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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 653 

The Administrative Review Board II'IIS Clllled to order. 

The Designated MUitary Officer (DMO) was sworn. 

The Board Reporter WIIS sworn. 

The Translator II'IIS &WOrn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding Ofjlcer announced the wnvening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Revkw Board members were sworn. 

The Assisting Military O.flicer (AMO) WIIS sworn. 

The Presiding Officer ll.Sked the Detainee if he wishes to make a statlllf'!ellt under oath. 
Mulim oath offered. 

The Detoinee accepted taking the Muslim oath. 

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that 
he understood. 

The Assisting Milittuy Officer presented the Enemy Combatant Notification form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy 
Combatant Election Form. 

Assisting Military Officer: The detainee's initial ARB interview occurred on 
13 September 2005, in Camp V and lasted two hours. After a review of the ARB purpose 
and procedures, the Arabic translation of the Unclassified Summary of Evidence was 
read to the detainee, who followed along on his copy. 1be detainee chose to attend the 
ARB and answer any allegations as they were presented on the Unclassified Swnmary as 
well as answer any questions the board members may have for him. The detainee was 
cooperative and polite throughout the interview. The detainee alleged abuse while in the 
custody of the Taliban in Kabul, Afghanistan. The allegation of abuse was reported in 
accordance with OARDEC Memorandum. The detainee retained a copy of the 
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Unclassified Summary of Evidence in both English and Arabic. A follow-up interview to 
verify the accuracy of translation was held on 14 September 2005, and lasted one hour. 
After considering all the allegations against him in the Unclassified Summary, the 
detainee felt that even if he could refute 23 allegations, the 24th would keep him in 
detention and that any attempt on his part would result in failure. The AMO pointed out 
that the detainee's presence at the board represented a significant opportunity, and that 
the detainee would make a better impression on the board than the AMO would on his 
behalf, but the detainee remained adamant, even requesting the AMO not present any 
information on the detainee's behalf to the board. Another interview occurred 
14 September 2005, and lasted about 20 minutes at which time the detainee agreed to 
attend the ARB. 

Presiding Officer: Is it still your request that the AMO not present information on your 
behalf? 

Detainee: If he can explain things better than me. But I am prepared to present it by 
myself. If he has additional things to say for me, he is more than welcomed. 

The Designated MlUtary Ojf"IUT presented the Unclassified SlliiUtlary of Evidence, 
Exhibit DM0-1, and DM0-2, to the Administrative Revinl Board. 

The Designated MiUtary 0/fiUT stilted that a copy of these exhibits had been 
previously distributed to the Assisting MUltary OjJ1cer and Detainee. 

The Presiding OffiCer notdfrom the Enemy Combatant Election Form that the 
Detainee wantd to respond to each item ofinfo17fllltion from the Uncllusified 
Summary as it was presented. 

The Designated M"ilitary OjJ1cer gave a brief description of the contents of the 
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DM0-1 to the Administrative Review 
Board to assist the Detainee with answering the stlltements. 

Designated Military Officer: The detainee stayed at the "Arabic House" in Kabul with 30 
to 35 other fighters. He was given a Kalashnikov rifle and performed guard duties. He 
took orders from Abdel Aziz and Abut Hamza, who received their orders from Abdul al 
Hadi al Iraqi. 

Detainee: This is 75 percent not true. So, it's false. 

Designated Military Officer: Abdul Hadi al Iraqi was a member of al Qaida and part of 
Usama Bin Laden's inner circle. He commanded 200 Arab and Taliban fighters in 
Kabul, and was also responsible for sending Arab fighters to Chechnya. 

Detainee: It has nothing to do with my case, this Abdul Hadi. Whoever he is, he has 
nothing to do with me. 
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Presiding Officer: The record indicates a non-responsive answer. 

Detainee: May I clarify? 

Presiding Officer: This is your chance to clarify any misconception. 

Detainee: I'd like to explain. The first point, you asked about the house that I was in, 
and you remember that Abdul Hadi has a relationship with Abu Hamza. But if you mean 
that I have a relationship or I got my orders from Abu Hamza and Abu Hamza has a 
relationship with Abdul Hadi, that does not mean that Abdul Hadi has a relationship with 
me. So, Abdul Hadi has nothing to do with my case. 

Presiding Officer: All right. The clarification is noted for the record. Thank you. 

Designated Military Officer: In 1999, the detainee fought on the front line north of Kabul 
with an Arab unit for approximately three and a half months. The Tali ban supported this 
unit with food, drinks, ammunition, and a truck. AI Qaida supported the fighters by 
providing logistical support and access to the W alam Bacha safe house in Kabul for rest 
and relaxation. 

Detainee: Point one says I was in this house with 35 people. In the third one, it says in 
1999, I was fighting. I wasn't fighting in this house. At the end of 1999, there wasn't 
any fight between Taliban and the Northern Alliance. So, I mean that I was in that house, 
but there wasn't fighting. 

Presiding Officer: I note you speak English. Would you be comfortable without the 
interpreter? 

Detainee: I will be comfortable, and also ifl need something, I will ask her. 

Presiding Officer: The interpreter is hereby directed not to translate unless specifically 
requested 

Designated Military Officer: The detainee was a weapons engineer on the front lines, 
repairing small arms for the Taliban. 

Detainee; False. 

Designated Military Officer: The detainee was in charge ofUsama Bin Laden's weapon 
depots in Kandahar and Kabul from 1999 to 2000. 

Detainee: False. 

Designated Military Officer: The detainee was responsible for the storage of cash, 
weapons, and ammunition for Usama Bin Laden. 
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Detainee: No. 

Designated Military Officer: The detainee had control of the keys to the weapons storage 
container at the Gulam Bacha guesthouse in Kabul. The detainee was also a trainer of 
soldiers in the tactics of entering a structure and arresting or detaining persons in the 
given structure. 

Detainee: Not right. 

Presiding Officer: Any clarification on those? 

Detainee: Unfortunately, forgive me. I have something to say about all of these things, 
but if you want me to answer if it is right or not, I will. 

Ptesiding Officer: We'll just move on and then we'll come back. 

Detainee: Thank you very much. 

Designated Military Officer: The detainee claimed he was an al Qaida member who 
worked for Usama Bin Laden for 13 years conducting weapons maintenance. 

Detainee: False. 

Designated Military Officer: The detainee claimed he was an expert in the areas of 
poisons, explosives, martial arts, and weapons. The detainee claimed to have carried out 
an operation in Kuwait in which he blew Up a building he believed was being used by the 
Israelis. He also boasted of kidnapping a Kuwaiti Intelligence Office to gain the release 
of one of his comrades being held in a Kuwaiti prison. The detainee claimed to have 
taken up jihad in the Philippines, Chechnya, and Bosnia 

Detainee: False. 

Designated Military Officer: The detainee claimed he was a mechanical engineer for 
weapons with al Qaida. He claimed he went to London for al Qaida. 

Detainee; This is not right 

Designated Military Officer: The detainee claimed he was an al Qaida member who ate 
frequently with Usama Bin Laden. He also stated he had specific knowledge of the aJ 
Qaida organization and the attacks on the World Trade Center. He claimed he traveled to 
England, Kuwait, Saudi Arabia, and Malaysia. The detainee claimed he was a third­
degree black belt in Tai Kwon Do, which he learned while in Malaysia. 

Detainee: This is not right 
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Designated Military Officer: While in the Iraqi Amiy, the detainee received training on 
the following weapons: AK-47 rifle, 7.62mm PK machine gun, and 82mm, 120mm and 
160mm mortars. 

Detainee: Yes, I have something to say about this. It is right that I was in the Iraqi Army 
in 1993 and 1994, two years. It is right that I got training for the Kalashnikov, but it is 
not right that I have training on the other three things. I want to let you know how tbis 
was done. The interrogator was asking me when I got training in the Saddam Army, the 
Iraqi Army, he said, "What is the weapons training about in the camp?" I told him tbis 
kind and this kind and tbis kind, and unfortunately he may have misunderstood and 
thought that I said I trained on these. 

Presiding Officer: V cry good I am crossing out that you have training in these other 
weapons and noting that you have training with AK-47s. 

Designated Military Officer: The detainee received specialized training in poisons at the 
al Farouq Camp. 

Detainee: I haven't seen al Farouq Camp in my life. 

Designated Military Officer: After fleeing the Iraqi Army and being held by the Kurds, 
the detainee said he provided a fake last name of AI Hashimi. 

Detainee: Yes, this is right. 

Designated Military Officer: The detainee's kunya nickname was Islam. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: Islam Abdul Rahman AI Hashimi is a known al Qaida 
member and chemical specialist. One of al Hashimi's associates is Abu Bassam, an Iraqi 
businessman who supported AI Hashimi financially. 

Detainee: This is true that my nickname is Islam Abdul Rahman AI Hashimi, but the 
second thing that I am a member of the al Qaida is not right. 

Designated Military Officer: The detainee had a close relationship with an Iraqi Kurd 
known as Abu Bassam. 

Detainee: I haven't heard this name before. 

Designated Military Officer: Abu Bassam was a member ofUsama Bin Laden's inner 
circle. He met frequently with al Qaida members and Bin Laden, and knew about the 
II September 200 I attack on the United States prior to is occurrence. 

Detainee: This false. 
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Designated Military Officer: An a1 Qaida member identified the detainee as an a1 Qaida 
contact in Kabul. 

Presiding Officer: This is asking if someone identified you, not whether the underlying 
allegation is true. Did someone identify you? 

Detainee: I do not know personally, but maybe it's possible. 

Designated Military Officer: The detainee claimed to be an understudy of Sheik 
Abdullah Azzam. 

Detainee: This is not right. I will explain. Number 7 and Number 8, this guy that is 
named Abdullah Azzam died in 1987. At this time, my age is 28 years. So at that time, I 
was a little kid. 

Presiding Officer: Noted. 

Designated Military Officer: Abdullah Azzam led a successful campaign to recruit rich 
young Saudis using a three-tape series he released in 1987. He called individuals to 
follow Usama Bin Laden by imitating his devotion to Islamic jihad, both physically and 
financially. 

Detainee: The same as Number 5 and Number 2. 

Designated Military Officer: Abdul Rahim Janko was tortured by a1 Qaida and 
eventually told them he and the detainee were spies for the United States. The detainee 
was also tortured by a! Qaida, but never admitted to being a spy. 

Detainee: True. 

Designated Military Officer: The Taliban imprisoned the detainee for two years at 
Satpooza prison. During Ramadan when the Taliban fell, the detainee was transferred to 
Kabul and was imprisoned for three months. 

Detainee: True. 

Designated Military Officer: The Northern Alliance turned the detainee over to the 
Americans on 8 June 2002. 

Detainee: Yes, I was sent here to Cuba at that time. 

Designated Military Officer: The detainee claimed he was not a member of a! Qaida, 
never swore bayat to Usama Bin Laden, received no training or fought for al Qaida, and 
he was not an expert on poisons. 

Detainee: This is true. 
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Designated Military Officer: The detainee believes his enemies have wrongly accused 
him of being an a! Qaida member. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary. 

The Designated M"dltary Officer conjirtrllld that he had no further unclassified 
infortlllldon and requested a dosed session to present clan(fied ltrfo17fflllion relevant to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding Ojflcer acknowledged the request. 

The Presiding Ojflcer opened the Administrative Review Board to the Detainee to 
present inforllllllion with the assisiiUtce of the Assisting M"ditary Off lCD'. 

The Delllinee mtuk thefoUowing sllltenWIJ: Before I start, I want to say sorry to the 
AMO because I defend myself. I told him I don't want him to say what I said, but I 
found a better idea to make you understand me better. I like to use examples because I 
don't speak English very well. I drew a tree. (Showing the Board a drawing ofa 1ree). I 
drew the roots of the tree and moved up to the branches. The branches are the 23 charges 
against me. Most of the charges said I was or I claimed. If I say I was or I claimed, I 
want to explain to the American people that another detainee said that I claimed. For 
example, she told you that I told her this thing. If they said something, I haven't said 
anything. Just the things that I told you are right, then they are right. Other charges, 
when you search about the roots, you will find that 100 percent someone said something 
like, "Detainee Atkan said this thing." And if you ask why did this detainee say this 
about me, and you would measure that this detainee has known me before this prison, he 
would have to show if he's saying what is right or not. This is one thing that I want to 
tell you. I am from Shia people. It's a different religion. 

Presiding Officer: The Board is well aware of the animosity and we understand that. 

Detainee: Thank you very much. The reason they brought me to Cuba is not because I 
did something. They brought me from Taliban prisOn to get information from me about 
the Iraqi Army before the United States went to Iraq. I was without any charge. But 
unfortunately, they didn't measure that they would put me in the middle of my enemy. I 
was in their prison for three years, and I will show you the scar Oifting his pant leg to 
show a scar on his leg). And I also have one on the other leg. These people had tortured 
me, and they put me in prison, and told me that I am spying for the American people. 
They put me in there since 2000. At last, if you read all my history, you will know that I 
have no friends in this camp at all; most of them, if they don't give me a hard time or 
they don't give me a problem, they will not talk to me. But also, they've threatened me 
more than :five or six times. They will say things about me; I don't know what they will 
say. And if we, all of us, look at how this charge is organi>:ed you will see that something 
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is very difficult. If you will measure my age, one charge says that I have been for 13 
years for the a! Qaida. My age is 28 years, and if you take six years from 20 years--six 
years I have been in prison, and you measure one more, my age was 19 years. When I 
was in Iraqi Army I went for two years at 19 years, so how you can believe I was in a! 
Qaida for 13 years? And I was in the Army for two years, '93 and '94. If you measure 
between there, and that I know someone named Abdullah Azzam that has died in 1987, 
and my age is 28. 

Presiding Officer: Let me ask you this. All the Board Members and the DMO have 
questions they would like to ask you. Perhaps it would be more productive if we went to 
that portion. I will allow you a period to make a conclusion statement if you would like. 
Is that okay with you? 

Detainee: Good. 

Presiding Officer: Does that conclude your statement for now then? 

Detainee: It does not conclude ·my statement I would like to clarify some more. 

Presiding Officer; Very well. We will do our questions and then the board will grant you 
your request to conclude. 

Detainee: Okay. 

The Assistillg Militllry Ojficn had no further inforRUJtion to present or q11estions for 
the Detainee. 

The Designated Military OjJlcer had tile foUowing q11estions for the Detalnu: 

Designated Military Officer: Why did you desert from the Iraqi Army and then later join 
the Taliban? 

Detainee: I left the lrsqi Army because my social status was not good. My home was in 
the south and my place in the Army was in the north. I didn't have money. When they 
give me my salary, I had to spend all of it on the way home. When I reached there, I had 
to work at least for five days until I got money to come back. Also, in the Iraqi Army it 
was a very difficult life, not like another Army. I think you know about Saddam's Army. 
So, for that reason, when I was like 18 or 19 years, I thought I would escape from the 
Iraqi Army, I will have my freedom and I will have everything that I want. I wasn't 
thinking. Unfortunately, I felt myself like a small bird in a cage and when I come outside 
the Army, unfortunately, I saw the light is outside oflraq. I was waiting for the Saddam 
government to fail or change to go back to my home. Unfortunately, after I went from 
the Iraqi Army, I went to Kurdistan (North Iraq). In Kurdistan (North Iraq), it was a very 
difficult life for work. There was no work, and also no place to live in peace because 
they were fighting each other. 
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Presiding Officer: So, was that a bad decision then to leave Iraq and go to Kurdistan 
(North Iraq)? 

Detainee: Yes, it was a very bad decision. 

Presiding Officer: But you did it? 

Detainee: Yes, I did it because I was 19 years. I didn't think about my family, my 
mother, my brothers. And unfortunately, when I measure life in Kurdistan (North Iraq), I 
couldn't live there. 

Presiding Officer: Let me stop you there, because you're getting non-responsive to his 
question. He has more questions. 

Designated Military Officer: You left one Army because you didn't like the conditions, 
but then a few years later you joined the Taliban? 

Detainee: I'm going to explain. When I saw the difficult life in Kurdistan (North Iraq), I 
went to Iran because there was an easy life with work. I was sitting in Iran with other 
Iraqis; maybe there were many Iraqi people, all of them escaped from Iraq. I think you 
know that. Unfortunately, the Iran government was following the Iraqi people that don't 
have passports or are not legal. 

Presiding Officer: So, you were in both Kurdistan (North Iraq) and in Iran without a 
passport? 

Detainee: Illegally. And at last time, maybe I cannot tell you exactly, but in 1999, 
maybe in the beginning or in the middle, the Iran government was searching the illegal 
Iraqi people, and I went from the place that I worked to Meshed. 

Presiding Officer: This is when you were working at a shoe factory? 

Detainee: Yes. When I went there, I worked for a few months and they caught me. 
When they caught me, I know Pars~ and at that time the Iranian government, when they 
caught the Iraqi people, they gave them to the Iraqi government. And if the Iraqi 
government caught me, they would kill me. At that time, I had two options: one to say I 
am Iraqi and one of them to shut up so the Iranian government does not think I'm Iraqi. 
And unfortunately, they thought I am Afghan and they sent me with the Afghan people to 
Afghanistan. 

Presiding Officer: Okay. Let me stop you there. 

Designated Military Officer; I'm interested in understanding why you would join a 
second anny when you bad deserted from one earlier? 
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Detainee: The first time, I didn't think it was the Taliban Army. They were like normal 
people. They are Taliban, but not army, like an organized army. And in Afghanistan, I 
thought that ifl went to the Taliban people and I told them that the Iranian people threw 
me out of the country and would they please help me with some money to go back to 
Iran. Unfortunately, they said, "You need to be with us a few months, and then you will 
get salary, some money, and go outside Afghanistan." And they took me to Kabul. 
Unfortunately, when I was in Kabul, the second month they didn't give me anything. 
The third month, they didn't give me anything; and after three and a half months in 
Afghanistan, they caught me and said I was an American spy. 

Presiding Officer: Let me stop you again. We've got a number of questions and I want 
to make sure that we take them in the right order. Some of your responses are partially 
answering some of the other questions we have. 

Board Member: I'd like to clarify. Your contention is that you joined the Taliban Army, 
but it was unbeknownst to you that you were part of the TaUban Army? Is that what 
you're saying? 

Detainee: No, exactly I didn't enjoy anything from Taliban. Also, when I was there, I 
was scared. I hid my religion because when I went inside there, I found that they don't 
like Shia people and I couldn't tell them that I'm Shia. Also, my goal was not to work 
with the Tali ban, by goal was that I thought if they can help me with some money to go 
back to Iran, but unfortunately, they didn't and I went to prison. 

Board Member: How old were you at this time? 

Detainee: I must've been 23 or 24. 

Designated Military Officer: So, after you were in Afghanistan, did you think that you 
could just get back over the border into Iran sort of like how you went from Kurdistan 
(North Iraq) into Iran a few years earlier? You were deported into Afghanistan and you 
were told you could join the Tali ban Army and get some money. Did you think you 
could sort of run back across the border and hide again in Iran and have the same or 
similar job? 

Detainee: Yes, I thought this. I thought that if I found some money, I could go. It was 
easy for me because I speak the language. 

Designated Military Officer: So, did you try to get back in Iran? 

Detainee: Yes, I tried, but I couldn't fmd money to go. 

Presiding Officer: How much did it cost? 

Detainee: I don't know the dollar amount, but I would guess maybe $50. 
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Presiding Officer: Very good. 

Designated Military Officer: You had talked about when you were Iran and they 
discovered that you were working there illegally. How were you able to sort of trick 
them that you were an Afghani and that they would send you back to Afghanistan rather 
than lraq? 

Detainee: The truth is I didn't trick them. There are two things that helped me. First, I 
know the language because the Afghani people and the Iranian have the S81lle language, 
Farsi. And the thing that helped me is that the place that I was was closer to Afghanistan 
than to Iraq. 

Designated Military Officer: Have you heard from your family since you've been here at 
GlMO? 

Detainee: Yes, I have letters and pictures. 

Designated Military Officer: And if you were to return to Iraq, what would you do? 

Detainee: I have two or three plans for myself. When I go back to my home, I will get 
married and will make a small home for myself and I will try to open some shop to work. 
Also, I thought I would have a small cafe. Also, my interests or hobby is that I draw. I 
am an artist. 

Administrative Review BOill'd Member's questions: 

Board Member: Mr. Arkan, what is your education level? 

Detainee: In Iraq, I studied for the 4th grade in elementary. Outside of school, 'I was 
reading and got all of my education from the books that I've read. 

Board Member: You've never received any engineering training? 

Detainee: No. 

Board Member: Why did you use so many aliases? 

Detainee: I didn't use any names, just one name Islam Abdul Rahman AI Hashimi. 
When I went to Kurdistan (North Iraq), there was a resistance group against Iraq. I lived 
with them. They said if anyone lives with them, we are supposed to hide their name 
because the Iraqi intelligence will hurt our families. That is why I gave this name to 
myself. 

Board Member: What did you do in Kabul for three and a half months? 
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Detainee: I was north of Kabul. They called it the front line, but there wasn't any 
fighting there. There was a house for the people and we were sitting with other people at 
tbat house. 

Board Member: Is tbat the Arabic house? 

Detainee: I cannot say it is Arabic house. There were some Arabic people there, but I 
don't think so, because they got food from the Tali ban. 

Board Member: Have you ever been associated with any known al Qaida member? 

Detainee: I swear to God, I was never. 

Board Member: Were you ever involved in combat operations at all? 

Detainee: Thanks be to God, I've never entered any battle, and when I was there, there 
was no battle happening. 

Board Member: Have you ever been to London? 

Detainee: No. The FBI interrogators told me that someone named Saleh Ahmad (3849) 
who was with me in the Taliban prison said this thing about me. 

Presiding Officer: But it's all untrue? 

Detainee: It's all untrue. 

Presiding Officer: So, what you're saying is that all of the statements tbat were related 
by this person who was in prison with you are all lies. Is that right? 

Detainee: Everything that they say is a lie. Trust me. I am trying to supply to you as 
much as possible. Everything you read in this statement that I was or I claimed, I wasn't 
and I didn't claim to the interrogators. Many detainees will tell you that I claimed or I 
told them that, but I didn't 

Board Member: Have you ever been to Malaysia? 

Detainee: I only went to Kurdistan (North Iraq), Iran, and Afghanistan. 

Board Member: What are your views and feelings concerning the 911 attack on the 
World Trade Center? 

Detainee: I disagree with this thing. I don't know exactly wbat happened, only my own 
information tbat I know that the Arabic people broke the building and people died. I 
know these things, but I disagree. My faith and my belief is that in the Koran we are not 
supposed to kill everybody. You should not kill anyone. It also says an eye for an eye 
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. and tooth for a tooth. But if we kill you, we will be afraid that we will be killed, too. If 
you read about the Sbia faith, you will not see anything from jihad. We don't believe in 
these things. We don't have this jihad or killing people or fighting people because of 
religion. 

Board Member: What are your views and feelings concerning Usama Bin Laden? 

Detainee: He's a bad person. I don't agree with him. Look what he's done to me. This 
is all because ofUsama Bin Laden. 

Board Member: What are your views concerning the United States intervention into 
Iraq? 

.Detainee: I am very thankful for the American people, just because they took Saddam 
from the government. Saddam government for more than 25 years hurt us and injured the 
Iraqi people. Specifically, when I was a child, my father was tortured in the Army. He 
went into the Army and didn't come back. He was missing in Iran. Me and my mother 
and my sisters we couldn't live in Iraq in peace inside a house. We don't have our own 
house; we rented a house. 

Board Member: So, you believe it is a good thing? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Do you support democracy in Iraq? 

Detainee: I support democracy. 

Board Member: What was your rank in the Iraqi Army? 

Detainee: A soldier. 

Board Member: What was your job? 

Detainee: Infantry. 

Board Member: If all the allegations are false, why are you here at Guantanamo? 

Detainee: Unfortunately, I am here in Cuba because they forgot the reason they brought 
me here. If you read in my file you will find that they brought me here to get some 
information about the at Qaida Unfortunately, the detainees say something about me, 
and the interrogators that handle my case from then until now won't believe anything I 
say because he forgot the reason I came here. Unfortunately, because the interrogators 
change all the time, most of them don't read the reason that I came here or they don't 
care most of the time. And also, the detainees say something against me and this is a 
very difficult thing. 
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Board Member: Your education level is 4th grade? 

Detainee: Yes. 

Board Member: You seem very intelligent, bright, and a good artist? 

Detainee: Thank you very much. In my culture, I like to draw and a read a lot of books. 

Board Member: So, you really like to learn from books and things of that nature? 

Detainee: Yes. Now, ifl have the chance to study again in school, I will. 

Board Member: In the Iraqi Anny, I would assume that you did well because you like to 
read and you could read about the requirements and the work that went on in the Iraqi 
Anny? 

Detainee: Unfortunately, it is not like this. In the Iraqi Anny, I was 18 and 19 years old. 
For two years, I didn't think about that. My financial status at that time didn't let me 
think about what I wanted to think about because I bad to serve in the Anny. Also, they 
gave me a hard time to go back to my family; they didn't let me live my life how I 
wanted. 

Board Member: So, poor pay made it difficult to get home? 

Detainee: Yes, exactly. 

Board Member: So, you decided to leave the Iraqi Anny and go to Kurdistan (North 
Iraq)? 

Detainee: Yes. 

Board Member: How far was it from where you were stationed to Kurdistan (North 
Iraq)? 

Detainee: It is very close; maybe from where I was stationed it was maybe three or four 
kilometers. 

Board Member: So, you walked? 

Detainee: Yes. I walked less than two hours to reach there. 

Board Member: When you were there, you said it was very difficult to work? 

Detainee: Yes. Unfortunately, I didn't see this. I thought that I was new in Kurdistan 
(North Iraq) and I would start over. But, unfortunately at the time, I found that I made a 
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very big mistake, not because I escaped from the Army. Unfortunately, I couldn't go 
back. If I found the chance to go back, I would. 

Board Member: So, then you decided to go to Iran? 

Detainee: Yes. 

Board Member: How did you get to Iran? 

Detainee: Between the border ofKurdistan (North Iraq) and Iran, there were people 
smuggling tea. From there, you hide from the Iranian soldiers until you get to the Iranian 
city there. From this city, you can go by bus. In Kurdistan (North Iraq), there is a coffee 
shop. The people who are taking tea, most of them are in this cafe. If you want to go to 
Iran, you just need to tell them, and they will take you to Iran for money. 

Board Member: How much money? 

Detainee: I don't know exactly, but it was like 18,000 Dinar. 

Board Member: How many days did you have to work to make that money? 

Detainee: In Kurdistan (North Iraq), you need to be with one of companies to get salary. 
One salary is enough to get there. 

Board Member: You worked in Kurdistan (North Iraq)? 

Detainee: Yes, I was working for 11 months or one year with the INC of Chalabi. 

Board Member: So, you did find work in Kurdistan (North Iraq)? 

Detainee: Yes. 

Board Member: How long did you work there before you went to Iran? 

Detainee: From the end of 1994 until 1996. 

Board Member: YoulefttheArmyin 1995? Isthatright? 

Detainee: In the end of 1994, December. 

Board Member: You went to Kurdistan (North Iraq) and found a job? 

Detainee: It is not like you think of work. There were people against the Iraqi 
government that were there. Also in 1996, the Iraqi Army went into Kurdistan (North 
Iraq) (North Iraq). The one city that they did not come in is called Dehook. When the 
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Army came into Kurdistan (North Iraq) (North Iraq), all of the INC went to Dehook, and 
from Dehook, they went to Turkey. 

Board Member: So, you made more or less money in Kurdistan (North Iraq) than the 
Iraqi Army? 

Detainee: More, maybe twice or three times as much. But also all of the INC went to 
America because the Saddarn Army came to Kurdistan (North Iraq). 

Board Member: So, you went to Iran because you were worried about the Iraqi Army 
capturing you? 

Detainee: Not exactly. It was because the INC, the people that I worked with, all of 
them went from Kurdistan (North Iraq). 

Board Member: So, everybody left? 

Detainee: Everybody left from Kurdistan (North Iraq) to America. 

Board Member: And, so, no more work? 

Detainee: There is work, but it is very difficult to find work. 

Board Member: But you were still working when they left? 

Detainee: No, I didn't have work. In 1996, when the Saddarn Army invaded Kurdistan 
(North Iraq), the political parties left and went to Turkey. 

Board Member: So, what was your motivation to go to Iran? 

Detainee: Life was difficult in Kurdistan (North Iraq). 

Board Member: But it was a better life than you had in the Army? 

Detainee: Yes. But it was a better life in Iran than Kurdistan (North Iraq). 

Board Member: Why didn't you go back home instead of Iran? 

Detainee: Unfortnnately, I couldn't because the Iraqi Army was at the border. If they · 
caught me, they would kill me or at least put me in a very hard Iraqi prison. 

Board Member: So, there wasn't any Iraqi Army on the Iranian border? 

Detainee: No. 

Board Member: So, you go to Iran. I guess all your money was spent on getting there? 
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Detainee: Yes. 

Board Member: So, now you're in Iran with no money? 

Detainee: I had enough money for one or two days. 

Board Member: And you were able to find work there? 

Detainee: Yes, it is very easy to find work in Iran. 

Board Member: What did you do there? 

Detainee: The person that took me from Kurdistan (North Iraq) to Iran helped me. 

Board Member: What was his name? 

Detainee: I don't know. It was a long time ago, but he took me to Iran to a community 
that was mostly Iraqi POWs that worked there. rt was very easy to get a job. I worked 
for a shoe company. 

Board Member: How much money did you make? 

Detainee: They gave me every day enough to live with. 

Board Member: Who are they? 

Detainee: The people I worked for. 

Board Member: Do you know the name? 

Detainee: I don't remember. 

Presiding Officer: Maybe you'll remember later. 

Board Member: Do you remember any other people you worked with? 

Detainee: A lot of people worked, coming and going. 

Board Member: Did you make any friends? 

Detainee: Yes. I have friends that lived in the same place. 

Board Member: What are their names? 

Detainee: One was name Muhammad Najafi. I don't understand why you need my 
friend's name. 
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Board Member: Just some friends that you hung around with while you were not 
working. 

Detainee: Muhammad Najafi was very close to me. 

Board Member: So one friend that you remember? 

Detainee: I cannot tell you I cannot remember a lot, but he is the person I think about 
when I answered your question. If you want more, I can't give it to. You asked about a 
good person that was my friend, and that's this one. 

Board Member: A good person or bad person, I don't care. I just want names of friends. 

Detainee: Muhammad. 

Board Member: Was Muhammad Iraqi? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Did he also go to Afghanistan when the Iranian's came? 

Detainee: No. He was legal in Iran. 

Board Member: And once the Iranian police began to look for Iraqi illegal people, you 
decided to go to Afghanistan? 

Detainee: No. 

Board Member: They wanted you to go to Afghanistan? 

Detainee: No. I left the city that I worked in to go to Meshed, because I didn't want 
them to catch me and put me in prison. When I went to Meshed, I worked there. 

Board Member: A different job? 

Detainee: The same job. Unfortunately, after two months, they caught me. At the place 
that I worked, had a verity of nationalities, most of them Afghanis. 

Board Member: So, they caught you and said you had to go to Afghanistan? 

Detainee: When they caught us, they took everything that we had, money and papers, 
everything. Most of the people were Afghanis and some Iraqi. I didn't tell them I was 
Afghan. I just shut up. They knew I spoke Farsi and they thought I was Afghani and 
they sent me to the border. 

Board Member: And now you want to go back home and you have no money? 
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Detainee: No money. When they put me on the border, they took everything I had, so I 
didn't have a choice except to go with these people. We went to the market. I asked 
what to do now, and they said to go to the Taliban and they will help you and give you 
some money. So, I went to the Taliban people to ask for help. 

Board Member: So, the Taliban said they'd give you money, but you must fight? 

Detainee: The Taliban people advised me that they wouldn't give me money, but that if I 
wanted to stay with the Taliban for a few months, they would give me some salary to go 
home. Unfortunately, I said okay. 

Board Member: How were you captured? 

Detainee: I met Abdul Rahim in the house I was in. The Arabic people captured him, 
and they asked him who helped you, who was with you, and he said a lot of names, and 
one of them was me. He said that I was spying with him for the United States. This is 
how they caught us in Kabul. From Kabul, they sent us to Kandahar to the Arabic House. 
We sat there for two months and fourteen days, and after that, they sent us to Taliban 
prison. 

Presiding Officer: This is when they thought you were working for the Americans? 

Detainee: Yes. It was 15 January 2000. 

Board Member: Tell me how you were turned over to the Americans? 

Detainee: In the end of 2001, we were in a prison that had maybe 800 people. When the 
Taliban left and the government came to the prison, I was in the second section and they 
took me from that prison to Kabul. I stayed in that prison for almost three months. After 
that an American interrogator met me there, and asked me about this thing, and he said 
that in two weeks we will take you to the American Camp and he brought me to the 
American Camp. 

Board Member: What did he tell you that he was bringing you to the American Camp 
for? 

Detainee: He didn't tell me. He just asked me about my name and my issue, and I 
explained how I got in prison, and he said, "We will move you to the American Camp in 
Bagram." And then they moved me after two weeks. 

Board Member: So, you basically told him the same story you told me about being in the 
Iraqi Army? 

Detainee: No, they didn't ask me that many questions. They IIBked me my name and the 
date I went to Afghanistan, and they asked me about my issue and how I got in the 
prison. Unfortunately, I told him that they don't like the Iraqi people and they hurt them. 
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I told the American inteiTogator that I know some Arabic that were in Afghanistan and I 
have some information and if you want to know it, you will take me from this prison. 
And he said okay. 

Board Member: And eventually, you ended up in G1MO? 

Detainee: Yes. After three months from the Taliban prison, I went to Bagram for 15 
days. After that, they moved me again to Kandahar at the American Camp. I stayed 
there for two months, and after that they brought me here. 

Presiding Officer: How many languages do you speak? 

Detainee: Three. 

Presiding Officer: English, Farsi, and Arabic? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Any French? 

Detainee: No. 

Presiding Officer: Portuguese? 

Detainee: No. 

Presiding Officer: Yesterday afternoon, a lieutenant colonel came to talk to you? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: He said something to you that changed your mind, what was it? 

Detainee: He said it was a good thing to come to supply my own statement to the Board. 
At first, I didn't want to come, but after he left, I saw these charges that were made to 
accuse me. 

Presiding Officer: Did you become despondent? 

Detainee: After reading all those accusations with the respectful officer, I concluded that 
a lot of those things were fubricated to condemn me and accuse me, not to bring in the 
truth or say that I'm innocent. It made me suspicious. 

Presiding Officer: What did he tell you? What made you change your mind? 
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Detainee: He told me that the most important thing to get released is to make sure that 
these four important points are told. He told me that all of you understand that they can't 
say everything about me. 

Presiding Officer: Did this gentleman sitting next to you do a good job for you? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Did the translator do a good job for you? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Have the Americans treated you well here? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: What kind of shoes did you make? 

Detainee: Ladies and men dress shoes. 

Presiding Officer: What did you do? Did you sew or cut leather? 

Detainee: It was an assembly line. The pieces to make the shoes were already made and 
came from the main factory. I did the finishing touches, the metal details. 

Presiding Officer: I was curious. At this time, I am granting your request to add any 
conclusions. What else do we need to know? 

The Detainee made the foUowing statement: I think I only WIUlt you to please read the 
charges again and measure my age. 

Presiding Officer: We got that. 

Detainee: I want you to search out the words that said I was and I claimed and find that it 
was not me that said this, but someone else. 

Presiding Officer: Anything else? 

Detainee: Thank you very much. 

The Presiding Offu:er read the post-Administrative Review Board in.strucnons to the 
Detainee and tuljoumed the open session of the .Administrative Review BtHird. 

The Presiding Ojju:er opened the classified portion of the session. 
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The Presiding 0/fu:er adjo11rned the chiSSified portion of the session and the 
Administrative Review Board Will cwsed for lhliberatWn 1111d voting. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 

Presiding Officer 
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Summary of Administrative Review Board Proceeding for ISN 655 

The AdministraJive Review B04rd was called to order. 

The Designated Military Ojfker was sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Transllltor was sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding OjJicer announced the convening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

Tile Assisting Milimry Ojfker was sworn. 

Tire Presiding Offu:o read the hearing instructions to the Detainee and confirmed thllt 
Ire understood. 

The Assisting Military Offu:o presented the Enemy Combatmrt Notification form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Bofll'd. 

The Assisting Milimry Ojfker presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to theAdministraJive Review Board. 

The Designated Military OffiCer presented the U ncltusified SllmllfiU')I of Evidence, 
Exhibit DM0-1, and tire FBI Redaction Certljlcation, DM0-2 to the Administrative 
Review Board. 

The Designllted M"ditlny Offker staud thllt a copy of these exhibits had been 
previously distributed to the Assisting Military OjJker and Delllinee. 

The Presiding Offker opened the Administrative Review Board to the Detainee to 
present information with the assistonce of the Assisting Military Offu:er. 

The Presiding Offu:o asked the Detainee if fie wishes to make a stotement under oath. 
(Muslim oath offered). 

The Delllinee accepud taking the Muslim oath. 

The Designated Military Offu:er g1111e a brief description of the conU.ts of the 
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DM0-1, to the Administrative Review 
Board to assist the Detainee in answering the statmlents. 
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Designated Military Officer: (3) The following primary factors favor continued 
detention: (a.) Connections I Associations: (3 .a. I.) The Detainee, who places hint self in 
his late forties, states he has a brother, Zainullah, who is twelve years old. 

Detainee: Yes [this is true]. 

Designated Military Officer: (3.a.2.) Zainullah is the name of a 35-year-old Taliban 
facilitator, who is suspected of conducting bombings and utilizing improvised explosive 
devices against U.S. Forces and the International Community of the Red Cross. 

Detainee: My brother is very small. He can't eat the food ... he is very small. 

Designated Military Officer: (3.a.3.) The Detainee said he lived in Taryitmak Village, 
Deb Rawud District, Oruzgan Province Mghanistan. He said there were three houses in 
his village. The Detainee lived in one house and his cousin Abdul Khaliq owned the 
other two. 

Detainee: Yes, this house is for Abdul Khaliq. 

Designated Military Officer: (3.a.4.) Zainullah's associate in Deb Rawud District, 
Oruzgan Province was Abdul Khaliq. 

Detainee: Abdul Khaliq lives so far from me, I never said that Abdul Khaliq is with me. 

Designated Military Officer: (3.a.5.) Mullah Zainullah is the former Taliban district chief 
of Deb Rawud Village in Oruzgan Province. He is a known associate ofTaliban 
commanders, including Mullah Mohammed Omar, the Taliban Supreme commander. 

Detainee: I don't know about this person. I don't know who he is or where he is. I don't 
know about this person. 

Designated Military Officer: (3.b.) Other Relevant Data. (3.b.l.) On 12 Apri12002, the 
Detainee was captured by American forces at a compound utilized by Mullah Berader. 

Detainee: I don't know [of] this name, Mullah Berader. I don't know where he is or who 
he is. 

Designated Military Officer: (3.b.2.) Mullah Berader is a Taliban Commander who, 
along with another senior Taliban facilitator, plotted to kill the current Mghanistan 
President Hamid Karzai. 

Detainee: I don'tknow .. .I am a farmer .. .l was a farmer .. .! do not know who [Mullah 
Berader] is. 
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Designated Military Officer: ( 4) The following primary factors favor release or transfer: 
(4.a.) The detainee denied having any kiww!Cdge of the attacks in the U.S. prior to their 
execution on September 11th. He also denied knowledge of any future attacks on the U.S. 
or its interest 

Detainee: I don't know anything. 

Designated Military Officer: (4.b.) The Detainee has never been a member of any 
terrorist or mudjahidin organization. 

Detainee: No, I am not with the terrorist or mudjahidin. I am a farmer. 

Designated Military Officer: (4.c.) The detainee is a migrant farmer with no military 
experience. 

Detainee: Yes, I am a farmer. 

Designated Military Officer: (4.d.) According to the detainee, approximately 10 months 
before he was captured, the Taliban came to his village and attempted to recruit him to 
fight for the Taliban. When the detainee refused, he was tied up and beaten. 

Detainee: Yes, the Taliban [came] and they [broke] into [myhouse] ... my mom 
[came] ... she [helped me get] released from the Taliban. My mom knew the Taliban 
[were] coming ... they hit me and beatme ... mymom [came] and she [helped get me] 
released from the Taliban. 

Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary. 

Presiding Officer: That is all that is in the Unclassified SUIIllllary that the Designated 
Military Officer has to present. 

Detainee: If you read this Administrative Review Board thing .. .I don't know about this 
anyway. 

Presiding Officer: Khudai Dad, thank you for you cooperation. 

The Designated MUitary Offu:er confumed that he had no further unclassified 
information and requested a closed session ttJ present classified information relevant ttJ 
the disposition of the Detainee. 

(The Detainu interrupts and ltUlkes the following st4tement) 

Detainee: OK. I don't know anything ... these people they brought me here ... I don't 
know anything. 

The Presiding Officer acklfowledged the reqiii!St. 
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Presiding Officer: At this point in the hearing the Detainee will be able to present 
information to the Administrative Review Board. Assistant Military Officer does the 
Detainee want to submit any information to this Administrative Review Board? 
Including written statements, oral statements, or witness statements prepared on his 
behalf. 

Detainee: If you go to Afghanistan and ask someone if they know me ... yea I work with 
these people ... it is ok, otherwise I did not know about anything. I was asleep and they 
took ... 

Presiding Officer: Khudai Dad do you have anything else to present to this board? 

Detainee: I don't have anything to say. I was asleep, they took me there ... in the day 
time I was fanning and that night I came ... I have a lot of kids and I want to support my 
kids. I don't know about anything. 

Presiding Officer: I appreciate your cooperation. Did the Assisting Military Officer 
provide all the information that you wanted us to hear? 

Detainee: Yes. 

Tlte Assisting MllitJlry O.fficer had no further questions for the Detlllnee. 

The Designated MllitJlry OjJicD' lrtul no further questions for the Detainee. 

Administranve Review Board Member's quntions: 

Board Member: Do you have a· brother by the name of Zainullah? 

• Detainee: Yes. 

Board Member: How old is your brother? 

Detainee: Twelve years old. 

Board Member: Is this a real brother or a Muslim brother? 

Detainee: A real brother. 

Board Member: Do you have other brothers and· sisters? 

Detainee: I don't have any other brothers, but I have one sister. 

Board Member: How many wives did your father have? 

Detainee: Only one, my mother. 
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Presiding Officer: Khudai Dad, Abdul Khaliq .. .it says here he is your cousin is that 
correct? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Does he own the other two houses in the village you live in? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Mullah Berader do you know whom this individual is at all? 

Detainee: No, I heard his name and somebody showed me so far ... no I don't know 
[him]. 

Presiding Officer: One last question; what are your plans when you return to 
Afghanistan? 

Detainee: I want to go [back] to farming because I have a family. I want to support 
them. Right now, I don't know what they are doing ... what they are eating .•. because I 
don't know. 

Presiding Officer: Thank you. 

The Pruidbtg Offtcer read the post-Administrative Review Boanllnstructions to tile 
Detainee tDUl adjourned tile open session of tile Admitiistradve Review Board. 

The Presiding Officer opened the classified portion of tile sessio11. 

The PruitHng Offtcer adjoumed tile cltusified portion of tile session and the 
Administradve Review Botml was closed for tleJjbertJtiDn t11td voting. 

AUIHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
aurmg the proceedings. 

Presiding Officer 
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Sgmmarv of Administrative Review Board Proceedings for ISN 659 

The Administrative Review Board wu called to order. 

The Designated M"ditluy OJjicer (DMO) wu sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Translator was sworn. 

The Detainee entued the proceedings. 

The Presiding OJjicer announced the convening authority and p~UpDse of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Rwiew Board members were sworn. 

The Assisting M"llitary Officer WllS sworn. 

The Presiding OJjicer uked the Detainee if he wishes to lfUike a statement under oath. 
(Muslim oath offered). 

The Detoinee accepted taking the Muslim oath. 

The Presiding OjJicer read the hearing instructions to the Detoinee and confirmed that 
he understood. 

The Assisting Miiitmy Officer presented the Enemy Combatant Notijication form, 
Exhibit EC-A., to tire Admin~ Review Board. 

The Assisting MUitary Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

The Assisting MilUtu;y Officer read the AMO Commenafrom the Enemy Combatant 
Election Form, Exhibit EC-B. 

Assisting Military Officer: The Detainee's initial Administrative Review Board 
interview occurred on 14 September 2005 and lasted 70 minutes. After a review of the 
Administrative Review Board's purpose and procedures, the Arabic translated 
Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When the Detainee was 
asked if he wanted to attend the Administrative Review Board, present a written or oral 
statement, or have the Assisting Military Officer speak on his behal~ the Detainee said, 
"I don't have any problem with that." A follow up interview occurred on 15 September 
2005 and lasted S minutes. The Detainee was given a copy of the translated Unclassified 
Summary ofEvidence for his records. The Detainee was polite and cooperative during 
the interview. 
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The DesigiUIIed Militmy 0/ftcer presented tht~ Unclllssljied Suntm~~ry of Evidmce, 
Exhibit DM0-1, and DM0-2, to the Administrative Review Board. 

Tile Designaud Militmy OJ]icu stated that a copy of these ahibits had bet~n 
pnviously distributed to the Assisting Military Offu:er and Dettdnt~e. 

The Presiding Ojjicer noted .from the Enemy Combatant Eleclion Form that tht~ 
deilllnu wanted to rupond w each item of lnfo17tUIIion .from tht~ Unclassified 
Summary as it JWU presented. 

Tile Designated Military Offlcu giiVt! 11 brkf description of the contmts of the 
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DM0-1, to the Administrative Review 
Board. 

Designated Military Officer: The Detainee fought in Bosnia in 1995. 

Detainee: I have never been in Bosnia. 

Designated Military Officer: The Detainee traveled from Tunisia to the United Kingdom 
via Italy, passing through Rome, Naples, and Sicily. 

Detainee: I traveled from Algeria to the United Kingdom not from Tunisia ... I mean I 
traveled from Algeria to Italy. · 

Presiding Officer: How did you get to the United Kingdom? 

Detainee: I got to the United Kingdom by plane :from Rome, Italy. 

Designated Military Officer: In the summer of2001, the Detainee traveled to Jalalabad, 
Afghanistan where he stayed at an Algerian guesthouse. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee traveled from London, United Kingdom to 
Islamabad, Pakistan and then was escorted to Jalalabad, Afghanistan. 

Detainee: Yes, that is right. 

Designated Military Officer: The Detainee vohmteered to go see the Al Farouq camp. 
While visiting Al Farouq, attempts were made to recruit the Detainee and other visitors. 

Detainee: I have never been to Al Farouq. 

Designated Military Officer: Upon hearing that the Taliban were fleeing, Detainee set 
out with about !50 others toward the mountains of the Afghanistan and Pakistan borders. 

Detainee: There were just 3 of us not 150. 
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Presiding Officer: Please clarify. Were there just 3 people you traveled with? 

Detainee: Yes. 

Designated Mili1ary Officer: The Detainee received weapons training during his time in 
the mili1ary. 

Detainee: Yes. 

Designated Mili1ary Officer: While at the Algerian guesthouse the Detainee was trained 
on small arms. 

Detainee: I have never in my life trained in Afghanistan. 

Designated Mili1ary Officer: The Detainee traveled to the United Kingdom. There he 
became involved with other Algerians. 

Detainee: All that I knew in the United Kingdom was just one. 

Presiding Officet: You only knew one person in the United Kingdom? 

Detainee: He is the one that helped me go to Afghanistan. 

Presiding Officer: While you were in the United Kingdom whom did you associate with? 
The question is more dealing with whom you associated with while you were in the 
United Kingdom and not who got you there. 

Detainee: When I went through the interrogation I gave them all of the names and details 
about the people I hung out with. 

Presiding Officer: How many [people] were thete? 

Detainee: [Thete were 1 a lot of them and most of them [were] Algerian. 

Presiding Officer: Thank you. We will ask more questions later. 

Designated MiliUJry Officer: While at the Finsbliry Park Mosque, four individuals 
attempted to recruit the Detainee to go to Afghanistan. 

Detainee: This is not true. 

Designated Military Officer: The Detainee gave money to the Finsbury Park Mosque. 
He latet found out that part of the money went to fund individuals going to Afghanistan 
and othet areas of the world where jihad was being fought. · 

Detainee: This is not right. 
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Designated Military Officer: The Detainee was eventually told that he "needed to go to 
Afghanistan". 

Detainee: He explained to me and he advised me to go to Afghanistan. 

Designated Military Officer: The Detainee socialized with four men at the Algerian 
house. Two died in the bombing of Afghanistan and two died at the border between 
Afghanistan and Pakistan. 

Detainee: That is right. 

Designated Military Officer: The Detainee was intentionally deceptive during 
questioning. 

Detainee: Which interrogation? 

Presiding Officer: We do not know specifically. 

Detainee: Who was the one interrogating me? 

Presiding Officer: During the interrogations by the U.S. they say you have been 
deceptive. Is this true or false? 

Detainee: I would like to listen to the question one more time. (The transltdo, repeiiiS 
tire question.) Yes, that is right. 

Designated Military Officer: The Detainee has recounted the details of his travel from 
Algeria to Italy, including his purchase of a fake identification. 

Detainee: Yes. that is right. 

Designated Military Officer: In 1992, the Detainee served in the military. The Detainee 
deserted the Algerian military. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee deserted the Algerian military because of bad 
food and poor treatment. He also resemeq being sent to the front lines to fight 
mujahedin. He disliked fighting mujahedin. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee acknowledged having been told that 
something would happen to the United States within one week of the September II th 
attacks. 

Detainee: I was lying to the interrogator. 
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Designated Military Officer: The De1ainee, at a later time, when asked to discuss his 
time at AI Farouq, Stated it was "one of the lies". He bad never been to AI Farouq. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee is a strong supporter of the Al-Jibhat Al­
Islamia Al-Inqatba, elsewhere referred to as the Islamic Liberation Front (ILF). Though 
not a member himse!t; the Delainee supports the group. He loves the ILF because of its 
opposition to the Algerian government, which is largely corrupt 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee fled to cross the border into Pakistan, but was 
captured by the Pakistani Anny. · 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: As he and others were transported from the scene of arrest. 
there was a bus accident. The Detainee escaped, but was recaptured. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee denied ever having been to Bosnia. He 
admitted saying this in the past and that it was a lie. 

Detainee: I never said anything about Bosnia and I never lied about Bosnia. 

Designated Military Officer: The Detainee does not like the Algerian government as it 
has become corrupt, with mafia style leadership. · 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee left Algeria because he hated the countiy. He 
denied going to fight jihad and denied being a member of al Qaida. 

Detainee: I don't hate Algeria and I am not with a! Qaida. 

Designated Military Officer: The Detainee knows nothing ofUsama Bin Laden or any 
ties between ILF and the a! Qaida and Taliban. 

Iktainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee denies knowledge of any rumors or plans of 
future attacks on the United States or United States interests. 

Detainee: I don't know anything. 
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Designated Military Officer: The Detainee bas stated that if the "United States is killing 
innocent civilians like we are told, that is not right, but if they are just :fighting with the 
Taliban and other armed groups, I do not have a problem because I am not part of any of 
it." 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: The Detainee does not feel that the United States is a threat 
to Islam as a religion, just to groups that use Islam as a reason to fight against the United 
States. He does not agree with using religion as a reason to fight because that is not what 
Islam is about. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer. The Detainee was queried regarding any knowledge or 
planning of internal uprisings at the {itJantanamo Detention Facility, with negative 
results. 

Detainee: I don't know anything about this. 

Tire Designated Military O.f}it!er confirmed tlrat he had na further unclllssf(Jed 
infortlllltion tuul requested t1 closed session to present classified information relevtlnt to 
tire disposilion of tire Dettzirtee. 

The Presidblg 0/flcer acknowledged tire request. 

The Presiding 0/flcer opened tire Admlnistrtltive Review BOtll'd to tire Detillnee to 
present in/ortlllltion with tire asslsllln~ of tire Assisting Milllary O!Jku. 

Tile Detainee made no stafllmort. 

The Assisting Military Ojji.cer had no questions for tire Detlllnee. 

The Designated Military 0/Jker had no questions for tire Deminee. 

AdndnlstraJive Review Board Mfltlber's questions: 

Board Member: You were in London for quite a while. How did you support yourself? 

Detainee: How was I living?· 

BoardMember: Yes. 

Detainee: The government gave me some money because I applied for political asylum. 

Presiding Officer: The British Government? 
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Detainee: Yes. 

Board Member: Did you live with anyone else? 

Detainee: The owner of the house. 

Board Member: Was he an Algerian? 

Detainee: No, he was Jamaican. 

Board Member: When you went to the mosque in London what kind of messages would 
you hear? 

Detainee: [Messages] about everything. 

Board Member: Did you hear about jihad? 

(The trfliiSilltor asks for clllJ'ijicatlon of the fJilesDon.) 

Presiding Officer: He is asking 1hat when you were at the mosque did you ever hear a 
message calling for jihad? 

Detainee: He was [talking about] go[ing] to jihad, but if you want to go you can go. 

Board Member: What was your purpose in going to Afghanistan. 

Detainee: To immipte. 

Board Member: What were you going to do there? 

Detainee: The living there is cheap and easy and you can live in an Islamic country. 

Presiding Officer: But, what were you going to do for a living? In the United Kingdom 
the govemment supported you. How were you going to live in Afghanistan? 

Detainee: In Afghanistan there were charity groups that helped me get food and plus the 
Afghanistan Government gave me a piece of land to build a house ... when I ask they will 
give it to me. I was living in an Algerian guesthouse and they gave me everything. 

Presiding Officer: You said the government, was it the Taliban government that gave 
you ... 

Detainee: Ifl ask, they will help me. The kind of help that the Afghanistan govemment 
will give me ... the piece of land; once you finish building the house they will give you 
gas, electricity, and water. 

Presiding Officer: l asked if you were talking about the Tali ban government. 
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Detainee: Of course. 

Board Member: Do you speak any Afghani languages? 

Detainee: I did not have enough time to learn the language I only stayed 3 and half 
months. 

Board Member: When did you first learn about the attacks on the United States that 
occurred on the lith of September 2001? 

Detainee: When the bombing started in Afghanistan we knew from that 

Bolll'd Member: The bombing started in October, you did not know before that? 

Detainee: Yes, I knCw about the attacks. 

Board Member: When did you find out about that? 

Detainee: I can't tell you exactly. 

Presiding Officer: You heard about September 11th, the attacks on the World Trade 
Center, you heard about that before the bombing started. 

Detainee: Yes, of course. 

Bolll'd Member: Do you recall who told you? 

Detainee: All of the people heard about it Why would [I be the only one] that heard 
about it? 

Board Member: I know that they did not have a lot of news agencies there. 

Detainee: We knew because people started leaving their houses. 

Board Member: You are a supporter of this group call the Islamic Liberation Front? 

Detainee: In Algeria? 

Presiding Officer: Where were you a member of the Islamic Liberation Front? 

Detainee: I have never been a member of any party. 

Presiding Officer: Okay. Where did you supPQrt it? Where did you [know] about it? 
You told us earlier that you liked them. You said 'yes' when we read that [allegation]. 

Detainee: Yes, but I am not a member. 
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Presiding Officer: Okay, but where did you hear about them? In Algeria, the United 
Kingdom, where? 

Detainee: In Algeria because that is where they started. 

Board Member: What was it about their philosophy that you supported? 

Detainee: They don't like dictatorship of the govemment and they are trying to do a coup 
or get rid of that government 

Board Member: Do they encourage violence against it? 

Detainee: The Islamic Liberation Front does not like violence, but the government like[s] 
and start[s] the violence. 

Board Member: Do you speak English? 

Detainee: Very little. 

Presiding Officer: How long did you live in the United Kingdom? 

Detainee: A year and a half. 

Presiding Officer: You don't know English? 

Detainee: I forgot about it in Cuba. · 

Board Member: I have a lot of questions for you. 

Detainee: I'm here. 

Board Member: How old are you? 

Detainee: 33 years. 

Board Member: 33 years. You said you left Algeria because you hated the government, 
is that right? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Why did you hate the government? 

Detainee: The country had a lot of sources. They are so rich, but the people are so poor. 

Board Member: Were you poor? 

Detainee: Yes. 
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Board Member: How did it affect you personally? 

Detainee: I could not build my own life. 

Board Member: So you left for Italy? 

Detainee: Yes. 

Board Member: What year was that? 

Detainee: End of 1999. 

Board Member: In 1998, Usama Bin Laden issued a fatwa. Do you remember that? 

Detainee: I knew about UsiiiDa Bin Laden when I was in England after I bought 
videotape. 

Board Member: You didn't know about him in Algeria? 

Detainee: We have enough problems in Algeria. We don't want to know any overseas •.. 

Presiding Officer: What kind of videotape? 

Detainee: Its just [a] videotape. 

Presiding Officer: Was it very supportive ofUsama Bin Laden? 

Detainee: It was about the life experience in Afghanistan and the war between the 
Afghanistan and Russia. 

Presiding Officer: Did you go to Afghanistan because of the information on this tape? 

Detainee: No, I didn't go because ofthe tape. 

Presiding Officer: Thank you. 

Board Member: You went to Italy. Do you speak Italisn7 

Detainee: No. 

Board Member: A little bit? 

Detainee: I just spent days in Italy. 

Board Member: Just days! You went to Italy and then from there you went ro? U.K. 

Detainee: Yes. 
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Board Member: Did somebody help you once you mrlved in Italy to get to the U.K.? 

Detainee: Help with what? 

Board Member: Travel, taxi, place to stay? 

Detainee: This is very obvious. I know the hotels and I know the buses I can use. This 
is something I know. 

Board Member: So you were comfortable with getting around Rome by yourself? 

Detainee: In language? Nci. But going from place to place, yes. 

Board Member: How did you get the money? 

Detainee: What do you mean in Algeria, in Italy? When I left Algeria I had money on 
me. 

Board Member: When you left you had money? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Where did you get the money? 

Detainee: I worked I was a painter and I worked in a pizza place. 

Board Member: What neighborhood did you live [in] when you got to the U.K.? 

Detainee: Gatwick. 

Board Member: There is more than one mosque in London? 

Detainee: I went to two mosques. 

Board Member: Why did you pick Finsbury mosque as one of them? 

Detainee: There were a lot of Algerians. They have a coffee shop around the mosque. 

Board Member: The Finsbury mosque. Did you sell anything outside the mosque? 

Detainee: I didn't have enough time. 

Board Member: Why didn't you have enough time? 

Detainee: I was studying, reading. My brother bought a house there and I was 
remodeling my brother's house in England. 
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Board Member: Did you think about coming to the United States? 

Detainee: From England? 

Board Member: From England? 

Detainee: No. 

Board Member: Think about Cll!lllda? 

Detainee: No. It's so far. I didn't want to go far away. 

Board Member: Were you happy to be in England? 

Detainee: I wasn't happy, but I just got there. I was trying to ... there's a lot of 
paper[ work] to fill. I had to go back and forth to the department to talk to them. The 
probleni with that ... they don't give you those things easy. 

Board Member: But England was better than Algeria? 

Detainee: Yes. Some [things are] better in England and some [are better] in Algeria. 

Board Member: There were some Internet cafes close to the mosque? 

Detainee: I didn't see any. I was going to a big area there and I would sit 

Board Member: There were some coffee shops close to the mosque? 

Detainee: The mosque is up there and the coffee shops are on the bottom. 

Board Member: Did you spend a lot of time there? 

Detainee: If I didn't have anything or I [was] not studying, yes, I would go there. 

Board Member: Back in Algeria, did you voluntarily join the military or were you 
conscripted? 

Detainee: No. Almost everything you want to do in Algeria you have to have a military 
identification; for that reason I went and join[ ed] to have that identification. 

Board Member: You didn't want to join and fight the mujahedin? 

Detainee: No. 

Board Member: Who's the Imam at the Finsbury mosque? 

Detainee: On Fridays, Abu Hasam; on regulur days many of them. 
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Board Member: At that point, somebody within !be mosque asked you to go to 
Afghanistan? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Why? 

Detainee: Just advised me and told me this and that. 

Board Member: Explain to me why you left Algeria. You went to Italy. You get to 
London. You applied for political asylum and you go from a Western country to 
Afghanistan? 

Detainee: The freedom in Afghanistan is more than England. In Afghanistan they don't 
ask you to bring any money with you or any documentation. People would help you and 
it's simple there .. 

Board Member: We asked you about that video that you saw ofUsama Bin Laden. You 
mewthathewasinAf~ 

Detainee: Yes, I mew. 

Board Member: You knew he was al Qaida? 

Detainee: I didn't know about al Qaida. All that I knew is that I saw Usama Bin Laden 
in videotape. 

Board Member: Did you think you would see him when you went to Afghanistan? 

Detainee: No. 

Board Member: You knew they were fighting? 

Detainee: I didn't know there was fighting, but I knew the Russians left Afghanistan. 
There was opposition too. There was [a] fight between them. Sometimes they fight. 

Board Member: Did you know about the Taliban? 

Detainee: Y cs, I knew !be government of Afghanistan was [the] Taliban government. 
Everybody knows through the T.V. 

Board Member: You left London; you had a pretty good life in London •.. 

Detainee: Not that good, good. There were problems. 

Board Member: What problems? 
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Detainee: It's daily problems. When you go to get the house, those people who applied 
for political asylum ... the owner he would ask for the money or he didn't get the money, I 
couldn't get in, I had to go back ... that kind of problems. 

Board Member: Did you ever hear about your political asylum application? 

Detainee: I have political asylum in [EnglandJ. 

Board Member: What was your reason? What reason did you give them? 

Detainee: I escaped from the military court, because I left the military. I have a problem 
with the government, that's all. 

Board Member: Were there ai Qaida members within the Finsbury mosque? 

Detainee: I don't know any members ofal Qaida or Taliban in England. I went for 
prayer. After that we would leave and go to the restaurant or to the coffee shop. 

Board Member: Did you hear any fatwas out of the moSque? 

Detainee: I didn't hear it. 

Board Member: Do you agree with Usama Bin Laden and what he stands for? 

Detainee: I never heard him saying something. 

Board Member: Why do you think you're here? 

Detainee: They arrested me Pakistan while I was leaving Afghanistan. Usama Bin 
Laden was in Afghanistan ... when they arrested me they thought I was with Usama Bin 
Laden, because I was leaving Afghanistan. 

Board Member: Do you think you are a threat to America? 

Detainee: You figure it out. 

Board Member: Thank you . 

. Presiding Officer: We'll all figure it out. That is what were here to do. 

Detainee: I gave all that I have for the [past) four years. You can decide. 

Presiding Officer: Okay. Your family, you mentioned a brother. Is be still living in 
London? 

Detainee: Yes, he's manied and he has his bouse there. 
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Presiding Officer: How about the rest of your family where arc they? 

Detainee: In Algeria. 

Presiding Officer: Have you ever been to Tunisia at all? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Okay. You mentioned that you didn't get any weapons training in 
Afghanistan, but you did get weapons 1raining in the Algerian army. Did you ever carry 
any weapons or fire any weapons at all when you were in Afghanistan? 

Detainee: There [was] no reason to have a weapon on me or to shoot 

Presiding Officer: The Algerian safe house you stayed in, in Jalalabad, did you sec 
anyone there who had weapons? 

Detainee: Yes, there were weapons there. 

Presiding Officer: Who had those? 

Detainee: In that house, there was a small room; there were weapons there. 

Presiding Officer: Who used those weapons and what did they use them for? 

Detainee: I was new there. I didn't ask. 

Presiding Officer. How long were you there in the safe house? 

Detainee: Three months and some days. 

Presiding Officer: You lived three months, how many other people were in that house? 

Detainee: I could not tell you exactly, because they were moving in and out 

Presiding Officer: Roughly, how many? 

Detainee: People go in and out I can't tell. 

Presiding Officer: 1 00? 

Detainee: I don't know. You can put a 100 people there. 

Presiding Officer: 1 0? 

Detainee: More than 10. 
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Presiding Officer: Okay, you have a small amo1mt of people there and you have weapons 
and you have no idea who's using them or what there fur? 

Detainee: There was no war in Jalalabad. Why [would] they use the ... 

Presiding Officer: Did any of the people in that safe house did they go fight the Northern 
Alliance? 

Detainee: I don't know. 

Presiding Officer: Did they fight any, were they all very supportive of the Taliban? 

Detainee: Everybody loves the Taliban, because [the] Taliban was following God's law. 

Presiding Officer: I'm asking you if the people who lived in that house ... did they use 
weapons at all in support of the Taliban? 

Detainee: All that I know is that I was living in that house. In the morning they take 
food, breakfast, and there was a river close and we would go and take a shower there and 

. come back. We pray. 

Presiding Officer: Do you know what the other people were doing there? You were just 
waiting for three and half montha just showering and eating. What were the other 
residents doing just showering and eating? 

Detainee: I cannot ask people what they are doing. 

Presiding Officer: You didn't ask people. You live with them for three and half 
months... · 

Detainee: I knew just four people and I gave their IUIIIles. 

Presiding Officer: Those four people are the ones who died? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You don't know any of the people who were staying in that house. 
None ofthem were fighters? 

Detainee: Even if he was a fighter, he's not going to come and tell me, ~I am a fighter." 
He would come and drink a coffee or eat with us and leave. 

Presiding Officer: What kind of weapons? 

Detainee: All Russian made. 

Presiding Officer: Anything more than guns. Were there any bombs? 
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Detainee: I didn't see any bombs. Kalasbnikov, pistols ... Kalasbnikov pistols only. 

Presiding Officer: No grenades? 

Detainee: I didn't see any grenades. 

Presiding Officer: Were the same amount of weapons there everyday or were there 
different aJIIounts every time? 

Detainee: I didn't have the key. I didn't go to that room. I went to the kitchen. 

Presiding Officer: I think people were there fighting and you know that. 

Detainee: Even if I know, I'm not going to say something about [it], because that's never 
concerned me. 

Presiding Officer: When you were in Italy and you traveled to the United Kingdom, were 
some of your docU!Jlents false? 

Detainee: From Italy to England? 

Presiding Officer: Yes, were they falsified? 

Detainee: Yes, yes. 

Presiding Officer: Who did that for you? 

Detainee: People [who did] that for a living. 

Presiding Officer: That's what we're asking. There are people there who gave you false 
documents and helped you get to the United Kingdom? 

Detainee: You pay money they give you whatever you need? 

Presiding Officer: You said you found out about September II th. Do you remember ... 
you said you just heard it on the street no one told you? · 

Detainee: I heard about it as the others heard. 

Presiding Officer: You mention the Islamic Liberation Front, did you ever hear. about the 
IsliUilic Libexation Front ... I know they were against Algeria? Did you ever hear them 
talk about killing people in the West or killing people in the •.. 

Detainee: They don't have anything to do with the West They are fighting in Algeria. 

Presiding Officer: How about the Taliban when you were in Afghanistan, did you ever 
hear about them talk about killing non-Muslims? 
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Detainee: Taliban have one problem •.. they don't obey their rules. The opposition of 
Taliban was Dustum and Massoud. 

Presiding Officer: They were fighting against Dustum and Massoud? 

Detainee: That's the problem with them. 

Presiding Officer. Well, they also supported Usama Bin Laden, who killed many people 
in the West 

Detainee: They support any Muslim. not just Usama Bin Laden. 

Presiding Officer: If we transfer you back to Algeria, what will you do? 

Detainee: Iftheydon'tkill me in Algeria. I'll find my way. I can live. 

Presiding Officer: What kind of work will you do? 

Detainee: I did a lot of jobs. I want to work consttuction, painting houses. I worked in a 
pizza place and made some bard candies. 

Presiding Officer: You think the Algerian government will kill you if you get. .. 

Detainee: The way I left there, yes. 

The Presl4ing OjJicer read the posi-A.dlninistl'ath>e Review Borud insJructions to the 
Detainee tUJd adjoumed the open sesswn oftiJe A.dmbtlstrative Review Botud. 

The Preridillg ()jJke opened the cltusified portion of the sess/411. 

The PresJ4ing Officu tul}o11111ell the clllssijled ptTrtion of the sess14n tUJd the 
Administrative Review Board wa,r closed for Jlelibmltion tUJd voting. 

Presiding Officer 
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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 664 

* D Items identified with this symbol were not initially translated during the board 
proceedings. They were translated and added during a review of the audio recording of 
the board proceedings by the linguist and the reporter. 

The Administrlllive Review Board was called to order. 

The Designated Military Officer was swor11. 

The Board Reporter was swor11. 

The TraiiSiotor was swor11. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding Ojjlcer a1111ounced the convening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were swor11. 

Detainee: Do you understand Arabic? 

The Presid"mg Ojjlcer explailfs to the Detainee that the Board Members do not 
understlmd Arabic and were replying to the oatlt read by the Designated Military 
Ojjlcer and that the Linguist was repeating it;, Arabic in order for the Detainee to 
understand what is being said. 

The A~"Sisting Military Ojjlcer was sworn. 

The Presfdjng Offu:er read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that 
he understood. 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatont Notijlcation form, 
Exhibit EC·A, to the Administrative Review Board. 

Detainee: How can you call me an Enemy Combatant and now you want to find out if I 
am a threat to the United States? Why are you calling me an Enemy Combatant? How 
can you decide [that] I am not going to pose a threat to the United States? 

Presiding Officer: Rashid, the Enemy Combatant status was determined at your CSRT 
hearing and we are here now conducting an Administrative Review Board. If we can 
proceed, there will be a time for questions and at that time you may question your Enemy 
Combatant Status all you want. 
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Detainee: I want to talk about it now. How do they consider me to be an Enemy 
Combatant? 

Presiding Officer: Rashid, it was determined at your CSRT Hearing that you are an 
Enemy Combatant. We are not reviewing that status, which is why you are here to 
submit evidence or give your testimony as to why we should consider releasing, 
transferring, or detaining you further. 

Detainee: I refuse that. That piece of paper (referring to Exhibit EC-A, The Enemy 
Combatant Notification form) originally ... they consider me an Enemy Combatant, but 
with [out] any evidence. I am not an Enemy Combatant; I have never been your enemy at 
anytime. They are accusing me of being an Enemy Combatant on that paper [without] 
any evidence. They just decided themselves. I want to discuss the Enemy Combatant 

· [status] before we proceed. 

Presiding Officer: I am sorry but we are going to discuss it a little later on in the 
proceedings. Ifl may, I am going to continue on and I will give you more opportunity 
then you ... [you can] take as much time as you want to explain it to us in about five 
minutes. I understand you are claiming that you are not an Enemy Combatant and it was 
decided by another board, but please give us this opportunity to review your information, 
hear what you have to say, and then we will make a determination by the end of the day 
as to what we are going to recommend. 

Detainee: How do you want me to continue with this hearing to consider if I pose a 
threat to the United States while you have already considered me an Enemy Combatant? 

Presiding Officer: Again, we are here to review the information, hear what you have to 
say in regards to some of the charges or some of the information that the board has been 
presented with so that we can make a decision to release, transfer, or detain you. We 
have not made a decision and we will not make a decision until we hear what you have to 
say in regards to the Unclassified Summary, which I understand you were provided a 
copy of. We have not made a decision prior to coming in here. Please give us that 
opportunity. We only view you as an Enemy Combatant. .. that is the title they put on 
you. They have determined you to be one. Please bear with me as I get to your portion 
and you will be able to answer and deny any allegations that have been made. 

Detainee: OK. I want to Jet you know that they just wrote there ... those two words 
'Enemy Combatant' .. .! don't have anything to do with it. They decided without [me] 
answering [any] questions or ... I never talked with them. There was an argument 
between me and one of the officers and he [got] mad and that is why they considered me 
an Enemy Combatant. He said if you want to proceed he [would] come back to this 
point. 

Presiding Officer: Thank you. 
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The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

Detainee: Do not consider me an Enemy Combatant without my knowledge. The paper 
that the [Assisting Military Officer] handed to you is the paper that considers me an 
Enemy Combatant Ask me questions and then let him (refe"ing to the Assisting 
Military Officer) hand it to you. 

Presiding Officer: We are going to stick to the procedure that we have. These are 
answers that you have already provided prior to coming in here and it explains some of 
the answers you have already given to the Unclassified Summary. We are going to 
proceed and I am going to get to your question period and you can ask us all of the 
questions you want 

Detainee: OK. 

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence, 
Exhibit DM0-1 and DM0-2, the FBI Redaction Memorandum to the Administrative 
Review Board. 

The Designated MUitary Officer stated that a copy of these exhibits had been 
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee. 

The Designated M"llitary Officer gave a brief description of the contents of the 
Undassij~ed Summary of Evidence, Exhibit DM0-1 to the Administrative Review 
Board. 

Detainee: Is the interrogator going to read my answers? 

Presiding Officer: Are you referring to the [Assisting Military Officer]? 

Detainee: Yes. Who is going to answer me or [Assisting Military Officer]? 

Presiding Officer: We are getting there .... I am almost there. 

Detainee: I want to go statement by statement or by the whole clause, then I will answer. 

Presiding Officer: When I get there I will work that out with the [Assisting Military 
Officer] and the linguist 

Detainee: Good. 

The Designated Military Officer confumed that he had no further unclassified 
information and the Detainee interrupted stating the foUowing: 

Detainee: I want members of the board to listen to my answers for every single ... 
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Presiding Officer: And we will. All I was asking the [board members] was if they 
needed more time to read what the Designated Military Officer read to us. You will have 
an opportunity to go through each one of those points and answer it either positively or 
negstively. ·That will be your choice. We know that some of your answers are here on 
the Enemy Combatant Election Form that you have already given to the Assisting 
Military Officer. We have his (referring to the Designated Military Officer) paperwork 
as well as your paperwork in front of us here. I understand that some of you answers 
contradict what he (referring to the Designated Military Officer) just said. So please, I 
am going to continue if you understand that. 

Detainee: Why don't you let me answer or listen to rne to answer all of these allegstions 
right now? 

Presiding Officer: I am getting real close now. Please bear with me. 

The Designated Military Officer conf11711ed that he had no further unclassifred 
information and requested a dosed session to present dassifred information relevant to 
the disposition of the Deuzinee. 

The Presiding Officer acknowledged the request. 

Detainee: Who wants a closed session? 

Presiding Officer: The Designated Military Officer may have additional information to 
provide to the board and at that time we will entertain it. For now, the unclassified 
session is going to be your opportunity to speak. 

Detainee: OK. 

As the Presiding Officer is opening the Administrative Review BOill'd to the Detainee to 
present information with the llSSistance of the Assisting Military Officer the Detainee 
interrupts him. 

Presiding Officer: Excuse me Rashid. 

Detainee: Excuse me! Excuse me! Excuse me, you (r4'erring to the Presiding Officer). 

Presiding Officer: It's your bearing ... 

Detainee: Shut up! 

Presiding Officer: Rashid, Rashid, please I do not want ... 

Detainee: Shut up! Shut up! Who wants the closed session? 

Presiding Officer: I will at an appropriate time. I will [want the closed session]. 
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Detainee: Through this meeting you are going to decide ifl pose [a threat] or not. Why 
are you looking for a closed session? 

Presiding Officer: If he (referring to the Designated Military Officer) bas any additional 
information to provide, he can provide it then. 

Detainee: Why doesn't he (referring to the Designated Military Officer) present it now 
as it was written on the paper? 

Presiding Officer: Rashid, let me repeat what I said earlier. 'You may examine all 
unclassified information. However, some documents you examine may be partially 
masked for security reasons.' For the same security reasons there may be information 
that the Designated Military Officer is not able to present during this open session. 

Detainee: Why doesn't he (referring to the Designated Military Officer) present it right 
now to be clear for you and I? 

Presiding Officer: Because it is classified infonnatioiL 

Detainee: You did not explain to me the way this procedure is taking place here. This 
officer reads something and the other officer answers ... 

The Assisting Military Offu:u informed the Board Members that the Detainee wanted 
him to make a statement on his behalf. The Detllinee interrupted stating the foHowing 
comment&. 

Detainee: I can read the same thing he (referring to the Assisting Military Officer) is 
going to read. If you want me to I will say it instead of the Assisting Military Officer. 
Do you want me to read it from the paper or [without] the paper? 

Assistant Military Officer: May I inteiject sir? 

Presiding Officer: I thought you said you worked this out prior? 

Assistant Military Officer: Yes sir, we did work this out prior. 

Presiding Officer: OK. Rashid, is [it] your request now to answer them one by one and if 
so, I can have the [Assistant Military Officer] go right through the Unclassified Summary 
and you can respond individually to each one? 

Detainee: I changed my mind [and] I want to answer [for] myself now. The 
circwnstances have changed now. I want to answer for myself. 

Presiding Officer: That is fine. 

Detainee: I promised you [that I would let the Assisting Military Officer answer for me] 
but I didn't know the real procedure. I want to answer. 
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Presiding Officer: That is fine. Let me go over some simple ground rules. Are you 
going to respond to each one or are you going to pick out the items on the Unclassified 
Summary that you would like to respond to. 

Detainee: [I want to respond to] the Unclassified Summary and the classified portion. 

Presiding Officer: Let's start with the Unclassified Summary if you (referring to the 
Detainee) could. 

The Presiding Offreer asked the Detainee if he wishes to make 11 st11tement under oath. 
(Muslim ollth offered). 

Detainee: [I will take the] Islamic oath. 

Presiding Officer: Designated Military Officer please administer the Muslim oath. 

Detainee: Why do you want me to swear? 

Presiding Officer: We do not require you to take the oath. You said that you would take 
the Muslim oath, so if you do we will administer it If you do not that is fine with me. 

Detainee: I will swear, but for what? Where is the Classified? 

Presiding Officer: We are not going to go over the classified information. 

Detainee: I am not foolish ... •[you are foolish]. 

Presiding Officer: We are not going to ask you anything that has not already been 
presented to you and that you have answered. Again, you are not required to give an 
oath. 

Detainee: I am ready to take the oath. I listened to the allegations, but you did not listen 
to my answers. What kind of ARB is this ... *[tar] (the word 'tar' in Arabic is used to 
reflect discontentment)! •[What kind oflaw is this ... tar]! What kind of.. .whatright do 
you have to talk to me like this and listen just to the unclassified and not listen to the 
classified? I am ready to answer all of the questions in front of everybody here and the 
tape recorder. The people here ... they are my witness[es]. I am ready to answer all of the 
allegations the Designated Military Officer read 

Presiding Officer: Rashid, I am going to take that as ... since we are not going to present 
any classified information here I am going to take your answer as a 'NO' for taking the 
oath and then we can proceed to the section where you are going to be able to answer all 
the questions you'd like and give us all the information you'd like. 

Detainee: Including the classified .. . 

Presiding Officer: I am going to .. . 
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Detainee: ... in front of the witnesses and the tape recorder. 

Presiding Officer: Rashid, I am going to ask you to begin ... 

Detainee: Rashid! (The Detainee speaks in English stating the foil awing sentence) Why 
you no can read good (referring to the pronunciation of his name)? I want my name to 
be read correctly. 

Presiding Officer: Rashid, I am going to ask the Assisting Military Officer to read the 
Unclassified Summary starting with the commitment and hearing your responses to each 
of the allegations listed there and we will proceed from there. 

Detainee: I don't want it this way. This is a [game] and you are the one who crelrted the 
game and you are the one playing the game. You create the game and you suppose there 
are players playing the game. Don't take the game only by yourself and the court. What 
kind of [talk] is this? What kind of people are you? What kind of* [wild] hearts do you 
have? 

Presiding Officer: Assisting Military Officer please begin ... 

Detainee: (l'he Detainee speaks in English stating the following} Wait, wait, you 
criminal! I want the Unclassified [Summary to be] read by the DMO and I will answer. 

Presiding Officer: I am sorry Rashid, but you don't dictate how we do it and the 
Assisting Military Officer is the person here to assist you. 

Detainee: *[I am not telling you how to do it ... ] I have rights and the right to talk at this 
time and I want to talk. It is not right that someone will read the allegations and someone 
else will answer them. I want to listen to the unclassified allegations and answer for each 
one of them. I want to listen to {the allegations] one by one and give my answer. 

Presiding Officer: Rashid, I am giving you that opportunity right now and the Assisting 
Military Officer is going to read them one by one and that is how we are going to do it. If 
you would like to cooperate, fine, if not then we can proceed without you. I would like 
for that opportunity to happen with you present. 

Detainee: That is what I wanted to know. You will read the allegation and then the 
Assisting Military Officer will read the answer, which is my answer. 

Presiding Officer: I am sorry. I was confused. I thought you were going to answer each 
of the allegations. 

Detainee: It is OK. I will answer. 

Presiding Officer: The Assisting Military Officer is going to read them to you. 
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Detainee: I want to listen to the allegations and I will answer. 

Presiding Officer: Please read them. 

Detainee: *[Listen, listen] do not treat me ... don't deal with me like I am foolish or I 
don't know. This kind of talk is [as if] you are dealing with [someone who is) stupid. 

Presiding Officer: Rashid, I have been very patient with you. I am sorry. 

Detainee: *[Patient with me?] Give me allegation and I will answer *[with my on 
tongue]. 

Presiding Officer: Please proceed Assisting Military Officer. 

Detainee: Wait! Wait! No, I won't (allow] that. Read the allegations one by one and I 
will answer [them]. I want the tape recorder to tape what I am saying in front of the 
witnesses. What is the problem ifi talk? 

Presiding Officer: Rashid, it was just brought to my attention .. .I am not sure that you 
know the Assisting Military Officer has each of these allegations that the Designated 
Military Officer read off. He is going to read the exact same things that the Designated 
Military Officer read earlier. · 

Detainee: I want to talk so my voice will be on the tape recorder. 

Presiding Officer: That is fine. It should be understood by individuals viewing the ARB 
that the information we are going to read is the same information that the Designated 
Military Officer read. So the people ... 

Detainee: When I came here ... the thing (referring to the ARB process) is different for 
me when I came to this room in this case I want to talk. 

Presiding Officer: Trust me I want you to be able to talk. I just. .. the only thing is the 
Assisting Military Officer is going to read the 'primary factors for continued detention 
and those that favor your release' and you will respond to every one of them. The 
witnesses that are here will be able to attest to that. 

Detainee: Listen, listen what are you going to lose ifi talk? I want to leave right now. 
Deal with me. Listen to me. (The Detainee speaks in English stating the following 
sentence) Listen to me, from me, understand? Listen to me then listen to the Assisting 
Military Officer. Listen from me and from him (referring to the Assisting Military 
Officer) not only from me or you (referring to the Presiding Officer) ... understand? 

Presiding Officer: No, I am sorry maybe I don't understand because we are going to 
listen to you. You are going to give us the answers to the ... your response to these 
questions that you disagree with. 
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Detainee: (l'he Detainee speaks in English stating the following) What is the problem if 
you listen to me? 

Presiding Officer: We want to listen [to] you. 

Detainee: (l'he Detainee speaks in English stating the following) When? 

Presiding Officer: Right now. We are going to read the primary factors here on the 
Unclassified Summary and then you can respond immediately after each one. Maybe 
there is just a misunderstanding between us, but the Assisting Military Officer is going to 
read the Unclassified Summary and you are going to be able to respond immediately. If 
you think we can't hear you then speak up or ... the [microphones] pick up everything you 
say. Trust me ... they hear everything I say. Rashid, I'd really like to continue because I 
think we understand each other ... he (referring to the Assisting Military Officer) is not 
going to read his responses that you gave us earlier ... you are going to respond to the 
questions and if you want him to read your responses from earlier that are also listed on 
[Exhibit] EC-B, that's fine. I will let him read them as well but this is your opportunity 
to answer and to respond personally to all of these and then to allow us to ask questions if 
we have any or for you to ask questions of us. The immediate concern would be to get 
through this Unclassified Summary so you can voice your concerns against anything that 
might not be correct. · 

Detainee: I want to talk fll'St and then the Assisting Military Officer translates. 

Presiding Officer: He won't be able to translate. Your translator/interpreter is here. 

Detainee: (l'he Detainee speaks in English stating the following) OK. No problem. 

Presiding Officer: He would have to translate because ... no problem? 

Detainee: No problem. 

Presiding Officer: OK, [instead of going into the] Unclassified Summary let me go 
into ... Rashid, you may begin with your statement. 

Detainee: •[Shut up dog! You're worthless ... you're at the top of American 
ignorants ... with that face ... by what right do you want to listen to me?] You listen from 
mel Why do you want me to swear when I didn't say anything? I am ready to swear 
after I say what I need to say. How do I know [that] what is in that paper is right? Your 
accusing me [of being an] Enemy Combatant and I am not. Let me talk .. .I trust what he 
has in his hands .. .! know [the] same information he knows ... but I want to say it myself 
so that the tape recorder will record my voice. Why do you want me to swear and you 
don't want to hear it from me? Why don't you want my responses [to the] allegations but 
you want to hear me swear? I am ready to swear after I say what I want to say. [I will] 
answer all of these allegations. If you want me to swear you have to let me answer the 
allegations. 
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Presiding Officer: I am prepared to go through the Unclassified Summary right now. We 
are not worried about the swearing right now. If you'd like to swear at the end, that 
would be fine with me but again you are not required tO swear. 

Detainee: I am not going to swear *[at the beginning] until I talk and finish. Give me the 
classified and I will respond, then I will swear. 

Presiding Officer: Are you prepared to continue and answer the unclassified infonnation 
that the Assisting Military Officer is ready to proceed with? If not, then I will take that as 
a 'no' and I will ask you another question and we will proceed. 

Detainee: I am ready. After I answer ... we will have the same answers. He will read it 
and you will know [if] I am telling the truth or not from what I am going to read from the 
paper in front of me. There is not going to be any difference between what I am going to 
say and what is on the paper but I want to talk. 

Presiding Officer: What paper are you referring to? 

Detainee: Just let me answer and I can respond to you and listen .•. the paper I am talking 
about is [the one with] the answers [to the] unclassified in Arabic. 

Presiding Officer: Let me understand this; we are going to read from the unclassified and 
he (refe"ing to the Assisting Military Officer) is gomg to read your answer from what 
you provided earlier? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer; Assistant Military Officer could you please begin with the 
commitment ... there is one comment under factors that favor continued detention and 
then commitment and we will proceed. Thank you for your patience. 

Detainee: I want to talk and after that the Assisting Military Officer or I [will talk]. 

Presiding Officer: Rashid ... 

Detainee: (The Detainee speaks in English stating the following) Him has the same 
answer from me in Arabic and English. Can if me Iiar ... understand ... him bas 
answer ... my talk about allegations ... and answer from me in language Arabic and 
English ... he can talk with me ... underntand? 

Presiding Officer: Please proceed with your statement You may begin. 

Detainee: I want him to read the allegation first then I will respond. 

Presiding Officer: We will deviate so that we may break the [language] gap here. 

The Designated M"llitary O.fjieer read the Undassijied Summary of the Evidence. 
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Designated Military Officer: The Detainee voluntarily traveled from Saudi Arabia to 
Pakistan in June or July 2001. 

Detainee: Yes, I traveled from Saudi Arabia to Pakistan, but I don'tknowthe date. 

Designated Military Officer: Connections/Associations: A list containing the Detainee's 
name was found on a floppy disk recovered from the raid of an al Qaida residence in 
Pakistan. 

Detainee: I was asked this question before by an interrogator and I responded I lost my 
passport. I made arrangements with some people to buy some drugs and they came and 
threatened me with weapons, took my money, personal papers, passport and wallet. They 
probably got my name from the passport and sold it to al Qaida. 

Designated Military Officer: The Detainee's name is on a list of 'trust' accounts of al 
Qaida Mujahideen found during raids against al Qaida safehouses in Pakistan. 

Detainee: Same answer as the previous statement. Maybe the people that stole the 
passport provided my name to al Qaida. 

Designated Military Officer: The Detainee's name is on a list of names, aliases and 
nationalities recovered during raids of suspected al Qaida safehouses in Pakistan. 

Detainee: The person who stole my passport and put the name he wanted to on the 
list •.. there is a possibility that they took my name from the stolen passport. That is what 
counterfeiters do when they put the alias name on a list. 

Designated Military Officer: Other Relevant Data. 1. The Detainee traveled to Pakistan 
to escape possible arrest by Saudi authorities for drug dealing. In Pakistan, he attempted 
to acquire drugs for resale in Saudi Arabia. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: 2. The Detainee was arrested in Islamabad, Pakistan with 
several Libyans who were helping Arabs get out of Pakistan. 

Detainee: Yes. I was not working for that group, but I asked them for help. That group 
is an official Libyan group and the son ofGhidaffi, named-Saif Al-Islam, and the FBI is 
aware of this. 

Designated Military Officer: 3. The Detainee stated he is not a terrorist; however he 
believes Americans are enemies of God. The Detainee explained that because the Koran 
states Americans are infidels, all fighting against them is justified. 
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Detainee: This is a misunderstanding. What I said [was those] who fight the servants of 
Allah and who fight the religion oflslam are infidels. There is nothing in the Koran that 
says Americans are infidels. 

Designated Military Officer: The following primary factors favor release or transfer: A. 
The Detainee was identified by a delegation from his country of origin as being oflow 
intelligence or law enforcement value to the U.S. and unlikely to pose a terrorist threat to 
the U.S. or its interests. Further, the delegation indicated the government it represented 
would be willing to take custody of the Detainee for possible prosecution. 

Detainee: They said that because I don't have any knowledge of the terrorist, 
government, and organizations. I was never and enemy of Americans. I don't have any 
problem ... I want to be under Saudi Arabia custody and I want to go live there in peace. 
I know they are going to put me on trial. 

Designated Military Officer: B. The Detainee said he had never been in Afghanistan 
until the Americans put him in prison there. 

Detainee: Yes. I agree with that statement. 

Designated Military Officer: C. The Detainee denied having any affiliation with aJ 
Qaida or the Taliban. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: D. The Detainee denied having any knowledge of the 
attacks in the U.S. prior to their execution on September 11111 and also denied knowledge 
of any rumors or plans of future attacks on the U.S. or U.S. interests. 

Detainee: Yes. I agree with that statement 

Presiding Officer: Rashid, does that conclude your statement? 

Detainee: I don't know about the classified ... when I get mad I cannot control myself and 
I would like to apologize. The situation I am in is very hard and the place where I am in 
detention and the circumstances I am going through makes me be like this. I don't want 
to be like this. But, what I said before .. .! was very mad ... when someone gets mad and 
divorces his wife they don't consider it because they are angry. I was very angry. 

Presiding Officer: There is no need to apologize. I did want to give you an opportunity 
to speak. 

Detainee: This is for my behavior. I am not apologizing to you because I am scared of 
you. That was my behavior this way. I am not scared of this place. 
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Presiding Officer: Thank you and I understand. Did the Assisting Military Officer's 
statement he gave earlier provide us with the information you wanted us to hear. 

Detainee: I am finished with the allegations. What does the Assisting Military Officer 
have to say? 

Presiding Officer: He does not have anything to say, but the information he presented 
earlier in the way of your comments, which you repeated, was that sufficient? 

Detainee: For this unclassified [session]. Yes, if you want to ask me questions about this 
I am ready. 

Presiding Officer: Thank you. We will get there. Does the Assisting Military Officer 
have any information to present? 

Assisting Military Officer: Sir, I would just like to add during my interview with the 
Detainee he was very cooperative and polite through both interviews. 

The Designakd Military 0/fu:er had no further questions for the Detainee. 

The Assisting MtliJary Offu:er had no further questions for the Detainee. 

Adndnistrative Review Board Member's questions: 

Board Member: Rashid, why did you choose Pakistan when you left Saudi Arabia? 

Detainee: There was a soldier citizen named YosifShaban, he is from Syria. He told me 
goods are cheaper in Pakistan. He asked me to go [to Pakistan] and he gave me his name 
and telephone number and I went there [Pakistan]. 

Board Member: Where did you get the money to leave Saudi Arabia? 

Detainee: I saved some of the money, some from my family, but they did not know I was 
leaving/traveling. 

Board Member: Rashid, did you ever hear any Fatwa's to join the jihad in Afghanistan? 

Detainee: No. 

Board Member: Where did you learn to speak English? 

Detainee: I don'tknow how to speak [English]. Simple things I can say in English, but 
[not the whole language]. I had some classes in school. 

Board Member: Rashid, how did you meet the Libyans in Pakistan? 
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Detainee: After my passport was stolen someone came to me and told me [they could 
take me to get my passport back from them] and on the way to get the passport, some 
people in a village [forced me] to get inside. They said someone ... someone took us to 
Peshawar. I escaped because I was scared [of them]. I went to a building and saw some 
people there and asked them if they know any Arab people. They said yes and led me to 
the Libyan group. 

Presiding Officer: In the unclassified Summary, 3.B.3, did you stay at this suspected 
safehouse in Pakistan? 

Detainee: What do you mean by a safehouse? 

Presiding Officer: In the Unclassified Summary it mentions some safe houses in Pakistan 
that these list of names you are suspected of being on. Your name appeared on. 

Detainee: All of the people I met in Pakistan they [all] deal with drugs. I never stayed 
with people that have a computer. 

Presiding Officer: I take that as a 'no' that you did not stay at the safehouse in Pakistan 
that they are referring to. 

Detainee: I do not know those houses. I have never been with [any] people that have any 
relation [ship] with terrorist or Mujahideen. I was sitting with people that deal with drugs 
and sell them. 

Presiding Officer: Rashid, what will you do when you return to your home country? 

Detainee: I will help my brothers on the farm, start family, and live with my family in 
peace. 

Presiding Officer: One last question. Do you have any other skills other than farming? 

Detainee: I don't have any knowledge in agriculture, but I will work with my brothers. 

Presiding Officer: Thank you. 

The Presiding OjJlcer began to read the post-Administrative Review Board instr11ctions 
to the Detainee and was interrupted by the Detainee with the following question: 

Detainee; What is the problem if I stay and comment [on] the classified [information]? 

Presiding Officer: Let me finish the Unclassified first. 

Detainee: You said you were going to talk about the classified, why don't you want to 
talk about it now? You promised and you are breaking your promise. 

Presiding Officer: No I am sorry, I never promised we would keep you for the classified. 
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The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the 
Detainee and adjourned ihe open session of the Administrative Review Board. 

The Presiding Offu:er opened the classified portion of the session. 

The Presiding Offu:er adjourned the classif'uul portioit of the session and the 
Administrative Review Board was dosed for deliberation and voting. 

AUTHENITCATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
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Summary of Administrative Review Boud Proceedings for ISN 670 

The Administrative Review Board was called to order. 

The Designated Military Officer (DMO) was sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Translator was sworn. 

The Detainee enrered the proceedings. 

The Presiding Officer llllnOIUiced the convening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

The Assisting MUitary Officer was sworn. 

The Presiding Oj]icer read the hearing instructions to the Detoinee and confirmed that 
he understood. · 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notificatkmform, 
Exhibit EC.A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Military Officer presenred the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC.B, to the Administrative Review Board. 

The Designated Military Ojjicer presenmd the Unclllssijied Sumnuuy of Evidence, 
Exhibit DM0-1, and DM0-2, other unclassifred information to the Administrative 
Review Board. 

The Designated J'1illtary Officer stated that a copy of these exhibits had been 
previously distributed to the Assinlng Military Officer and Detaillee. 

The Designated Military Officer gave a brief description of the conmnts of the 
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DM0-1 to the Administrative Review 
Board. 

The Designated Military Ojjicer confumed that he had no further unclassifred 
information and requesmd a closed session to present classified information relevant to 
the disposition of the Detaillee. 

The Presiding Officer acknowledged the request 
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The Presiding 0/fu:er opened theAdministranve Review Board U1 the Detainee to 
present information with the assistance of the Assisting Military Officer. 

The Assisting Militllry Officer made a statement on the Detainee's behalf. The 
Detainee concU1'1'eiL 

Assisting Military Officer: The Detainee's initial Administrative Review Board 
interview occurred on II Jul2005 and lasted 100 minutes. After a review of the 
Administrative Review Board's purpose and procedures, the Pashtu translated 
Unclassified Swnmary of Evidence was read to the Detainee. The Detainee stated he 
would like to attend the Administrative Review Board and have the Assisting Military 
Officer read his response to the Unclassified SummlllY. to help with his preparation. A 
follow-up interview occurred on I 3 Jul 2005 and lasted 60 minutes, during this interview 
the linguist read back to the Detainee his response to the Unclassified Summary of 
Evidence to verifY the responses were accurate. The Detainee was given a copy of the 
translated response to the Unclassified Summary of Evidence for his record. The 
Detainee was polite and cooperative during both interviews. 

The Assisting Md'uary Officer read thefolluwing comments in response to information 
in the Unclassified Summary of Evidence: 

Assisting Military Officer: In response to the allegation that, the Detainee was a Taliban 
member, the Detainee stated, "I was not a member of the Taliban. I was never affiliated 
with the Taliban. We were like prisoners to them. They took over our country and we 
could not say no to them, or they would kill us. They didn't trust us." In response to the 
allegation that shortly after joining the Taliban, the Detainee was placed in charge of the 
3rd Police Precinct in Mazar-e-Sharifwhere his duties included conscription and 
receiving bribes in lieu of conscription, the Detainee stated, ''they were the bosses I didn't 
have any authority. We surrendered to them. They were the decision makers not me. 
The people who came to arrest and kill my father-in-law ... we surrendered to them. That 
person became my boss. Helmandi Sahib didn't speak Farsi [nor did} any of the other 
members of the Taliban group. Sahib was there for four days and then went away and he 
put me m charge and required that I sign papers until his return. When he returned, after 
two months, I turned over everything to him and I returned to tuy home. I never got any 
money from anyone for conscription. This is fabricated. This is my hometown, my own 
people; I had to live with them. How could I live with them once the Taliban was gone? 
They would take revenge against me. Also; the Taliban had laws and had tribunals. If 
anyone harassed you the Taliban would come and catch them and cut off their hands." In 
response to the allegation that the Detainee, in his role at the 3rd Police Precinct, signed 
all official government paperwork while he was in charge for two months, the Detainee 
stated "I already answered that in the previous question." In response too the allegation 
that, the Detainee was identified as President of the Department ofResearch and 
Exploration in Sheberghan Province for 18 months during the late 1990s, the Detainee 
stated, "Yes I worked in this area this was gas exploration. I stayed at home for two 
months, and then Sahib directed me to go to the gas exploration area at Sheberghan. 
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There was no equipment at this facility and no work. They had no money to drill. Only 
the body of the machines was left, even the wires were gone. I was there temporarily. 
They sent their own people and I went home. I was there for six months not 18 months." 
In response to the allegation that the appointment to the position the Detainee held as 
President of the Department of Research and Exploration required one to be well 
educated and connected. The appointment process involved a written proposal submitted 
to the Prime Minister for careful review before the Prime Minister would issue the 
appointment order to the Cabinet for final approval, the Detainee stated "there was no 
Prime Minister, no Cabinet, no functional government, only Sahib decided. This was the 
very beginning of the Taliban." In response to the allegation that the Detainee was turned 
over to a commander ofDustum's forces, he was in prison for four months, and then 
turned over to U.S. Forces as a Taliban and al Qaida operative, the Detainee stated, "I 
was arrested because I was a businessman; they forced me to give them money. Even 
prior to the Taliban's occupation they would kidnap the businessman's family members 
for ransom. Four or five men kidnapped me and wanted $5,000 (USD) for my release. 
Because I didn't have the money to pay them off, they turned me over to the Americans." 
In response to the statement that [four armed men] arrested the Detainee from Mazar-e­
Sharif under the pretense of protecting him from Hazra tribes, the Detainee [stated] "[I] 
was imprisoned when I was unable to pay a $5,000 (USD) ransom for my release. Four 
armed men in Mazar-e-Shariftold me that the Hazra tribe might harass me. They told me 
they would protect me from the Hazra tribe. They told me to come with them to their 
house for protection. They said they would show me their place and they would bring me 
back to my place after that. I had no animosity with the Hazra tribe, but I went with 
them; upon reaching their place they arrested me and asked me for $5,000 (USD) ransom. 
Since I didn't have the money they turned me over to the American forces." In response 
to the statement, that the Detainee was convinced by his father-in-law to join the Taliban 
because it would keep their family safe, the Detainee stated, ''this is correct." In response 
to the statement that the Detainee claims he was indifferent regarding the Russian 
government, the Taliban, or the United States, as he was too busy with his business and 
trying to make money to WOIIY about issues pertaining to their agendas, the Detainee 
stated, ''this is correct." In response to the statement when asked how he felt about jihad, 
the Detainee stated, "I had no desire for jihad or "other stupid things" (NFI), and that I 
just wanted to go home, be with my family, and try to restart my business. Tbe Detainee 
stated he had no knowledge about these things." In response to the statement what he 
would do if released back to Afghanistan, the Detainee stated, "I would return to my 
business and family. I told them I wanted to go home because I am a businessman and I 
don't know anything else except my old business." 

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath. 
(Muslint oath offered). 

The DetiJinee accepted taking the (Muslint) oath. 

The Detainee matk the following statement: 
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Detainee: I have one question. I stated ... I told the answer in an earlier question ... so I 
want to [clarify]. 

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detainee, in his role at 
the 3rd Police Precinct, the Detainee signed all official government paperwork while he 
was in charge for two months, the Detainee stated that he already answered that in the 
previous question .. 

Detainee: I wasn't in charge ofthat area. He (Sahib) put me in charge of the office 
himself. 

Presiding Officer: I understand. You were in charge of the office while Sahib was not 
there. 

Detainee: The government did not appoint me. I wasn't in charge of conscripting 
people. I wasn't a chief or commander to send people to the military, that wasn't my 
duty, that wasn't my function to do that I didn't have the power to have somebody to 
leave in front of my business area. How could I conscript people for the military? 

Presiding Officer: Do you have anything else you'd like to add? 

Detainee: That's enough. 

Presiding Officer: We will have questions in just a moment. 

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee. 

The Designated Military Officer had no further questions for the Detainee. 

Administrative Review Board Member's questions: 

Board Member: Did you vollintarily join the Tali ban or were you forced to? 

Detainee: How? What's your question? 

Board Member: At one point, in item 4b (In response to the statement that, the Detainee 
was convinced by his father-in-law to join the Taliban because it would keep their family 
safe, the Detainee stated this was correct.) ... You said that your father-in-law convinced 
you to join the Taliban? 

Detainee: I didn't need to join the Taliban, because I have enough income ... like a 
hundred dollars per day. So I didn't need to join the Taliban. There was a need to join 
the Taliban, because they raided the area. They were beating up people and they wanted 
to kill my father-in-law, because of that I wanted to protect my family from [the] Taliban 
or from other people [so] I joined the Taliban. 

Board Member: Why did you get selected for that job with the petroleum company? 

20814 UNCLASSIFIED/Jf"elsiO 
. -

ISN670 
Enclosure (5) 
Page 4 of 10 



UNCLASSIFIED/IP'Odd 

Detainee: Their choice, I had nothing to do with that. You can send your soldier and tell 
them to do anything you warit. 

Board Member: Did you have education or training in that type of field? 

Detainee: No, that was their job ... their decision and I believe it was beginning of 
Taliban. They wanted someone for the security to fil.l every position. I was not a party 
with any authority. My boss recommended me to go there and there was an office and a 
few other employees were living there. There was no job ... there was nothing to do, and 
there was no 'gun there. I asked them what was ·my function ... what should I do. They 
said, "Our job is to drill the ground." I asked them, "what do you have ... any machinery 
or equipment to drill?" They said, "They have nothing at the present time, because the 
Dustum people took everything from here. They stole it There were no government 
plans to make it active." It was wartime and [as soon as it was] done, they sent their own 
people and I [went) home. 

Board Member: Were you able to conduct your business, during the Russian war with 
Afghanistan? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Is your business still there? 

Detainee: I don'tknow. A businessperson whatever they gain they sell. They buy 
another stock. I had enough stock in the warehouse and when the Dustum people raided 
my area, their habit was to steal everything and rob everything. So I don't think there is 
anything left for me? The Americans caused this problem, because the Americans 
arrested me. When I was arrested there were three kids and my wife in the house. They 
came in the middle of night, they knocked [on] the door, and they scared my children and 
family. [They asked my family] to leave. They left and [Dustums' people] entered the 
house and they robbed everything. My house was three stories. The first story was the 
warehouse for my business, the second story was my store, [and] the third story was 
where my family was living. When they came and occupied my house my wife, came a 
couple of days later to the prison, and she told me they came in the middle of nigh. They 
were scared and ran away and they got everything. 

Board Member: Were the Americans the ones who took everything? 

Detainee: For the 18 months, the Dustum people occupied my place. They took [the] 
television, radio, carpets, and rag ... everything out of my house. I had three hundred 
business items in my warehouse, whenever I had $1 or $100 or whatever .. .I used to go 
and buy new sttiff ... everything was there. They took everything. After 18 months, my 
father sent me a letter, telling me they cal.led him and left the house empty and nothing 
else in it Right now, my father is living in my house. I don't know who robbed my 
house, but my father received an empty house. 
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Board Member: Thank you. 

Detainee: I have a question. 

Presiding Officer: What is your question? 

Detainee: I've been recognized as an enemy combatant. An enemy combatant means 
somebody who kills someone ... or fights ... or iirvolved in a war ... or something like that. 
What did I do? I didn't kill anybody, I didn't fight with anybody, I don't know why they 
are calling me an enemy combatant. We didn't do anything, not me, not my brother, not 
my family, none of us. We didn't do anything against Americans. 

Presiding Officer: Let me answer that question and then we'll have some more questions 
for you. Last year there was a board, which determined you were an enemy combatant. 
This is a totally separate board and we will now look at your past activities ... howyou 
have acted here ... and we will make a determination. I'm not here to review that last 
board. 

Detainee: You should evaluate me. You should see my past When I was arrested, I was 
30 years old. I didn't have time even to eat in a peaceful manner. America is far away 
from my country, what did I do to the Americans? I didn't say a bad word about the 
Americans. 

Presiding Officer: Mr. Hekmat, we appreciate that. I understand your statement. We 
will take that into account. 

Detainee: I never did anything wrong or I didn't do anything against any human being in 
the world I was so busy with my business [of] 300 items ... everybody needed my 
business items. My store was always busy. I ate my breakfast at lunchtime ... bmchtime 
in the evening time .. .I didn't have time to eat my food at the right time. 

Presiding Officer: Abdullah, we understand you are a businessman ... that you say you're 
a businessman. That is why we are having this board to deten:nine if you will be 
released, transferred, or detained. I understand what you are saying. 

Detainee: For the last three years, I constantly asked this question ... what did I do, 
because I was so busy with my work? People were demonstrating and taking part in a 
peace march. I did not have time for that. I didn't even have time to talk with the people. 
So what did! do ... what is my problem? One, if somebody is arrested or put in jail; he is 
supposed to be a murderer. I am not a murderer. The second thing, people get arrested 
because of their political opin1on or political involvement. I am not a politician. The 
third thing is ... people, who [are] imprisoned if[they are] very influential, [they are] a 
commander, or a policeman, or the head of a village, or someone who has two to three 
thousand people behind him and he is trapped to the government. So I'm a stranger of 
that city. So I have nobody behind me. I never touched a gun. When the people get into 
problem[s), because of [their] past involvement...ifthey're in the military ... or they have 
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(government), but I [have] never touched a gun. For the last three years, I've always 
asked what did you (Americans) have against me? When Russia c~e to my country, 
they arrested a few people? When the Americans [came] they arrested people because of 
their (Americans) security, but what did I do to be charged by the Americans or anybody? 
If working for the government is a crime, everybody is working [for the government]. 
He's (Detainee points towards Board Member) working, you're working (Detainee points 
towards Presiding Officer), and everybody is working for the government. Also, I didn't 
desire to work for the government. I was forced to work for the government. 

Presiding Officer: Mr. Hekmat, we understand completely, that you were forced to work 
for the government and that we are, today, trying to move forward and determine the best 
outcome for you and the United States. We completely understand everything you said. 

Detainee: I know that. .. this is my correction ... [anybody who] works for the 
government. They are the poorest people. They get little salary. The government job 
could not even pay for my vehicle gas. 

Presiding Officer: We understand. Let us ask a few more questions and I will ask if you 
would like to make a final statement at the end of our last question. We would very 
much appreciate it. 

Board Member: Mr. Hekmat, what tribe do you belong to? 

Detainee: Pashtu. 

Board Member:· Did you grow up and live in the same village all your life? 

Detainee: Yes. 

Board Member: What village was that? 

Detainee: My father was a storekeeper from eight or ten; I started working in the store. 

Board Member: In what village [did you grow up and live in]? 

Detainee: Akcha. 

Board Member: How large of a village? 

Detainee: When I grew up I worked in Mazar-e-Sharif. When I got money, I moved to 
Mazar-e-Sharif. 

Board Member: That is where your store was, in Mazar-e-Sharifl 

Detainee: Everything ... my house ... my everything .. .in the same area. 
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Board Member: What's your educational background? 

Detainee: When the Russians came they burnt the school. They established a new 
school, reading their schoolbooks. I was a small boy. I didn't go to school much, but I 
did it privately on my own. I took one of the schoolbooks and hired a teacher in my 
house. I self-studied. I didn't have much time. There was a lot of difficulty. We didn't 
go to school...half[of] the time the teacher wasn't there ... half {of the] time they didn't 
have enough books and school materials ... there was a lot of difficulties. 

Board Member: You said you joined the Taliban to keep your family safe, was your 
family kept safe? 

Detainee: Yes, There were several powers in the country. If I didn't join one 
power ... [then when] one group comes into power ... they [would] beat me up and take me 
to prison, and if the second group comes into power they would do the same thing to me. 
The third group would do the same thing to me. So I [would] rather just join one group 
to be safe. 

Board Member: You had said that they came and stole your T.V. and your radio. I had 
thought the Taliban had outlawed the T.V. and mdio? 

Detainee: We hid it in the house. The Taliban didn't search the houses. 

Presiding Officer: . How did Dustwn 's forces treat you? 

Detainee: First, the Dustum forces came and four people arrested me. They asked me for 
$5,000. I told them I am not a commander .. .! am not a farmer .. .! am nothing .. .I didn't 
give [them] any money or anything. They kept me for six or seven days and took 
everything from me ... they sent me to another group. The second group asked me why I 
didn't pay off $5,000 to Farid. I said I gain money for myself not for Farid. He said, that 
I didn't pay the $5,000 now we are asking for $50,000. They asked me if I had a car lot. 
I said, "Yes, I do." He said, "You're selling medical herbs?" I said, "Yes, I do." He 
said, "You had enough money ... you work ... and you have money, but we were in a 
mountain for five years. Why didn't you send us money? We have no right to get some 
money from you people? Why didn't you send the $5,000?" I told him, "No, I make 
money for myself, not for you." They took me to a room, very secretly ... to a room, 
because they wanted to beat me up ... to tell them yes, I have money. When they took me 
to another room, I had a silk turban, French shoes, and a Rolex watch. They left [me] 
only in my pajamas. They took everything from me. They took everYthing off my body. 
They whipped me. Another person came and said, "Don't beat him up. He will think 
about it tonight and tomorrow he will give you $25,000. After a few days, he will send 
you another $25,000." I told them I didn't have money, not a penny. They didn't beat 
me, but they kept me as a prisoner. The next morning they brought another two 
businessmen [into the room]. In the afternoon, they took the two businessmen out and 
they beat them with whips. They beat them into unconsciousness. They wanted t\) get a 
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rag from them. When they lost their consciousness. They threw them [back] into my 
room by [swinging them from] their hands and feet. They were uoconscious for about 
one hour at least. When they regained consciousness ... they were riling around and 
vomiting. At nine o'clock at night one of them died. I laid him straight and wrapped his 
mouth to keep it shut. I then called the guard. They called the commander. When the 
commander came and saw the dead man he said that I would be the same. I gave the 
other businessman some sugar andjuice ... he didn't die. 

Presiding Officer: When were you turned over or transferred from the Dustum's forces? 

Detainee: Dustum didn't know anything about that. Tbey were at peace. For two 
months I was constantly beaten, like every four days. My family didn't know where I 
was. One of the guards knew me and I asked him to go and tell my family where I was. 
My wife and children eame to the door and they started yelling and making noise. The 
guard said he would let me see them on the condition I didn't tell them anything and they . 
didn't tell anybody about it. Another condition was ifl didn't have $50,000, to give them 
at least [I could give them) $1,000. I agreed to pay $1,000, but they had to let my wife 
and children visit. When my wife came, I whispered in her ear to tell everybody they are 
looking for money. My wife went to the International offices and she placed a petition. 
Some Delegation came to visit me. I don't know where the Delegation was from. Then 
everybody knew what had happened. Then the guards were shaking (nervous) and asked 
me wby my wife told everybody. I said, thatit was not my fault and !told her to bring 
the money. Then they were forced to send me to Dustum's prison. 

Presiding Officer: Is your father-in-law, still alive? 

Detainee: When I was arrested he was alive. 

Presiding Officer: You haven't heard from hint? 

Detainee: No. 

Presiding Officer: You say that you are a businessman, yet you are here today in an 
orange suit, indicating that you have not always been a very helpful Detainee. How will 
you act when you go home? 

Detainee: I don't know what is left for me, but I don't have any money. I will have to 
borrow some money to start my business. I have no news of my family; all the money 
was tied up with my stock. 

Presiding Officer: Will you fight against the United Stales if you go back to 
Afghanistan? . 

Detainee: I never fought before; I'll never do it. 
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Presiding Officer: You're in an orange suit, indicating that you are not very helpful here. 
I want to make sure that you will be better behaved if you go home. 

Detainee: What do you think? It is your idea. I told you what my situation was. 

The Presiding OjJicer read the post-Administrative Review Board instrucJions to the 
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Revkw BfHil'd. 

The Presiding O.ffu:er opened the chzssified portion of the session. 

The Presiding Offu:er adjourned the classified portion of the session and the 
Administrative Review Board wai closed for deliberation and voting. 

Presiding Officer 
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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 679 

The Administrative Review Board was caUed to order. 

The Designated Military Ojjicer (DMO) was sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Translator was sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding O.fflcer annoUIIced the convening authority and purpose of the 
A rlministrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

The Assisting Military Officer was sworn. 

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and conjlrmed that 
he understood. 

Detainee: What procedures or proceedings? I just thought you were just going to ask 
questions. I need some clarification on this process. 

Presiding Officer: What would you like to be clarified? 

Detainee: Which process are you talking about? What you just said or what is going to 
follow from this point on? 

Presiding Officer: So far, we have discussed conduct during this Administrative Review 
Board. We have discussed what you may be able to view and the information, which will 
be discussed. 

Detainee: Fine. 

Presiding Officer: Very well. 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notjfkation Form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Military Offu:er presented the Enemy Combatant El«tion Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 
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The Designared Military Ojjlcer presented the Unclassified Summary of Evidence, 
Exhibit DM0-1, and DM0-2 the FBI Redaction Memorandum to the Administrative 
Review Botn'd. 

The Designated Military Oj]icer stated that a copy of these exhibits had been 
previously distribuud to the Assisting Militluy OjJlcer and Detainee. 

The Designated Military Oj]icer gave a brief description of the conrents of the 
Unclassified Summary ofEvi4ence, Exhibit DM0-1, to the Administrative Review 
Board. 

The Designated Military Oj]icer confirmed that he had no further unclassifred 
information and requested a closed session to present classified information relevant to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding Ojjlcer acknowledged the request. 

The Presi4ing Ojjlcer opened the Administrative Review Board to the Detainee to 
present information with the assistance of the Assisting Military Oj]icer. 

The Assisting Military OffiCer read his comments to the Administrative Review Board. 

Assisting Military Officer: The Detainee's initial interview occurred on 13 June 2005 
and lasted for 90 minutes. After a review of the ARB's purpose and procedures were 
explained, the Arabic translation of the Unclassified Summary of Evidence was read to 
the Detainee. The Deiainee said he wanted to attend the ARB. The Detainee elected to 
have the Assisting Military Officer take his comments, and wanted the Assisting Military 
Officer to read his commen1s on his behalf regarding the Unclassified Summary of 
Evidence. A follow up interview was scheduled for 15 June 2005 and lasted for 40 
minutes. During the follow up review, the Detainee verified that the response to the 
Unclassified Summary of Evidence was what he wanted to the Assisting Military Officer 
to present to the ARB. The Detainee was polite and cooperative throughout both 
interviews. The Detainee was told that the ARB might ask him questions. He was 
provided an Arabic translation of the Unclassified Summary of Evidence for additional 
review. 

Detainee: Even though he (referring to the Assisting Military Officer) is going to speak 
on my behalf. I would like to participate, as welL 

Presiding Officer: That's fine. Very well. 

Detainee: Fine. 

Presiding Officer: Continue. 
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The Assisting Military Officer rtlld the Detainee's response to the Undassifzed 
SUitlltllll'JI of Evidence: 

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detainee traveled from 
Yemen to Pakistan in mid-September 2001, the Detainee said is ita crime to travel from 
Yemen to Pakistan? The Detainee said I do not know what is the month of September. 
He said what is it in the Hijri calendar. (Detainee was shown the equivalent time on the 
Hijri calendar). In response to the allegation that the Detainee stated he is a terrorist, the 
Detainee asked when had he stated that? The Detainee said even if I stated that, and 
knowing what it is, is that considered an allegation? In response to the allegation that the 
Detainee was sent to Pakistan by a member of the Jama'at al-Tablighi, the Detainee said 
this is true. In response to the allegation that the Detainee obtained his travel visa 
through the Jama'at a! Tablighi, the Detainee said that is true. The Detainee asked is the 
Jam.a'at a! Tablighi a terrorist orgalrlzation? If so, they are the ones who gave him the 
visa, and he did not know. The Detainee said Jama'at a! Tablighi is the terrorist group 
that committed the crime. 

Detainee: I did not know. 

Presiding Officer: Very well. I understand. 

Detainee: I did not say that the Jama'at al-Tablighi is a terrorist organization or group 
terrorist. 

Presiding Officer: I understand that is consistent with your statement for the record. 
Your statement questions whether it is or not. I understand what you are saying. 

Detainee: I just want to make sure that I did not say. 

Presiding Officer: I understand that you did not say that. You asked the question in a 
rhetorical sense ... "Is that in fact a terrorist organization?" 

Detainee: I would like the whole statement to be read from the beginning. 

Presiding Officer: Very well. 

The Linguist reread the statement from the Assisting Military Officer to the Detainee. 

Detainee: I did not say that 

Presiding Officer: Very well. When you have the opportunity to make a statement you 
can rephrase that any way you would like at that time. For the record, the fourth item on 
EC-B, the Detainee says it is not worded as he would like it and he would reword it, 
during his statement. 
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Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Jama'at al-Tablighi, a 
Pakistani based Islamic missionary organization, is being used as a cover to mask travel 
and activities of terrorists including members of a! Qaida, the Detainee said, he was 
aware that Jama'at al-Tablighi was all over including the United States, and the United 
States are aware of it as well. The Detainee said the Yemen Republic knows this also. 

Detainee: I want [that] also, Pakistan, as well. 

Presiding Officer: Very well. For the record, the Detainee has said in statement 5 of 
enclosure B (AMO exhibit EC-B), he also wants to include, as well as the United States, 
[and the] Yemen Republic, Pakistan, as well. 

Assisting Military Officer: In response to the allegation that a senior a! Qaida lieutenant 
recognized the Detainee in a photograph, the Detainee said if someone saw him in a 
photo, bring that person so he can meet him. The Detainee said it is possible that the 
person who saw his photo may have made a mistake. In response to the allegation that 
the senior a! Qaida lieutenant ran an al Qaida safe house where a number of al Qaida 
members were captured, the Detainee said this has nothing to do with him. He said this 
has no connection to terrorist, Muslim or other wise. The Detainee said he used the 
Taliban [al-Tablighi] to accomplish his goals. 

Presiding Officer: Excuse me for one second. When you finished reading that [Assisting 
Military Officer], you said [the Detainee] used the Taliban to accomplish his goals or he 
used the al-Tablighi to accomplish his goals? 

Assisting Military Officer: Al-Tablighi. 

Presiding Officer: Okay, you said differently last time. Did you (referring to the 
translator) translate al-Tablighi or translate ... 

Linguist: I translated Jama'at al-Tablighi 

Presiding Officer: Very well. Good. Just want to clarify for the record. Make sure we 
have the right ... (inaudible). 

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detainee was captured in 
this safehouse, the Detainee said he was not at al Qaida safehouse. He said he was at a 
house at belongs to the Salafia School. In response to the allegation that the Detainee 
was sent a personal greeting from the Taliban Deputy Minister ofintelligence, the 
Detainee laughed and asked, 'where is the letter, and what is the address it was sent [to]?' 
The Detainee said he has never received the letter. The Detainee said he never knew or 
heard of the Taliban until the Tribunal. The Detainee said he did not understand and 
asked during the tribunal, 'what is the Tali ban and al-Qaida?' In response to the 
allegation that the Detainee stated if Muslim scholars said the attacks of September II, 
200 I were the correct actions to take, he would support the scholars, the Detainee said 
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this is not~. The Detainee said this is not the way he stated this. The Detainee said he 
does not believe in the Muslim leaders any more, and he would no longer follow them. 
In response to the allegation that the Detainee stated that if Muslim scholars say that 
people must die, Muslims must follow their words, the Detainee said this is not true. The 
Detainee said if Muslim leaders said something that was correct he would follow it, and if 
it is incorrect he would not. In response to the allegation that the Detainee stated he 
wants the infidels, non-Muslims, destroyed, the Detainee said this is not true. In response 
to the allegation that the Detainee said those who do not follow Islam will go to hell or be 
killed, the Detainee said this not true. The Detainee said he cannot predict the future and 
does not know who will go to heaven. The Detainee said no reasonable person would 
accept this allegation. In response to the statement that the Detainee denied having any 
knowledge of any rumors or plans of future attacks on the U.S. or U.S. interests, the 
Detainees said this is true. 

The Presiding Ofjker asked the Detainee if he wishes to make a statement 1111der oath. 
(Muslim oath offered). 

The Detainee requested to do the (Muslim) oath on his own. 

Presiding Officer: Very well. Please recite the oath. 

Detainee: I swear to tell the truth to you. I will tell you nothing but the truth. And I will 
give you all the statement. I will answer all the statements. All the statement, I have 
given you. 

The Detainee made thefoliDwing stotement: 

Detainee: Shall I start? 

Presiding Officer: Yes, you may. 

Detainee: I appreciate the fact that you are spending some time searching for the truth. 
That gives him a better picture, as far as the Americans and the American society. I will 
not forget that. This is what I've seen from them here and I'm sure that they don't want 
to project a bad picture for the United States. Every individual is searching for the truth 
and it would (inaudible) to be cruel and unjust to others. I will provide you with all the 
information and statements, whether this information that were in is true or not. I will 
explain everything about my life even about the time I spent here in Cuba. I am an 
ordinary mao. Even though, they may have made a mistake, you know, by bringing me 
over here. All these statements that we have just read, that should give you a clear 
picture of myself. I never wished any harm for any nation, including that against the 
United States. I have never been in contact or associated with any organizations. I never 
had any confrontation with any organization or with any other individual. I would like 
for you to consider, that I could not give you [I did not give you] enough information is 
because I did not have any doctonentatioo. [Because] they did not allow me to send or 
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receive any letters. Three years I have not been able to contact my family, my attorney or 
even exercise my rights. And I wish that you consider that in your decision. It's a 
proven fact, that when they captured me ... the Pakistanis .. .! did not get involved or I did 
not go into conflict with them or fighting with them. 

Presiding Officer: Y au did not resist, if I understand ... 

Detainee: There was no proof to show that I am an individual that is trying to attack 
somebody. Even during my stay here in prison, I didn't have any problems even with the 
soldiers, the other Detainees, or anybody else in camp. Also, some of these points, or 
statement/allegations, they were not correct. Somehow they said that I have connections 
to Taliban or al-Qaida. I don't know who they are, what they're doing? Infidel's 
statement, no reasonable man would accept these statements/allegations. I like to serve 
my country, my homeland, just as you people are serving your country. I would like to 
help people as well. I went to Pakistan for the purpose of studying medicine. I used the 
Jama'at al-Tablighi to achieve my goal, because I did not have the fmancial means and 
since I already gone there to study medicine, I found out that I could do something, you 
know .... I stated that in my previous, to the Tribunal and now. 

Presiding Officer: Very well. 

Detainee: Even during my stay, in Pakistan, there was nothing I've done over there 
against the laws and I'm sure they have that information in my file. In fact, there is 
nothing that was done, you know, against the Pakistani laws or the cities. The reason that 
I went to Jama'at al-Tablighi is because I know that this is an organization, exist all over 
the world. And you people know that as well. I admit using Jama'at al-Tablighi for that 
purpose only and that is only to get my medicine. Also, I would like when and if I'm 
released. You know once I get out. I would like to go back, so I can help my family and 
my father. For the past three years, the time I spent here in prison, I was prevented from 
doing what I was supposed to be doing. I hope that the United States, you know, made a 
mistake in capturing me or bringing me over here. And maybe they meant to capture 
somebody else, but they captured me instead. I hope that they don't make a mistake. I 
hope that I will not have an ugly picture toward the United States. United States says that 
they don't like to be cruel and they like to be just. I will see, how they will evaluate my 
situation. I would like you to consider all the things that I have told you. If you need any 
further explanation, please ask. 

Presiding Officer: We will? Does this conclude your statement? We will ask questions. 

Detainee: I would like, when and if I'm released, to go back to my country and would 
like to get married and settled down within a family and support, you know. I would like 
to have family life, a very stable one. I would not repeat the mistake of going to Pakistan 
again. 

Presiding Officer: Does this conclude your statement [so we] can get to questions? 
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Detainee: I would like you to consider all the facts that were given to you and I believe 
that this is an informal type of thing and that we are just going to the tribunal and the 
ARBs, and nothing is going to come out. And when you find out that all this 
information, I'm clear of all the wrong doing, I'd like you to release me to my home 
country. 

Presiding Officer: We will consider all inform.ation, including your statement. 

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee. 

The Designated Military Officer had the following question: 

Designated Military Officer: The Detainee stated that he does not believe in the Muslim 
leaders anymore, but in the very next statement, it said if a Muslim leader said something 
that was correct he would follow it. So, I guess I'm unclear, about his regard for the 
Islamic leaders. 

Detainee: I did not follow the Muslim leader to begin with. I was doing my work 
without having to go back to the Muslim leader. I have no connections with these 
Muslim leaders. I pray. I do my daily work and I (inaudible). 

Presiding Officer. Okay. Do any ofthe Administrative Review Member's have any 
questions for the Detainee? 

Administrative Review Board Member's questions: 

Board Member: Yes, sir, I have a question. Mr. Tabar do you believe the events of 
September II, 2001 was a terrorist attack? 

Detainee: Are you talking about what happened here in the States? 

Presiding Officer: What happened on New York City, September 11, 2001? 

Detainee: I don't know whether it is or it's not but I'm against it regardless. Anybody 
who attacks somebody else ... that is a wrongdoing and he should be punished or 
penalized. Any reasonable man would see that. 

Board Member: Does it matter whether the people that are attacked are infidels or not? 

Detainee: I don't know as I told you anything about that. My level of intelligence is so 
that I can't make that prediction. I'm not at that high level that you should ask me this 
question. 

Board Member: Do you know any members of ai-Qaida? 
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Detainee: No, I don't know. I told you in my statements here that I did not even know 
[anything] about al-Qaida or the Taliban. Even when I went to my Tribunal I had to ask 
there. I heard of it, but I didn't know the meaning of these [this] deviate al-Qaicla and 
Taliban until, you know, put these allegations against me. 

Presiding Officer: When you were studying in Pakistan, you did not hear of the Taliban 
in the neighboring country of Afghanistan? 

Detainee: No, I did not. 

Board Member: Were you ever contacted by a member of al-Qaicla? 

Detainee: No, I was not. 

Board Member: Ever contacted by someone that was a member of the Taliban? 

Detainee: No. Do you mean that he sent the letter to me while I'm here at Cuba? 

Presiding Officer: No. [The Unclassified Summary .of Evidence reads] 'The Detainee 
was· sent a personal greeting from the Taliban Deputy Minister of Intelligence, prior to 
arrival in Cuba.' 

Detainee: Did you find this Jetter? 

Presiding Officer: We can discuss that in the closed session. 

Detainee: I said that I didn't have any connection to nobody. 

Presiding Officer: We understand your response. 

Detainee: No reasonable man would understand. I did not get in touch with any one of 
these people. How is it that they're accusing me of being al-Qaicla or Taliban? During 
the Tribunal, the [personal representative] told me that they did not find any allegation 
against me. I requested him to declare that to the Tribunal members. You can look in the 
file; you should find that there. They indicated they could not fmd any proof, that I am a 
member or I belong to either the Taliban or al-Qaicla but he said 'we are looking for 
something, regardless what it is to connect me to them.' I told them, is this what you 
consider justice? The guy said "no." 

Presiding Officer: We are looking for the truth. 

Board Member: Where is your home country? 

Detainee: [With] all this going on and you don't know where my country is? 

Presiding Officer: We are confirming. 
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Detainee: Yemen. I should tell you to go back to my file, but I want to save you some 
time. I am Yemeni. 

Board Member: Thank you. We've been talking about the letter you got 
from ... someone said you got a letter from the chief of intelligence or this is the chief of 
intelligence ofTaliban. 

Detainee: Whoever told you this; ask him to give you the letter. 

Board Member: Who would say such a thing about you? 

Detainee: I don't know who would say something like that This question should not be 
directed to me. You should look for that yourself. That is what I'm trying to find out. 
Where' s the source of this lie? 

Board Member: Yes, it's my job to find out too. So that's why I asked. 

Detainee: This allegation is to me. 

Board Member: Yes, I know. If someone is not telling the truth about you, we need to 
know. 

Detainee: I told you this is not true. 

Board Member: I know, but someone is giving this inform'ation. 

Presiding Officer: He (referring to the Board Member) is asking [if] you know who 
would have told us that information? 

Detainee: I was not doing that interrogation. So, I cannot tell you, who would say 
something like that about me. 

Board Member: Okay. You have no idea. 

Detainee: I told you the whole thing does not make any sense. Your telling me you 
don't have any idea. 

Board Member: No. No, we have to fmd out who did that Who said that? 

Detainee: I don't know. 

Board Member: Did any of the other Detainees tell you what the board was like ... what 
this hearing was like? Did any of the other Detainees out at camp tell you what the 
hearing was like? 
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Detainee: Yes. They told me about it. They say this is nothing more than a theatrical 
thing. It's formality. They're just going through this thing and everybody is laughing at 
the whole process. But I made up my mind that I wanted to attend the ARB despite what 
they said. That's why I attended the Tribunal and I'm here now. Ifi wanted to follow 
what they're saying inside the camp, I wouldn't be here now. I am sure that the majority 
of the people that were here ... they refuse to come to the ARB. 

Board Member: Do the people at the camp know that these boards can keep them here 
and recommend that they be 1ried later on? 

Detainee: Everybody is saying that these ARBs are nothing but a formality. These are 
not interrogators and even you don't know that this is just formality. They, the soldiers 
and interrogators, said it was a matter of paperwork and paper pushers and the American 
politics is just playing its role and that's true. You can check with your countrymen, 
you'll fmd out that's true. A lot of people, they end up leaving the camp here without 
having to attend the ARB or the Tribunal. They were accused oflarger crimes than 
myself. You people know that as well. 

Board Member: Thank you. Last question, if you return home would you study medicine 
again? 

Detainee: Yes, I will. 

Board Member: Okay, thank you. 

Presiding Officer: I have several questions. When you were studying in Pakistan ... the 
house that you were staying in ... how many residents lived there with you? 

Detainee: I don't know. 

Presiding Officer: Were the others who lived there students? 

Detainee: I don't know. 

Presiding Officer: Are you the only student? 

Detainee: I can only tell you about myself. I was a student there. If there were other 
people there, [I don't know] whether they're students or not As you will know that these 
are personal things other people don't like to discuss. 

Presiding Officer: The owner of the house. Did you know hlm? 

Detainee: What do you mean by that? 

Presiding Officer: It said you stayed in a house that was where a number of al-Qaida 
were captured. Did you know the owner of the house? 
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Detainee: I used to know a guy ... his name is Issa Pakistani. 

Presiding Officer: Very well. I want to clarify [that] until your Tribunal you had never 
heard the term Taliban or al-Qaida 

Detainee: That's correct. 

Presiding Officer: Very well. Does anyone have any further questions? 

Board Member: I have one.more. The house you were staying in in Pakistan, did you 
ever see any weapons inside that house? 

Detainee: I did not see anything. 

Presiding Officer: Thank you, Mr. Tabar, for your patience and forthrightoess with your 
answers today. 

Detainee: I have some comments to make about four points. 

Presiding Officer: OK. On [Exhibit] EC-B there are four items that you do not agree 
with the statements that were written. You can restate them. 

The Unguist read the statements to the Detainee in Arabic and the Detainee gtllle the 
foUowing answers. 

Detainee: Number One, this is not correct [about] the Islamic leaders [saying] that this 
something is correct [and that because of that] I will follow it. Anything that's said, even 
though it's correct, it doesn't mean that I'm going to follow it. I do what my conscience 
tells me ... what my God tells me to do. Their statements or words or decisions might be 
incorrect or inaccurate. Number two, all this is not true and the Islamic leader never said 
to kill other people. Even if they did I would not follow it because I do not hold a grudge 
against anybody. 

Presiding Officer: We understand. 

Detainee: Number three, this is not true. No reasonable man would make such an 
allegation or statement. Again, I would not hold any grudge against [anyone]. Number 
four, and finally, again this is not true. Restating I will not predict the future and 
whoever does not predict the future cannot determine whose going to hell and who is 
going to heaven. I can only talk about myself. That is all I have to say. 

Presiding Officer: Thaok you. 

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the 
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board. 
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The PresiJHng Offker opened the dusijied portion of the session. 

The Presiding 0/fo:er adjorirned the clllssijied portion of the session and the 
Administrative Review Board wu closed for deliberation and voting. 

Presiding Officer 
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19 Dec. 05 

From: Tahamuttan, Mohammed Abdullah 

To: Presiding Officer 

Via: Assisting Militaxy Officer 

Subject: Translation of Detainee's Written Statement Submitted by Tahamuttan, Mahammed 
Abdullah ISN #684, on 19 Dec 05 by OARDEC Linguist OL-3. . . 

The detainee submitted the following statement 

I left my country to go to Jordan, and there I got a visa to Pakistan from Jam' at al Tabligh, and 
my intention was to move to Pakistan permanently to live there and study Islam because of the 
deteriorating situation in terms of safety in Palestine. · Because of the problems, I hated living in 
Palestine and didn't want to live there any more. So when I went to Pakistan and I stayed at the 
al Tabligh Center in Pakistan for four months. Within these four months, I got to know some 
Afgbanistani. They knew my story, so they invited me to visit Afghanistan. They told me that 
life in Afghanistan would be better for you than life in Pakistan, so I accepted their invitation. 
After the four months with the Tabligh, we bead to Quetta from Lahore, and there we went to a 
religious school, so the sponsor of the school, an old man, when be found out I was Arab, he got 
angry with the people with me for bring me there because I was a Arab and the Americans were 
fighting and looking for Arabs and Taliban in Afghanistan. So there was no security of stability 
in Afghanistan at the time and I know I would not be safe there. So I returned to Quetta from 
Lahore. From Lahore, I wanted to return to the Tabligh Center in Raward. So one Pakistani, 
when they knew I was Arab and did not spCak Urdu, offered to let me stay at his house and he 
would take me to the center. So I went to his house and stayed with him for two days. And so 
he knew my story in detail, why I came to PK and why I left Palestine. He told me that he knew 
some Arab students living in a house near by and told me they would help you with studying 
here. I thought I would visit them, but intended on eventually returning to the Tabligh Center. 
On the third day, we went to see the Arab students. They received us and were hospitable, so 
they knew I was Palestani and that I came to PK for studying. So at that time I decided to return 
to the Tabligh Center. I saw there was no use in staying with them. So on that night the PK 
police came and they had American armed civilian with them. So they entered our house at 
night and they arrested us. Since then, I've been with the Americans. I say this with all honesty. 
I have no issues with the Americans. I have nothing against them. I don't want to fight them or 
anyone else. They tell me you were arrested at an al Queda guesthouse. Well, up until now, no 
one has told me (from the people I was captured with) that this was anal Quada guesthouse or 
that it had any thing to do withal Quada. So ifl knew that was an a! Quada guesthouse, I never 
would have stayed there, and up until this moment I finally believe it was not an al Quada 
guesthouse. That is the summary of my story. So you have on right to pose any accusations 
against me. These allegations about the Jam'at allegations, yes I did say that. I was with them. 
So what does American want with me now after four years when I have not posed any problems 
to them? I don't think of posing any threat or problem to them in the future. Sometimes the 
interrogations talk to me about returning to Palestine. I refuse this adamantly because I <tid not 
leave Palestine just so I could return to it So the U.S. has no right to force me to go back to 
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Palestine when I did not cause any problems for them. So I told the truth before. I would like to 
return to an Arab country where I could live my life in peace and where there are no problems 
between people or groups. So that is all what I think of in terms of what I will do after prison, to 
live somt:Where safe where I oould find a job and live in peace away from all problems. And ifi 
have said anything incriminating, it is because of the stressful psychological conditions I have 
endured in this prison. And I don't have any affiliation or loyalty to any group that fights the 
U.S. or Israel or their allies. That is all I have from the moment I left Palestine up until now. 
And from this moment until the end of my life, I have no inteotion of causing problem for them 
or anyone else. 
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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 687 

The Administrative Review Board was caUed to order, 

The DeslgnaJed Mzlitlli'Y Offreer (DMO) was sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the 
Adlninistrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

The Assisting Military Offker was sworn. 

The Assisting Militlli'Y Offreer presented the Enemy Colttblltant Notification forlll, 
Exhibit EC-A, to the Adlninistrative Review Boord. 

The Assisting Military Offreer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

It was noted by the Presiding Officer that from Exhibit EC-B, the Detainee had chosen 
not to be present for the Adlninistrative Review Board proceed"mgs. 

The Presiding Officer confirmed that the Assisting Miflilli'Y Officer had met with the 
Detainee and informed him of his rights regarding the proceedings, that the Detoinee 
appeared to U11derstand the process, that the Unclassified s""""'l''Y of Evidtmce was 
read to the Detainee, that a translator was used during the interview, and that the 
Assisting Military Officer confirmed that the translator spoke the same language as the 
Detainee. 

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence, 
Exhibit DM0-1, to the Adlninistrative Review Board. 

The Designated Military Officer stated that a copy of this exhibit had been previously 
distributed to the Assisting Military Officer and Detainee, 

The Desig11ated Military Officer gave a brief description of the contents of the 
U11classlfied Summary of Evidence, Exhibit DM0-1, to the Adlnlnistrative Review 
Board. 

The Presiding Officer asked the Designated Military Officer for any further unclassified 
information. 
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The Duignated M"llitary OjJicer confumed that he had no further unclassified 
information and requested a closed session to present cla:s:sified Information relewmt to 
the di:sposition of the Dettlinee. 

The Presiding OjJicer acknowkdged the request. 

When asked if the A:ssi:sting Mmtary OjJicer had any information to present on behalf of 
the Detainee to the Admini:strative Rmew Board, the As:sl:sting Military Offu:er stated 
that he previously submitted a summary of the interriew. 

The Presiding OjJicer read the remainder of the unclassified portion of the 
Administrative Review Board proceedings, and then adjourned the proceedings. 

The Presiding OjJicer opened the classlfied portion of the session. 

The Presiding Offlcer lll(joumed the classifietl portion of the session and the 
Administrative Review Botzrd was closed for denberatlon and voting. 

Presiding Officer 
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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 691 
The Administrative Review Boanl was called to order. 

The Designated M"ditary Officer (DMO) was sworn. 

The Boanl Reporter was sworn. 

The TraMlator was sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding Officer announced the COIIVI!ning authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The AdMinistrative Review Board members were swilrn. 

The Assisting Mllilllry 0./f~ar was sworn. 

The Presiding Officer asked the Detllinee if he wishes to make a stotement under oath. 
(Muslim tHlth offered). 

The Detainee accepted taking the (Muslim) oath. 

The Pre.siding Officer read the hearing instructiofUI to the Detllinee and confirmed that 
he undenrood. 

The Assisting MUilllry Officer presented the Enemy Combatant NotificoJionform, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Contbatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Atbninist:ra.tive Review Board. 

The Assisting Mililllry OjJii:er read the AMO Comments from the Enemy Combatant 
Election Form, Exhibit EC-B. . 

Assisting Military Officer: The Detainee's initial Administrative Review Board 
interview occurred on 11 August 2005 and lasted 80 minutes. After a review of the 
Administrative Review Board's purpose and procedures, the Arabic translated 
Unclassified S1.IID!lllllY of Evidence was read to the Detainee. When the Detainee was 
asked if he wanted to attend the Administrative Review Board, present a written or oral 
statement, or have the Assisting Military Officer speak on his behalf, the Detainee stated, 
"Yes, I will attend and speak on my own behalf." When asked how he wanted to address 
the allegations or statements, the Detainee indicated that he wanted to respond to each 
item in [the] Unclassified Swnmary after it is presented. The Detainee was given a copy 
of the translated Unclassified Summary of Evidence for his record. The Detainee was 
polite and cooperative during the interview. 
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The Desigruded MiliJiuy O.f.fiar presented the Unclossijkd Summary of Evidence, 
Exhibit DM0-1, and DM0-2, other unchusijkd inforltllltion to the Administrative 
Review Board. 

The Designated Military Officer st/Jied that a ClJpY of these exhibits had been 
previously distributed to the Assisting Military Oj}iar and Detlllnee. 

The Presiding Offu:er noted from the Enemy Combatant Ekction Form tlult the 
tktllinee wanted to respond to each wm ofinfomudkmfrom the Unclossljld 
SllllflfUI1'Jias it was presented. 

The Designated Military O.f.fiar gave a brief description of the ClJntents of the 
Unclosslfled Summary of Evidmce, Exhibit DM0-1 to the Administrative Review 
Board. 

Designated Military Officer: The Detainee met twelve missionaries who encouraged him 
to become a missionary and go on Tabligb with them. 

Detainee: This point is not COIIect in this context. In my words, this is what happened. 
The leader of the mosque meets you and introduces you to a group and you go out with 
them. 

Presiding Officer: We understand. 

Detainee: That is what is correct but in terms ofbaving met sOilleone .•• l have met 
millions of people. 

Presiding Officer: Thank you. 

Designated Military Officer: The Detainee went to the al Huda • Mosque, also know!l as 
al Da'wa, in the village of al Hudaydah. There he met Sheik Saleh Muqbil, who also 
encouraged the detainee to go on Tabligh. 

Detainee: This is not a village; it is a city, the city ofHudaydah. There is a specific 
mosque. This is a mosque, not specifically for the Tabligh. anyone can pray in it 
There's no problem, but it's from this place that people g0 out to teach other people. 
Sheik Muqbil is responsible for this mosque and responsible for the arrangements for the 
Tabligb. 

Designated Military Officer: Some al Qaeda members had joined the al Da 'wa al 
Tabligh religious organization, which was well known for its support to jihadist causes. 

Detainee: This is something that I do not know. I don't know that the people of al 
Tabligb have anything to do withal Qaeda. Most of the people do not kDow how to read 
or write. They just 'want to learn and that's it. 
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Designated Military Officer: In October 2001 the Detainee traveled to Pakistan alone. 
He paid for his own ticket and flew from. San' aa to Dubai to Karachi. Two unidentified 
Pakistani males met the Detainee at the airport. 

Detainee: This is true. As for the date, I'm not quite sure how correct itis. I was in 
Pakistan for five and half months and here for three years. This date implies that I have 
been here for more than three years or three years in the half. So I think that the date is 
not correct. · 

Designated Military Officer: Originally the Detainee said that he had traveled with a 
group of Yemeni Tablighis and Tablighi representatives in Karachi met the group. 

Detainee: I don't think so. It's true that there were people on the plane; who were 
Tablighi, but in the first place I traveled by myself not with anyone else. There was no 
group that met them at the airport. No one met them. Two people met me at the airport 
and took me away, but I didn't see anyone meeting them. The other people I don't even 
know them in the first place and I don't know if they left by themselves or what 
happened to them. 

Presiding Officer: Thank you. 

Designated Military Officer: The Detainee traveled to Lahore and then went to the 
Raywand Mosque. For two months the Detainee accompanied ten other missionaries, 
where they traveled from mosque to mosque. 

Detainee: It's true after the Emir made all the arrangements and put me together with a 
group. I did go out with them, so that is correct. As for traveling from mosque to 
mosque, I did not really travel, it was just going froin mosque to mosque, because the 
distance was very short .. .like from here to over there. So it wasn't travel per say. 

Designated Military Officer: The Detainee then joined a different group of 12 
missionaries and went with them to Islamabad, where they traveled for two inonths from 
mosque to mosque. 

Detainee: This is an arrangement made by the Emir, as well. He would put the group 
together and you would go with them. Same thing in this point, it was not traveling from 
mosque to mosque. It was just going from mosque to mosque, just like moving from one 
room to the other here. 

Designated Military Officer: The day he returned, the Detainee got his money and 
passport and traveled to Faisalabad, Pakistan and enrolled at the Salafiyah University. 

Detainee: It's true that I did take :m.y passp<irt and my money and I did travel to 
Faisalabad, but I did not register. I just went for a visit ... only for one or two hours. I just 
went for a visit, after that I went home. The visit was just to go look around and then I 
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went home ... 1 was sick ... ! stayed at home. They showed me where it was and during 
that time period I got caught So I did not register or anything. 

· Presiding Officer: Thank you. 

Designated Military Officer: The Detainee was a student attending religious studies at 
·the ·salafiyah University when Pakistani authorities raided Issa' s house. 

Detainee: This is not correct. 

Presiding Officer: It's consistent with your last statement that you never enrolled. 

Designated Military Officer: The Jamia Salafiyah School taught the Sunni school of 
thought. It taught only religious subjects and is run by the lunar calendar. 

Detainee: It use to teach religious subjects, it's true, but on what specifically I'm not 
aware. All I know is that the Koran and the Hadith stories about the prophet ... peace be 
upon him. 

Desii!nated Military Officer: The Detainee was identified by another individual who 
stayed at Issa's house as belonging to the Jama'at a! Tabligh. 

Detainee: Yes, it's true. 

Designated Military Officer: Jama'at a! Tabligh is a Pakistan based Islamic missionary 
organization used as a cover to mask travel and activities of terrorists, including members 
ofa!Qaeda. 

Detainee: These words I've never heard of until I came here ... from you (military). What 
I know of the people is that they dori't know how to read or write. They just go and they 
learn and they go back to their houses. They don't know [the] Koran ... they don~t know 
chair ... they don't know anything. 

Designated Military Officer: The Detainee was captured with 300 United States dollars 
in his possession. · · 

Detainee: This is not correct. When I was captured I had $700 on me, 650 in American 
currency ... U.S. dollars, 50 U.S. dollars that I had changed into Pakistani rupees and I 
also hild a watch. I had some other things that were at home and the Americans took 
them .. .just clothes and other stuff. 

Presiding Officer: Thank you. 

Designated Military Officer: The Detainee is suspected of being a member of a! Qaeda 
due to his association with the Kandahar, Afghanistan airport 
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Detainee: This is not true in the first place. I did not know Kandahar until they brought 
us there. They captured us and they took us there. I didn't even know we were in 
Kandahar until the soldiet said, "We are in Kandahar now." So this is all not true. 

Designated Military Offieet: Another individual said he was the Detainee on the Taliban 
front lines around late 1999, early 2000. 

Detainee: ThiS is not true. My passport proves that I was in Pakistan in late, maybe 
2000. I'm not sure of the date exactly, but I know that in 99 I was still in Yemen on a 
farm. So this is all not true. · 

Designated Military Officer: A senior al Qaeda Lieutenant said the Detainee spent a lot 
of time at Hamza al Ghamdi's house in Kabul at the front lines. 

Detainee: This is not true. I didn't even go into Afghanistan. I don't even know it. 

Designated Military Officer: The Ghamdi guesthouse was used to house all cypes of 
people to include newly arrived people, fighters from the front lines, wounded people and 
Usama bin Laden associates. 

Detainee: I don't know Afghanistan. I don't even know this place, so even if you write 
about it ... all of this is not true. 

· Designated Military Offieet: An individual identified the Detainee as being in charge of 
an unidentified guesthouse in Kandahar, Afghanistan. 

Detainee: This is also not true. I, again, did not go into Afghanistan in the first place. 

Designated Military Officer: Another individual said he saw the Detainee at a · 
guesthouse known as the Arab house, which is located in the Hajji Habash district of 
Kandahar, Afghanistan. 

Detainee: As I have said before, I did not go into Afghanistan. I do not know 
Afghanistan. 

Designated Military Officer: Hajji Habbash guesthouse was for everyone coming to or 
leaving Afghanistan, especially for those leaving. 

Detainee: As I said I did not go into Afghanistan and I do not know this place. 

Presiding Officer: Thank you, 

Designated Military Officer: A senior ai Qaeda operational planner thought the Detainee 
had already completed his training in Kabul by the time he met him in 1999. 

Detainee: Just so you [know] that this is all not true. In this point, it says that I hild 
finished my training in 1999. In point 15, (Another Individual said he was the Detainee 

ISN 691 
Enclosure (5) 
Page 5 ofl7 

20842 UNCLASSIFI ED//flbt:l? 



UNCLASSIFIED/1F'Oee 

on the Talibanfront lines around late 1999, early 2000.), it says that I was in the front 
lines in 1999 and I told you that I never went to Mghanistan. I don't know Mgbanistan, . 
so I don't know where they are getting these words. I don't what it is with the year 1999. 
Everything is 1999. 

Presiding Officer: Thank you. We'll review the timeline when we get to [our] questions. 
For the record, 15 talks about he was seen at the Taliban front lines late 1999, early 
2000 ... B tab one talks about a planner saw him ... tbinks that he completed training in 
1999. We will review in questions. 

Detainee: This is all not true. 

Presiding Officer: Thank you. We will continue. 

Designated Military Officer: The senior a1 Qaeda planner next saw the Detainee at Mes 
Aynak training camp in fall1999. The Detainee was not a student at Mes Aynak; rather, 
he served as a carpenter, and was busy constructing structures on the base. 

Detainee: So, the first one says that I was on the front lines in 1999. The second one 
says that I was doing training in 1999. Now this one says 1 was aCIII]lenterin 1999. This 
should all prove to you, that this is not true. Even without tallcing to me, this should 
show you that the person who wrote this is saying it incorrectly. I think that based on 
your experience in military affairs and in law, so you should know the difli:rence between 
true and false. If I told you that I saw you in the market at one o'clock and I saw you at 
your house at one o'clock and I saw you in the street at one o'clock and I saw you at I 
don't know where at one o'clock. Is this reasonable? 

Presiding Officer: Mr. Zarnuki in a few moments We'll run through the timeline and ask 
you questions. Thank you vezy much. 

Detainee: As you wish, but the most important thing is that you know that this is all just 
not true. 

Presiding Officer: Thank you. We understand your ~tement Next question. 

Designated Military Officer: The Aynak has been identified by an individual as being an 
al Qaeda military training cainp. 

Detainee: I don't even know this area to tell you whether this is true or not I don't know 
this place, in the first place. This Aynak, is this a place, a village, or a city? What is it 
exactly? 

Presiding Officer: Reread it. 

Designated Military Officer: The Aynak has been idel\tified by an individual as being an . 
al Qaeda military training camp. 
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Detainee: I don't know this area in the first place and I never went to Afghanistan and I 
don't know anything about these mlitters. 

Presiding Officer: Thank you. 

Designated Military Officer: According to [a] senior al Qaeda operational planner Walid 
Muhammad Salih bin Attash, aka Khallad, aka Silver; he first met the Detainee in early 
1999 at the al Qaeda village near the Kandahar airPort. 

Detainee: This is also again in 1999, so review this with the other things that say 1999 
and this proves that I do not know this person and I don't know What he has said. but it is 
not correct So here in_ 99 I was in a village, over there in 99 I was in a camp, over here 
in 99 I was... · 

Presiding Officer: For the record all four of these places mention 1999. All four are in 
Afghanistan. 

Detainee: All of these places in Afghanistan, I do not know them. I'm just pointing out 
the dates, so that you know that this is all not true. 

Presiding Officer: Thank you. 

Detainee: Just from that side, but in the first place I don't know Afghanistan. I never 
went into Afghanistan or anything. 

Designated Military Officer: The Detainee stated, "You killed my brother because he 
was defending the Koran, and I want to die too, and I want you to kill me." 

Detainee: Yes, this is true. We did say this when the guards went in and beat our brother 
in solitary and they beat him and brought him out of his cell. He was unconscious, he 
was covered in blood upon blood, and they took liim out When other people saw him 

. being taken out, they said he' had been killed. So, yes, we all said this. We would rather 
have died then to sit there and see this. So, we all got very angry as Muslims. As 
Muslims we all love each other. So we got angry, becaUse ofwbat they did to our 
brother, because he was defending the Koran. There was a huge problem in the camp and 
even our brother was in the hospital for three years paralyzed and he only left very 
·recently and went back to Saudi Arabia. I did say these words and I was in a state of 
extreme anger, because ofwbat happened to my Muslim brother. 

Presiding Officer: Thank you, next. We will get back to this one. 

Designated Military Officer: The Detainee denies having been on Tabligbi in the Lahore 
area, with any of the men he lived with at Iss a's house. 

Detainee: I don't know wbat you mean exactly by I was on a Tablighi in Lahore. What 
do you mean by this? Issa's house is in Faisalabad and in Lahore I was in a mosque. 
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Presiding Officer: We wderstand Issa's house is in Faisalabad and in Lahore ... our 
question ... are any of the men that you were with in Issa's house in Fai.salabad, did you 
travel with them on Tahligh to Lahore? 

Detainee: No, I ocly knew them in that house only. 

Presiding Officer: Thank you for answering that question. 

Designated Military Officer: The Detainee advised that if he were released from United 
States custody, he would either retwn to Tabligh or go home to Yemen. 

Detainee: It's true. This is true, but now I say ifl go to Yemen, I will not go back for 
Tabligh. If I do wish to participate in Tabligh, I will do it in Yemen and not in Pakistan. 
This is my decision as of now. If it changes in the future I don't know. 

Tile Designaud Mililluy Offu:et confirmed thllt he had no further unclassified 
information and requestd a closed session to pruent clllssified information rehvant to 
tile disposition of the Detain~ · 

The Prulding Officer acknowledged the request 

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee tu 
present inforrruUion with the assistance of the Assisting Mililluy Officer, 

The Detaineemmle no statement. 

The Assisting Mililluy Offu:er had nu further el.idena to pruent to the Administrative 
Rn/ew Board. 

The Assisting Military Officer had no questions for the Detainee. 

The Designaud Military Officer had no questions for the Detainu. 

Administrative Review Bolll'd Member's questions: 

Board Member: Question about the Tabligh? Are you affiliated with any particular 
Tabligh? 

Detainee: Tabligh is not a party. It's basically a group of people, they learn and they 
leave. So there is no such thing as affiliated or registering your name with them or 
anything like that 

Board Member: I'm trying to clarify. We refer to the al Da'wa a! Tabligh and later we 
refer to Jama'at a! Tabligh? 

Detainee: It's the same thing. They can call it Jama'at, which means group. It's an 
Arabic word. They can also call it Da'wa. They call it Da'wa because they go out and 
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they tell people about the Koran and about the religion and they call people to the 
religion. Transltltor explllined that Da'wa is an Arabic word and it meiiiiS what the 
Detainee just stated. They call it Jama'at, which means group in Arabic, because they 
are a group of people who go out and call people to the religion. So it's the same name. 

Board Member: Would you be surprised that the Tabligh iiJ.cluded al Qaeda members? 

Detainee: Obviously, but from what I know these are very huinble, poor people. They 
don't really have anything. If I had known in the beginning that they were any kiud of 
terrorist group or had anything to do with terrorist, I would not have gone to them in the 
first place. Of course I never would have been preoccupied with them. I never would 
have gone out with them or anything, but from what I know is that they're a very simple 
people they don't have anything like that. It's the only group of people that are aU owed 
to go into Tel Aviv, to go into. United States, to go into anywhere in the world with no 
problems. 

Board Member: Do you speak the language of the region where you were going in 
Pakistan? 

Detainee: No. 

Board Membe.r: You were in Pakistan for five months approximately? 

Deurlnee: Five months in the half. Fourm~nths with the Tabligh people and one and 
half months I was sick at home. 

Board Member: How did you get money when you were there? 

Detainee: I brought my own money with me from Yemen. 

Board Member: Because several people have identified you in Afghanistan, is there 
something about your appearance now that is significantly different then it was then? 

Detainee: Their words are not true in the first place. My passport shows that when I was 
captured I had been in Pakistan for five and half months and if you had my passport and 
look at it, it would show you that. I have been here with you for three years. So 1his is 
not true. Maybe it was someone else that they saw, if their words are true in the first 
place. 

Presiding Officer: For the record, are you saying that you have never been to 
Afghanistan, except when you were with U.S. forces ... when you were taken to 
Afghanistan? 

Detainee: Yes. When the U.S. forces captured us they took us to Afghanistan. 
Otherwise, I never knew it. It wasn't the Americans that captured me. It was the 
Pakistani that captured me and then they sold me to the Americans. 
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Presiding Officer: We understand. 

Board Member: Your appearance, your physical appearance now is not different than it 
was at that time, except that you're older? 

Detainee: What do you mean? Of course, my appearance has not changed! 

Presiding Officer: He's asking because four separate people ~gnized you in 
Afghanistan. He's curious to see if your look has changed ... why four separate people are 
saying ... why four separate people saw you were in Afghanistan? 

Detainee: I really don't know, maybe tluiy tortured them. Maybe it is because they want 
to show that they have good [as] relationship with Americans, so tluiy just say things like 
that 

Presiding Officer: Thank you. He's just trying to determine if you look different. 

Detainee: I will give you additional information. About 15 years ago, during tlui gulf 
war when tlui Yemenis went from Saudi Arabia ... when they went back to Yemen from 
Saudi Arabia. A lot of these Y emenis that were in Saudi Arabia that ret\n'!lcd to Yemen 

· have said that they saw me in Saudi Arabia. I don't know Saudi Arabia. I never went 
into Saudi Arabia. So 11ppearances are not proof at all. Just so that you know this .. 

Presiding Officer: Thank you. 

Board Member: What is your date of birth? 

Detainee: 1979. In the beginning, I did not know how old I was exactly. I wasn't sure if 
it was 79 or 77, but when they did an examination and I reviewed tlui history of my 
schooling and other things. Then I confumed.that it was 79. 

Board Member: You said that the date we have of October 2001, is not tlui date that you 
went to Pakistan? 

Detainee: I think it's not true, but I'm really not sure. 

Presiding Officer: Do you remember was it before or after the attack in the United States 
in September? 

Detainee: I entered Pakistan towards tlui end ofSha'ban (18 October-16 November 
2001), Islamic calendar, and I stayed for Ramadan (17 November-15 December 2001), 
Shawwal (16 December 2001-14 January 2002), Dhui-Qi'dah (15 January- 13 
February 2002). From Ramadan {17 November 2001-15 December 2001) to Muharram 
(15 March -13 Apri/2002) in the Islamic Calendar, which is five and half months. 
When these attacks were I'm not sure? I don't know if it was before or after ... I wasn't 
following it. I would hear some words, but I wasn't ... 
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Presiding Officer: You don't remember where you were when you heard about the 
attacks? 

Detainee: I heard about it Q1 Pakistan, but I don't remember if it happened before or after · 
that 

Presiding Officer. Thank you. · 

Board Member: Do you speak Englisb? 

Detainee: No. 

Board Member: A little bit? 

Detainee: Just things that I need from the guards. 

Board Member: What employment did you do in Yemen? 

Detainee: Farmer. 

Board Member: Can you tell me about your farm? 

Detainee: Just a regular farm. We would plant according to the season ... anything that 
you could profit from like tomatoes. It was just a simple farm. You oould not exceed 
500 meters. · 

Board Member: Did you make money from that farm? 

Detainee: Of course! 

Board Member: How much money did you leave Yemen with? 

Detainee: Eight hundred dollars. 

Board Member: And you spent then $100 in five and half months in Pakistan? 

Detainee: Yes, because most of the food and the drinks in Tabligh is free. Merchants 
would help out people from Tabligh ... they would give them things like a bag of 
rice ... different contributions. So all your expenses would mostly be things that you 
needed for yourself. You would buy it from the outside. We didn't really need a lot, 
particularly in Pakistan you didn't need to spend a lot In Pakistan, it's just like Yemen; 
we don't do anything that is forbiddeli ... like chewing khot, or smokini cigarettes or 
anything that's permitted •.. so that we spend money on it. .. so we really didn't need to 
spend any money at all. 

Board Member: Hav.e you ever been to the large Tabligh center in Lahore, Pakistan? 
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. Detainee: I don't remember. All these things I've forgotten, but I remember that I went 
to Karachi. I went to the Mecci Mosque in Karachi for two days and from there I went 
on to Lahore. How long I stayed there .• .I really don't know the date .. .I don't know 
anything. I just remember the main things ... the main movements ... the main things that I 
did while I was there. 

Board Member: What did you do at the mosque? 

Detainee: Just learn, learn and pray and other things. 

Board Member: What do you think ofUsama bin Laden? 

Detainee: I really didn't know much about him. I use to heal: a little bit about him. I just 
use to hear that he was against Jews, because they kill Palestinians. That's what I knew 
about him and for us as Muslims anyone who defends Muslims can't be bad ... he's okay. 
But whether he's a terrorist or anything lib that, I really don't know. 'I don't kn.ow really 
much. I didn't know much about him until I came here to prison. In fact, when we did 
hear that he had killed innocent people, we thought that this was something that was not 
good. If you kill someone who had kified then that is okay, but to kill someone, who is 
innocent, who Was just sitting in their house, that's not good. If you found people, who 
were just sitting in their home ... why [would] you kill them ..• why do you go to them? A 
person shouldn't harm a person unless tluit person has harmed them and that's il This is 
my point of view. 

Board Member: Have you ever heard of a fatwa against Americans? 

Detainee: When I was in Pakistan I didn't hear-anything. 

Board Member: What about Yemen~ 

Detainee: No, not even in Yemen. I was in a village anyway.· I didn'thear anything like 
that. Even here I didn't hear any fatwas against Americans, until now I haven't heard. 

Board Member: What do you think about the Taliban? 

Detainee: I used to think that Taliban was just what the Arabic word means, which 
means two students in school. That's what I knew about Taliban. When we met 
Afghanis and stuff like that, they told us that T aliban means a lot of people. Then I knew 
that Taliban meant a group of people and not just two people, lib I thougbl From what 
the Afghanis tell us here, they seem to be good people, they were just students of Shari 
Allah and that's it. 

Board Member: Did you visit any Madrasas in Pakistan? 

Detainee: No, just the Salafiyah University for one or two hours. 
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Board Member: What do you think about Americans? 

Detainee: I didn't really see any ... what do you mean ... what do I think ... from what point 
of view? 

Board Member: You have been in captivity here for three years. What do you think 
about Americans, if you were to go back to Yemen? · 

Detainee: If I were to go back to Yemen ... ifyouletme go back to Yemen and just go 
there and work, leave me alone, just get mamed and do my job. I don't want anything to 
even do with Americans. I don't want to see them. I don't want them to see me. Even 
Yemenis, Yemenipolice ... I don't want anything to do with that. Even when I was in 
Yemen I had never seen an American, neither in Yemen nor in Pakistan, only when I. 
came here to prison. We see here on T.V. that the Americans were in Saudi Arabia, but 
they were doing ... what they were like I didn't know anything. My knowledge of them 
was just from here. 

Board Member: Did it upset you that the Americans were in Saudi Arabia? 

Detainee: Yes, it's natural, but what were they doing in Saudi Arabia. They said that 
they were defending them against Iraq. So I didn't really have an opinion. No one use to 
talk to me about it The American presence whether it is in Saudi Arabia or Yemen, just 
like Chinese, Pakistani or Russian ..• he comes, he stays, he ·goes back to his country. So 
there's really nothing to it. So you see your people talk about ita lot, but I wasn't 

· really ... I didn't really have a point of view. I didn't really think about it too much. Just 
talk. So for me it was just like any ... mypointofvicwofany other person. Whether it 
was the Americans, Pakistani, Chinese, [and} Russians.. Same thing. This was my point 
.of view in Yemen. · 

Presiding Officer: You say you've never been to Afghanistan. I just want to make sure 
not just in 1999 in no yell!' you've been to Afghanistan? 

Detainee: Afghanistan, I didn't go to it and I don't know about it. Americans were the 
ones that brought me to Afghanistan. 

Presiding Officer: Issa' s house, do you know any of the other people that were there? 

Detainee: Do I know them? I knew them in the house. · 

Presiding Officer: Did you know if any of them were involved with al Qaeda or Taliban? 

Detainee: Really when I was there I wasn't interacting with them at all. I had a small 
room, I was sick in it I would go to the infirmary and coine back to my room. We 
would eat together and sometimes I would just take my food to my room. The only time 
I would interact with them was prayer time when we would all pray together. So I don't 
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really know about anyone. I don't have any knowledge about anyone nor did I ever sit 
down with anyone. · · 

Presiding Officer: You were arrested 1here by the Pakistanis, correct? 

Detainee: Correct and after that they sold me to the Americans. 

Presiding Officer: How big is the village ofHudaydah? 

Detainee: I don't know. It's a city, but! don't know about the ... how big it is. I just 
know that it is a big city. 

Presiding Officer: What village was your farm in? 

Detainee: Al Senaya. 

Presiding Officer: Do you have any family members in Yemen? Do you hear from any 
of your family members in Yemen? 

Detainee: They're there. I have them. 

Presiding Officer: How many brothers and sisters? 

Detainee: Two sisters and two brothers. 

Presiding Officer: Have you heard from them at all while you've been here? 

Detainee: I got one letter. 

Presiding Officer: Do you know anyone ... outside of here that you've met at 
Guantanamo have you met anyone, who has answered jihad against the United States? 

Detainee: I live in a village and the city I would never go there, except just to work and 
comeback... · 

Presiding Officer: But you traveled to Pakistan ... 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You didn't meet anyone in your travels in Pakistan or.Dubai or 
Karachi; any of these places ... di~ you meet anyone? 

Detainee: No, I didn't hear about this at all. 

Presiding Officer: The people who picked you up at the airport in Karachi. They were 
not also for Tabligh? 
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Detainee: They're Tablighi. 

Presiding Officer: Your earlier statement you said, "the other people were picked up by 
Tablighi not you." You said that you were just picked up by two men .. 

Detainee: No, we met two people from Tabligbi. They took us. I said before that two 
Tablighis took us and met us. They took us in a car. The owner of the ear, if he was 
Tablighi or not, I don'tkilow. They took us to theMeeci Mosque and then we parted 
ways. 

Presiding Officer: Thank you very much. So your long-term plan is to go back to 
Yemen and go back to farming. 

· Detainee: No doubt, unless of course the Americans took the $700 that I had and 
invested them and there's a lot of interest on it now than I'll just take that money and go 
back and get married. · · 

Presiding Officer: That's very unlikely. 

Detainee: I think now it should be aoout 5 or 6 million dollars. 

Presiding Officer: Thank you very much. 

Detainee: I have some problems I would like to talk about. 

Presiding Officer: Please go ahead. 

Detainee: I have health problems. First thing, my back, the soldiers in Bagram hurt my 
back. I've been suffering from it for the past three years and the infirmary refuses to treat 
me ... not to x-ray [anything or me]. My knees also hurt and they didn't do anything for 
me. They gave me pills .•. painrelief, The pain would go away for a little bit but then it 
always comes back. They didn't do any examination or anything. The [third) problem, I 
had an operation here, at the hospital here, they told me that the numbness would go 
away in six months. Now; two years later, I still have no feeling over here. Detainee 
pointed at his lower right aiH/omen. The fourth problem, my eyes have pain. I talked to 
them about it They brought me glasses. When the glasses broke I gave it to the guards 
so they could fix it, it's been two years. They took the glasses, they never brought them 
back and now I still hav~ pain. Fifth problem. I have this thing on my forehead. It hurts 
me when I pray and there's pressure on it. I talked to them about it in the first hearing. 
They took me and they did an examjnotioo outside the prison. After three and half 
months they said they got the results from America that this is a nonnal ailment, its just 
blood. I told them well go ahead and operate on it, so they said okay we'll give you an 
appointment with a surgeon. It has been four months and they [still haven't done] 
anything. Every time I talk to them about it, they say its okay, its just a small thing, its 
not a problem and they don't do anything. When I press on it like this (Detainu raised 
his indexjmger and proceeds to pokt the bump on the anier of his forehead), or I put 
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pressure on.it, it hurts me. These are five problems I have and they won't do anything 
about any of them. 

Presiding Officer: Thank you very much. I'll make sure that we'll tell people about all 
five. I am not a doctor and I will definitely put all this in our report and it will definitely 
be seen. The information will definitely be seen. 

Board Member: I just want to ask whether or not any of tbese problems occurred while 
you were here at Guantanamo? 

Detainee: All ofit, yes. 

Board Member: Your back was hurt. in Bagram? 

Detainee: My back was in Bagram, when the soldiers pushed me off the plane in 
Bagram: They did it very harshly and they hit my back and it kind of snapped a little bit 
Now when I bend over or lean back it hurts. It's right in the middle of my back. Because 
of the metal in the cell and temperature the pain it hurts more. If I were in Yemen I 
wouldn't have any of these problems. My only problem in Pakistan; I had some spots but 
there gone. 

Presiding Officer: Do you have any other information for us? 

· Detainee: No, nothing else. 

Presiding Officer: Thank you very much. We'll make sure all five of these are passed 
forward and hopefully something will get to some resolution. 

Detainee: I'm just afraid it wUI be like the first hearing they took me and did a quick 
exam and that was ii. 

Presiding Officer: I am not a medical person. ·I don'.t know wh8t they'll do. 

The Presiding Off~eer read the post-Administrtdive Review BOIUd instructions to the 
Detainee lllld ad}oll17ted the open session of the Admillistrative Review Board. 

The Presiding OffiCer opened the classified portion of the sessio11. 

The Presiding Ojfker adjourned the clossifred portion of the session lllld the 
Administrative Review BOIUd was closed for deltberatlon and vodng. 
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Summ•ry of Admjpi•tr•tive Review Bo•rd Proc:eedin!!!! for ISN 693 

Tile Adndnistrative Review Board was caiJed to ortkr. 

The Designated MiliJary 0/flcer (DMO) was sworn. 

Tile Board Reporter was sworn. 

Tile Presiding OjJicer announced the convening authority and piiTpOSe of the 
Administl"ative Review Board proceedings. 

The Adnrinistratlve Review Board members were sworn. 

The Assisting Military OjJicer was sworn. 

The Assisting M"d/Jmy 0/flcer presented the Enemy Combatant Notification form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Mllltmy O,ffu:er presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

It was noted by the Presiding 0/flcer that from Exhibit EC-B, the Detainee had chosen 
not to be present for the Administrative Review Board proceedings. 

Tile Presiding 0/flcer confrrmed that the Assisting Milit4ry Offrcer had met with the 
Detainee and informed him of his rights regarding the proceedings, that the Detainee 
appeared to understond the process, that the Unclassified Sultf1ltary of Evidence was 
read to the Detainee, that a translator was used during the interview, and that the 
Assisting MIUtary OlfiCi!T confirmed that the translator spoke the same hmguage as the 
Detain«. 

The Designated Milita'31 OjJicer presented tfle Unclassified Sf11ff11111'31 of Evidence, 
Exhibit DM0-1, 1111d DM0-1, the FBI Redaction Memorandum to the Adminisll"ative 
Review Board. 

The Designated M"llita'31 Ofjker stoted that a copy of these exhibits had been previously 
distributed to the Assisting MiliJary 0/flcer 1111d Detainee. 

The Designated MUitary OjJicer gave 11 brief description of the contents of the 
Uncltlssified Summary of Evidence, Exhibit DM0-1, to the Administrative Revkw 
Board. 

The Presiding 0/flcer asked the Designated MiliJary Oj]icer for any forther unclassified 
information. 
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The Designated Mllimry 0/fo:er conjirmed thlltlle had no fll11her unclflSSijied 
information and reql~Qfed a closed session ro present classified information relevant ro 
the disposition of the Detainee. 

Tile Presiding OjJlcer acknowledged the request. 

Wlren asked If tile Assisting Military Offu:er had any information ro present on behalf of . 
the Detainee ro the Administrative Review Board, tire Assisting MllJtary OJJicer stated 
that he previoiiS/y submitted a summary of tire Interview. 

The Presiding Offu:er read tire remainder of the unclassifllld portion of tire 
Administrative Review Board proceedings, and tlren adjoumed tire proceedings. 

Tile Presiding Officer opened the classified portion of tire session. 

Tile Presiding OjJicer atljoumed tire c/assijied portion of tire session and tire 
Administrative Review Board lllllS closed for deliberatkJn and voting. 

AUfHENTICATION 

I certifY the material contained in this transcript is a 1rue and accurate SUI!llllary of the 
Ad!niiristrative Review Board proceedings. 

Presiding Officer 
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I 

Summary of Administrative Review Board ProeeediD!!l! for ISN 703 

The Administrative Review Board (ARB) was mlkd to ordu. 

The Design4ted Mllittuy Ojficer (DMO) was swom. 

The BOilrd Reporter was sworn. 

The Trtutslator was swom. 

The Detainee entered the procutlings. 

The Presidillg Ojficer annorliiUd the convenillg a4thorlty tllld pUI'JHise of the 
Administrative Review BDilrd proceedings. 

The Administrative Review BOilrd members were sworn. 

The Assisting MUWry OjJ1cer (AMO) wu sworn. 

The Presiding Ojficer asked the DeMlnee if he wishes to make a stlltemellt under oath. 
(Muslim oath offered). 

The Delllillee accepliNI tllkillg the (Muslim) ollth. 

The Presiding O.lficer read the hearillg IIIStruelioiiS to the Delllillee and confir'tned that 
he understood. 

The Assisting M'uJtary OjJicer presented the Enemy Combatant Noti}klltlon form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review BOill'd. 

The Assisting MUitary Ojficer presented the Enemy Comblltllnt EJectum Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review BOilrd. 

The Assisting Mllitllry Ojficer refill the AMO Comments from the Enemy Comblltont 
Election Form, Exhibit EC-B. 

Assisting Military Officer: The detainee's Administrative Review Board (ARB) 
interview was conducted on 4 October 2005 and lasted three hours and twenty minutes. 
After reviewing the ARB's purpose and procedures, the Ambic translated Unclassified 
Summary of Evidence was read to the detainee. When asked if he wanted to attend the 
ARB, present a written or oral statement, or have the AMO speak on his behalf, the 
detainee stated he wanted appear and participate at the ARB. The detainee requested that 
the AMO present his responses at the ARB, point-by-point, to the Unclassified Summary 
of Evidence. These were then dictated by the detainee via the translator and are 
explained here within. Additionally, the detainee stated he wanted to make an oral 
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statement at the ARB. The detainee was very cooperative, attentive, and cordial 
throughout the interview. At the conclusion, the detainee declined the offer for the 
Arabic translated Unclassified Summary ofEvidence. 

The Designated Military O.Qlcu presented the Uncltusijkd SlllfiiMI'Y of Evidence, 
Exhibit DM0-1, (and DM0-2 to DM0-.3, other lllldllSs lnfortlllllion) to the 
Atlministrtltive Re~~iew B011rd. 

The Designated Milltmy Offu:er stilted that a copy of these exllibit8 had bun 
pnvlously distributed to the Assisting Mi/Jttuy O.Qlcu 1111d Detainee. 

The Presiding O.Qlcer noted from the Enemy Combat411t Election Form that the 
detainee Wflnted the Assisting Mi/Jttuy O.f!U:er to rud his responses to each item of 
infomilltionfrom the Unclossijkd Summary llS it WllS presented. 

The Designated Mllilllry 0/ficet' gave tz brief description of the conterus of tlte 
Undus!fied Summary of Evidence, Exhibit DM0-1, to the Admlnisll'tltive Review 
B011rd. 

Designated Military Officer: The detainee admitted to going door-to-door with the 
Jama'at Tablighi (JT) for three days in Hamburg attempting to discuss Islam with people. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims to have only 
gone out to learn about the 1ama'at Tablighi organization. The detainee didn't like this, 
so he stopped after three days. 

Designated Military Officer: The Tablighi Jama'at is an Islamic missionary organization 
founded to spread Islam and ri:cruit followers. Islamic extremists have been known to 
exploit the organization to enhance their ability to fight the perceived enemies oflslam. 

Assisting Military Officer: The detainee neither agreed nor disagreed. The detainee 
claims no knowledge about the IT organization because he only spent three days with 
them. 

Designated Military Officer: A member of JT traveled to Afghanistan while the detainee 
was there and asked the detainee to retom to Germany with him in October 2001, but the 
detainee refused. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims this never 
occurred. 

Designated Military Officer: Around March 2001, an acquaintance at the a1 Nur Mosque 
gave the detainee two videotapes of the mujahidin in Afghanistan and Chechnya. After 
watching the videotapes, the detainee contacted this facilitator and made arrangements 
for his travels to Afghanistan. 
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Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: Originally, the detainee stated he traveled to Afghanistan to 
fight jihad to make amends for the wrongs he committed. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims to have traveled 
to Afghanistan in order to buy drugs. The detainee wanted to make enough money to 
open a store and live comfortably. This statement is a generality, but not his particular 
situation. 

Designated Military Officer: Later, the detainee stated that prior to viewing the 
videotapes, he had begun thinking of a scheme to travel to Afghanistan to purchase drugs 
and then smuggle them back to Germany to sell. He said he made plans to travel to 
Afghanistan under the guise of training for jihad. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: In June 2001, the detainee purchased a fraudulent Belgian 
passport, while his facilitator purchased round trip plane tickets for the detainee to travel 
from Germany to Afghanistan. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: On 3 September 2001, the detainee and Bahaji traveled 
from Hamburg via Istanbul, Turkey, to Karachi, Pakistan. They remained for three days 
before flying to Quetta, Pakistan. In Quctta, the Taliban provided a driver to take them to 
a Taliban safe house in Kandahar, Afghanistan. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed The detainee claims to have traveled 
to Pakistan with someone else. a friend named Bin Murabit Ismael. While in transit, they 
met Bahaji at the Istanbul Airport while waiting for a flight to Karachi, Pakistan. They 
spent three hours together, having breakfast and drinking coffee. 

Designated Military Officer: The detainee volunteered to fJ.ght for the Tali ban against the 
Northern Alliance around Bagram under the commsnd of Abdul Wakhil. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: In December 2001, the detainee retreated with the Tali ban 
to Zormut, Afghanistan. They remained in Zormut during the month of Ramadan and 
then traveled to Banuu, Pakistan. · 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: The detainee met a senior al Qaida Lieutenant in December 
2001 who was smuggling mujahidin into Pakistan. 
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Assisting Military Officer: The detainee disagreed. Detainee claims to have met 
someone doing this, but [the) individual was an Afghan Taliban, not an Arab. The 
Taliban provided detainee amenities (like food) during the month of Ramadan. 
Afterwards, the Tali ban provided 11 car and driver (a native Afghan) for travel to Pakistan. 
Before departing, the detainee gave his Kalashnikov to the Taliban. 

Designated Military Officer: During Ramadan 2001, a senior a1 Qaida lieutenant 
convinced 20 of approximately 100 mujahidin to leave Afghanistan at the request of local 
Afghan leaders. About one week later, the group of20 proceeded to Banuu, Pakistan. 
The 20 men were told al Qaida would contact them to continue their jihad as soon as the 
situation in Afghanistan had improved. 

Assisting Military Officer: The detainee neither agreed nor disagreed. The detainee 
claims no knowledge of this subject. Detainee has only stated that approximately 20 men 
traveled to Banuu, Pakistan. They intended to leave Afghanistan and return home [to] 
(Germany). 

Designated Military Officer: Sometime in February 2002, al Qaida sent the group to 
Lahore, Pakistan, and then to Faisalabad, Pakistan. Traveling with this group was Jose 
Padilla (aka Abdallah al-Muhajir) and Fouad Zonaoui (aka Taiba al-Kini). 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims no knowledge 
of these individuals. When traveling from Lahore to Faisalabad, Pakistan, a Russian and 
Yemeni accompanied the detainee. [The) detainee claims this allegation is a result of a 
translator error from one of his interrogations. Note: The detainee claims these two 
individuals are also detained at Guantanamo Bay, [Cuba]. 

Designated Military Officer: Abdallah al-Muhajir and Talha al-Kini were planning to 
build a bomb using conventional explosive and radiological materials and then detonating 
it in the United States. 

Assisting Military Officer: The detainee neither agreed nor disagreed. The detainee 
claims no knowledge about these individuals. 

Designated Military Officer: The detainee remained in Lahore for approximately three 
and a half months, moving between several homes. He was then taken to Abu 
Zubaydah's safe house in Faisalabad, Pakistan. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee clalms the JT organization 
chose him and others to travel to Faisalabad, Pakistan. 

Designated Military Officer: According to a senior al Qaida lieutenant, the Lashkar e 
Tayyiba as a Foreign Terrorist Organization. 
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Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims no knowledge 
of the LET organization; the JT organiz~tion facilitated his movements in Lahore and 
Faisalabad, Pakistan. 

Designated Military Officer: The Secretary of State has designated Lashkar e Tayyiba as 
a Terrorist Organization. 

Assisting Military Officer: The detainee neither agreed nor disagreed. The detainee 
claims no knowledge of this subject. 

Designated Military Officer: Pakistanis moved the detainee to Faisalabad, Pakistan, but 
they mistakenly placed him in Abu Zubaydah's house. Since the detainee did not have 
any connection or relationship to Abu Zubaydah, he should have been placed in the 
Yemeni house. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee claims to have stayed at 
this house while waiting for his papers (passport) in order to travel home [to] (Germany). 

Designated Military Officer: The detainee and others at Abu Zubaydah's house had a IS­
minute period between the time they realized the Pakistani police had surrounded the 
bouse and the time entry was made to hide their fake passports arid concoct stories to tell 
the police. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee was asleep when the 
Pakistani police entered the house and he awoke to find guns pointed at him. 

Designated Military Officer: The detainee served in the Algerian Army as a conscript for 
four years starting in January 1979. He served primarily as a physical training teacher 
and weapons guard, receiving training on the AK-4 7, Seminov and Dictaroff (a single­
shot rifle). 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee claims to have served five 
years, from 1979-1984. 

Designated Military Officer: In September 200 I, the detainee attended the a1 Farouq 
Training Camp and the surrounding mountain training area for approximately thirteen 
days. While in the mountains, he received training on the Kalashnikov rile, Rocket 
Propelled Grenade and physical training. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: The detainee also attended Camp Nine outside Kabul for 
approximately 25 days, receiving trsining in camouflage techniques, weapons, and 
physical fitness. 
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Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims he ha<l no 
ttaining while at Camp Nine because his leg was injured. 

Detainee: I wasn't injured. I was sick. 

Designated Military Officer: During Ramadan 2000, the detainee met Sa'id Bahaji at the 
al Atrak mosque in Hamburg. Bahaji is a known al Qaida operative connected to the 11 · 
September 200 I attacks. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee claims to have only met 
this individual once and had no knowledge about his activities. 

Designated Military Officer: Bahaji allegedly facilitated the false identification papers, 
cash, visa and transportation for the hijackers of the 11 Septelllber 2001 attacks. He also 
networked with other al Qaida cells around the world to fine tune the attacks on 11 
September2001. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims neither 
involvement nor knowledge about this subject. 

Designated Military Officer: An admitted al Qaida member identified the detainee as a 
friend of an explosives trainer. 

Assisting Military Officer: The detainee disagreed. The detainee claims no knowledge 
about any friend being an explosives trainer. 

Designated Military Officer: Between 1973 and 1982, the detainee was arrested at least 
seven times in Algeria for stealing, robbery, receiving sentences varying from one week 
to two years. In 1985, he was found guilty of statutory rape after he married a 17-year 
old without her father's permission. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

Designated Military Officer: From 1990 to 1994, the detainee lived in Rome, Italy, . 
where he dealt illegal drugs. He was arrested for stealing at least six times wbile in Italy. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee claims he was arrested 
about 13 times. · 

. Designated Military Officer: From 1994 to 2001, the detainee lived in Hamburg, 
Germany, where he was involved in numerous illegal activities and spent over two years 
total in prison. His crimes included possession of a shotgun; pick pocketing, credit card 

· fraud, prison escape and possession of fraudulent identification. He continued to deal in 
illegal drugs while in Germany. 
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Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee claims the firearm was 
neither a shotgun nor an automatic gun. 

Designated Military Officer: The detainee denied seeing American forces while serving 
with the Taliban fighting the Northern Alliance, and did not know they were even 
fighting until the bombing began. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. The detainee claims he was not a front­
line fighter, but was placed in the third (Arab) line, for logistic support and strategic 
reserves. [The) detainee was armed with a Kalashnikov. 

Designated Military Officer: The detainee has no ill feelings towards the United States. 
He is aware he has made mistakes in the past and is willing to pay for these mistakes. He 
has spent most of his life in jail or prison and is hoping this will be his last detention, as 
he no longer wants to live a life of crime and wants to settle down with his family. 

Assisting Military Officer: The detainee agreed. 

The Designaud Militflry Officer confirmed thlll he hfld no fll11her ~~nclassifled 
information find requested fl closed session to present clani/kd bifo17fUltion relev~~nt to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding OJ]icer acknowledged the reqiU!sL 

The Presiding Officer opened the Adminlstrtltive Review BtHll'd to the Detain« to 
present info17fUltion with the usistluru of the Assisting Mi1JtiUy Officer. 

The Presiding Officer hfld the Assisting Mi1JtiUy OJ]icer submitted documents on 
behalf of the Detainee markd flS Exhibits EC-c thru EC-c6. 

The Assisting M'Uittrry Offker read the Detainee Comments .from the Enemy 
Combatont Election Form. 

Assisting Military Officer: The detainee claims that since he arrived, he has been 
completely open, honest, and cooperative. The detainee claims that he has never been 
evasive or uncooperative during his interrogations and that he has been questioned on 
over 70 separate occasions. The detainee further commented that he provided much of 
the information within these allegations durmg his interrogations. The detainee declined 
the Arabic translated Unclassified Summary of Evidence because he did not want other 
detainees to know anything about his "private'' interview. 

The Detflin« made thefoUowing statement: 

Detainee: I would like to mention one important thing that all these allegations that you 
just read. All of it, I have mentioned it. I have provided it to the interrogators or the 
investigators. They added some stuff, which was not true. Ever since I was captured 
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from Pakistan until the present day today, I have seen about 71 interrogators and I was 
always cooperative with them, very honest, and helpful. You can verify that with the 
interrogators or investigators. 

Presiding Officer: Do you have anything else to add? 

Detainee: I have one thing, honest to goodness from the bottom of my heart, I would like 
the board to know that I have no problems whatsoever with any country in the world, any 
nationality or the United States. All my utmost concern now [is that] I want to be with 
my wife and my kids. I don't propose a threat to the United States or any other country. 

The Assisting Military Oj]icer had no ftu1her quatio/1$ for the Dettlinee. 

The Designtlled Mllitllry O.f{"ICU htld no fruthn quatioll$ for the Detainee. 

Administrtllive Review BOtllYI Member's qutslio/1$: 

Board Member: When you lived in Germany, approximately 1994 to 2001, how did you 
get your money? 

Detainee: I brought it from Italy. I had Italian friends and families that used to hide my 
money and hold on to my money and any country I go to, they used to send it to me. 

Presiding Officer: How did you earn the money though? What did you do for a job? 

Detainee: From stealing. After I [would] get out [of] prison, I used to work a month or 
two months here and there at a restaurant, save some money and then get out. All my 
money is from theft in Italy. 

Board Member: Were you selling drugs during the entire period of time of 1994 to 2001? 

Detainee: Yes, in Germany. 

Board Member: What kind of drugs was it? 

Detainee: Cocaine and I used to deal with cars, buy and sell. 

Board Member: You decided that you were going to go to Afghanistan and buy some 
drugs there and then return to Germany? 

Detainee: Yes Sir. 

Board member: At some point you met a guy who showed you a videotape, you watched 
that video and you changed your mind? 
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Detainee: At the beginning I did not know that Afghanistan is a country that has cocaine 
or drugs that are inexpensive. Not cocaine [I mean] heroin. Cocaine was in another 
country. 

Presiding Officer: Cocaine was in Germany and heroin was in Afghanistan. 

Detainee: Heroin is very cheap in Afghanistan. I heard about this opportunity [of] 
buying heroin in Afghanistan a long, long time ago, but I didn't have the opportunity to 
go into Afghanistan. Then when I watched the Chechnian tape and Afghani tape, then I 
decided to go to Afghanistan to help myself out and go to. The person who got these 
tapes to me, I was told by him that you could go for three to six months training and you 
could come back. I found this opportunity [would be of some] help for me. Then I took 
this opportunity, I told them yes [that) I would go to Afghanistan. He requested a 
Pakistani visa so I can lead the way to Afghanistan. I brought the visa and he took a look 
at it and then he went to the travel office and bought me plane tickets. I was told by him 

· that [I] would meet someone by the Airport that will take me or lead me to where I 
need[ed) to go in Afghanistan. I rarely met with these people and all that [they) told me 
was true. 

Board Member: Your purpose of going to Afghanistan was to cooperate with the Jihad, 
but also to buy drugs and return? 

Detainee: There was no jihad. It was just military training. When I got to Afghanistan I 
had never seen a shotgun or war. There was nothing. Then I heard about the September 
11 [attacks) that happened in the United States. Then one month later or two months we 
started seeing the bombs coming down on us. Then we went to Pakistan. [In] the first 
place I wanted to leave, but we were told by [the) Taliban, that we could not leave until 
they told us we could leave. 

Board Member: On the Unclassified Summary on Item 9, page 2, it says that you 
volunteered to fight with the Taliban? 

Detainee: Yes, because I was in camp 9. Thee were people there in charge that would 
tell you what to do. There were people there in charge that would ask, would you like to 
go with this group, would you like to work with this group. I chose to be with them. 

Board Member: I want to go back a little bit to where you leave Germany and you are 
going to travel to Afghanistan. You are with a friend named Bin Murabit Ismael. 

Detainee: Yes. 

Board Member: Were you and he in agreement that you were going to go there originally 
and buy drugs? 

Detainee: No. 
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Detainee: I did not tell him my private intentions. 

Board Member: Do you know why he was going there? 
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Detainee: I was told by him, I want to go to Afghanistan for a week or a couple of weeks 
just to see Afghanistan. I only told a friend of mine in Germany where I was going. I did 
not tell him what my intentions were. But since somebody offered us a plane ticket and 
was all for free, he decided to go for a couple of days. I did not tell him what were my 
intentions. 

Board Member: When you go to Istanbul, you meet up with a man named Bahaji. Is that 
the first time you met him. 

Detainee: I met him the first time at the mall and I met him a few times on the street 
The first time I really got acquainted with Bahaji, it was in [the] subway where we got 
coffee and breakfilst. Any other occasion, it was just Hello or Good-bye. 

Board Member: From Istanbul, did he travel on with you to Afghanistan? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Someone was paying your way there. You had a free ticket Was it 
Bahaji that was paying for it? 

Detainee: No, it wasn't Bahl\ii, it was someone by the name of Al-Moghrabi. It was the 
same guy wbo gave me the videotape. He is the one who bought me and Bin Ismael the 
plane ticket. 

Board Member: Did he have anything to do with Bahaji as far as you know? 

Detainee: No. I don't think so. 

Board Member: How is your health today? 

Detainee: Good. 

Board Member: It is hard to be healthy with a drug lifestyle. 

Detainee: There were many kinds of drugs and some of the drugs could be good to you 
and some of the drugs are not good to you. 

Board Member: What sort of drugs did you use? 
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Detainee: We use to deal with cocaine and we sell [it] to the very rich people. I used to 
use some of while I was in transit to sell it. 

Board Member: Just cocaine? 

Detainee: When I was younger I used to use the grass, but as I grow older I used the 
cocaine. When I left to Europe I used the cocaine because it is very, very expensive. 
[The] seller employees can't affofd this kind of drug. It is very, very expensive. You 
have to deal freely in this kind of business in order to afford buying it 

Board Member: What about heroin? 

Detainee: I never used heroin because it causes a lot of disease. I just went to 
Afghanistan to buy it because it is in demand in Europe. One kilo of heroin in 
Afghanistan costs $700 (American) while in Europe it costs $30 thousand. 

Board Member: When was the last time you were high? When was the last time you 
used drugs [or) cocaine? 

Detainee: December 1999. 

Board Member: That is a long time to not use it, which is good. 

Detainee: It doesn't cause any health problems, whether I use it or not 

Board Member: Are you a good Muslim? 

Detainee: Yes, I am a good Muslim and I have parents that are Muslim. Ifl aaid I wasn't 
a good Muslim, I would be lying to you. 

Board Member: What does the Koran say about stealing? 

Detainee: It is forbidden. 

Board Member: You see the problem? 

Detainee: The problem is that if you don't own anything then you would have to steal to 
live. Since I was young my dad had a store and we kept asking for things, and when he 
would say no I would go to his store and steal [things). For example, if I want to go 
watch a movie and my dad said no, then I would steal the money to buy the ticket This 
is normal for me. 

Board Member: You seem to be a man that makes :fi.iends easily? 

Detainee: Yes, this is nonnal for me. 
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Board Member: What did your friends in Italy and Germany think about your stealing? 

Detainee: I have good Italian friends there. They have trust in me and I have trust in 
them. I would say anywhere I am or whenever I get with people and if they are honest 
with me I am honest with them; that is the most important thing. 

B08l'd Member: What about your Muslim friends in Germany? What do they think 
about your stealing? 

Detainee: In Algeria this is something normal, people respect their religion but it is not 
so strict that you can do whatever you want. Especially the region in the north of Africa. 
There they respect their religion but still do whatever they want. In Italy, I had a lot of 
Italian friends and we used to go out with them and drink, but when Ramadan comes, that 
holy month we stop drinking until Ram•dan is done, then we resume ourselves and we go 
out and start drinking. Since I was young I [have grown] accustomed to this and am used 
to this kind of life. 

Board Member: It did not answer the question about your Muslim friends in Germany. 
What did they think about your theft or your stealing? 

Detainee: Even then they steal. Everybody has a different hobby ... When I get out of 
the prison they will celebrate and they will make [a] ceremony celebration and they will 
give me money. This is normal. People don't do anything if they recognize that I've 
been stealing they will say "baram" [which] means forbidden. I'm dealt my own life and 
I am free to do whatever I want. When I was capture the first time I was 15 years old. A 
lawyer came to me and visited me in the prison. I spent seven years in jail. My father 
used to visit me in prison and bring me clothes. Even when I left the last time when I got 
out of prison in 1986 my father used to come and visit me in prison and talk to me about 
my doing and my behavior and the way I conduct my life. I believe I am free to do 
whatever I want. This is my life and everyone is free to do whatever they want. When I 
was young I used to steal money my dad never touched the money I stole because he said 
it was "baram" [which] means it is forbidden money. My dad never took money from 
me. Every time I was captured [and put] in prison he came and checked on me. This is 
[a] normal lifestyle. 

Board Member: It sounds like he was a good father, which is a blessing. You have been 
in many prisons in many countries: Algeria, Germany, and Pakistan. How do they 
compare to here? 

Detainee: I [have] enter[ed]21 prisons in my life [and have] spent [approximately] 
sixteen years. 

Presiding Officer: How does this one compare to the others? 
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Detainee: This is the hardest prison. This is the most difficult prison in my life I have 
seen. If this detention were to have been my first detention, I would have learned my 
lesson because it is so difficult. I would have learned my lesson and never stole again in 
my life. This is the hardest prison I have seen in my life. I used to come and go, 
something routine. I used to own a supermarket inside prison. I used to have money 
inside prison. I had TV, CDs. Everything was provided. Even women used to be with 
us in prison. We bad everything. We even played soccer, all kinds of sports. They used 
to open the doors for us; from seven o'clock in the morning until eleven o'clock in the 
morning we were free in Germany. Everything was provided. This one compared to the 
others there is a big difference. 

Board Member: Suppose that this board decided to transfer you to amther country on the 
condition that the other country kept you hi prison. You called Germany home today. 
Do you think the Germans would have you back? 

Detainee: I don't know. I have no idea if Germany would take me back. If my own 
country, my native country does not care and nobody would come and talk to me. I don't 
know what Gennany would do. 

Board Member: You can imagine how they could be silspicious? 

Detainee: Yes. 

Board Member: I respect how the Jama'at Tabligbi, the Taliban, and al Qaida are 
warriors and how they work. It is very difficult for me to imagine how those men would 
accept you in their company. 

Detainee: Who are these men? I don't even know anybody. All these people that you 
mention, I don't really have anything to do with them. 

Board Member: But you were arrested with them in Pakistan? 

Detainee: I wasn't dealing with them. I was just trying to leave. I was going from one 
house to another. I bad no opportunity to sit back and relax. I have no connection with 
all these people. You know everything about me. You have everything in my rue. Ever 
since I was young I have nothing. Even my brothers have nothing. Even in Algeria we 
bad no problems with the government or anybody else. We had nothing. 

Board Member: Except for the stealing. 

Detainee: This is something nonnal. This is my hobby. This is my profession. 

Board Member: Deserting the Army? 

Detainee: Which Anny? 
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Board Member: Algeria. 

Detainee: It wasn't mandatory. Every Algerian bas to serve two yeats. The reason I 
wasn't there for five years is because I was in prison. I never really stayed with the 
Army. One month I am in prison the next month I am out. I wasn't steady there. I don't 
like the Army anyway in Algeria. 

Board Member: I look at the problem and I say Taliban are very smart. I say they have 
very good way of dealing with the world. They have very good security. I cannot 
believe the Taliban would allow a stranger who was a thief, who drank except for 
Ramadan. I cannot believe the Jama' at Tablighi would allow a stranger to get close to 
them, especially the men in the house where you were captured, very smart men. I can't 
imagine them letting you get close to them. 

Detainee: ... is something normal with them. [In the] Taliban I didn't know anybody 
really. I know a lot of people in Tablighi and they lived with me in Europe and I know 
them very well. They go into bars and try to talk to people and make them get out of the 
bars and try to help them. They used to come to me to my coffee shop; my restaurant and 
we had drinks in the restaurant. Sometimes they would follow me home to my own 
house. They know I got out of prison and they come and visit me and see me. I like 
Tablighi and I admire them. I would spend a few days with them, but I don't like to get 
involved too much with them. I admire them, !like them but I didn't realize they have a 
lot of restrictions. They wanted me to stay all the time in the mosque. That is what I 
didn't like. There are a lot of restrictions with the Tablighi. 

Board Member: The Taliban that you were captured with are very smart people. They 
knew you even if you didn't know them. You can be sure they knew you. 

Detainee: I did not know them, how did they know me? 

Presiding Officer: They gave you drivers to get out of Afghanistan to help you get out 
Obviously the Taliban valued you. They helped you get out of Afghanistan ... and go 
back to Pakistan. 

Detainee: I have no involvement with them. I don't know anybody personally, but there 
are a lot of Arabs there and they will tell you they are Taliban and they will help you. I 
didn't know them personally. They help[ed] us and they [brought] us [what we] need[ed] 
and they will get ns out of Afghanistan just by means of help. 

Board Member: Why should they help a drug dealer and a thief? 

Detainee: Nobody knows about what I do. They did not know anything about me. If 
they find out that I was a thief or a drug dealer then maybe they [would] kill me, so I 
didn't let anybody know anything about me. They might kill me. Some of the detainees 
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here at Guantanamo Bay, they look at my right hand and they think something is wrong 
with my hand. 

Presiding Officer. Are you talking about your tattoo? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Do you speak English? I see you answering sometimes. · You 
understand English pretty well. 

Detainee: No I don't. 

Presiding Officer: Not at all? 

Detainee: Some words. If I speak English I would tell you I speak it. I am honest. 

Presiding Officer: I think you claim you didn't know anyone at the Taliban, but I think 
you are a very important man and that's why you ended up at Abu Zubaydah's house in 
Faisalabad. 

Detainee: I swear to God I was taken by mistake and I have witnesses to Zubaydah's 
house. The house I entered Zubaydah wasn't there. After a couple of days he came to 
the house and I have witnesses, there was a Pakistani guy with us named ... he lived with 
me in the house. One day I would ... the three of us, the Yemeni, the Russian and me to 
that house, the Pakistani man told us we would leave this house in three days and we 
would go to another house. I liked the house. It was big and spacious and beautiful. I 
didn't want to leave the house. 

Presiding Officer: Did you know any of the other people there? Had you seen any of 
them before, other than the one guy you mentioned? 

Detainee: I did not know them personally. There were six tci seven people there but after 
two days I did not know Abu Zubaydah and he told me he was responsible here. He was 
in charge in this house and [asked} who brought me to this house. I told him I am here 
waiting for my passport to get here. Then he asked me who am I, where am I from. [He 
asked) many, many questions. 

Presiding Officer: Did you see any combat at all against the Northern Alliance? 

Detainee: No I did not witness that 

Presiding Officer: None at all? 

Detainee: No. 

Presiding Officer: How is your family? Have you heard from your wife? 
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Detainee: How would I hear from her? 

Presiding Officer: Many people here receive letters, have you received any letters on 
your wife's health? 

Detainee: Yes. I received two letters: one from my wife and one from my daughter. 
My daughter got married and she sent me a letter and pictures. 

Presiding Officer: If we send you back to Algerill or another country will you be 
involved in drugs again or stellling? All of these might lead you biiCk to fight with 
someone like the Taliban. That is our fear. 

Detainee: I would look for a job. I would look for something to earn a living. Four 
yellrS here I have spent it in prison here. It is just a waste of time. 

Presiding Officer: We have to look at your future. We have to determine what your 
future holds and determine if you will be a threat to the United States. 

Detainee: I have no involvement with anybody in the Taliban. All my concern is my 
wife and my kids. 

Presiding Officer: You trained with the Taliban and were arrested with Taliban 
members, so I worry that you will go back into that type of activity. · 

Detainee: I never acknowledged these people. I never acknowledged the Taliban. They 
create problems throughout the world. I don't like them. I will never be involved with 
them. I am honest with you. 

Tile Presiding OJ]iar read the post-Administrative Review BOIU'd instr11ctions to the 
Detainee and tul}o11171ed the OJIOI :ri!Ssion of the Administrtltiw Review Botml. 

The Presiding Offu:er op01ed the cltl:rsijied portion of the :re:rsiolf. 

Tile Presiding OjJicer tuljo~~rned the clllssijied portion of the session tuUi the 
Admlllistrative Review Board wa.r closed for deJj/Jeration fJIId voting. 

Presiding Officer 
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From: ABDALLAH, MUHAMED HUSSEIN 

To: Presiding Officer · 

Via: Assisting Military Officer 

Subject: Translation of Detainee's Written Statement Submitted by (Abdallah, Muhamed 
Hussein (704 #)on (8 August 2005) by OARDEC Linguist OL-13. 

1. I would like to infonn you, as you see, I am a man who reached 60 years of age. Suffering 
from many illnesses and vision weaknesses thank God for that. I am a father of a big family and 
have successfully raised well, along with my grand children. I used to stay up all night out of 
concern for them in order to be able to take care of their needs. But now I don't know a thing 
about them, I totally lost contact with them for the last 4 years. I don't have an address so I can 
write to them, and I don't know why. How come I don't receive any letters just like the rest of 
the detainees? And tell me what did I commit in order to be treated this way? And also I would 
like to tell you that I have been through a lot of crisis and hardship since I was in prison in 
Pakistan. I was sent to Bagram prison, the place which nobody had any consideration for my age 
and weakness. I was treated very badly. I .was subjected to mental and physical abuse. And 
when I questioned the investigator about this abuse, why are you doing this, they used to make 
fun of me and say, "Do you still have energy?" After that, I was sent to this Island, where I 
received the worst treatment, worse then a lost of the other detainees. I was treated and 
threatened badly: My illness got worsens and I had never received any medical care: Now I am 
suffering with vision loss, and sharp pain in my teeth. 

2. I would like to ask this board to judge me with juStice. Until now I am in a dilemma of 
myself. When I asked repetitively during my imprisonment in Pakistan, what is the cause of my 
detention? The answer was, ''we don't know". I also asked the American investigator in 
Pakistan and he said only we need to make sure of your ID and legal papers and then we will 
release you. And as you know, I have a refugee ID card from United Nations. I felt strange 
when they transferred me to Bagram, and I used to ask, "What Is my fault?" I was treated with 
all sarcasm and the answer was, "you don't know?" (Sarcastically) When I came to Cuba, I 
was not captured in Afghanistan or in the battlefields. I never had any weapon nor I had never 
fought against Americans or its allies not in my dreams nor when I am awake (real life.). I had 
no relation with Al Qaida or any other group, so on what basis was I being investigated for all 
this long period of time? When I used to ask, "what do you want from me?" They said, ''you are 
an old man, you must know a lots of thing." My mend "Muhannad" was rele~ed a year and a 
half ago, and also one of my other friends, "doctor Mohamriled Al Jazaeree" was found innocent. 
I was found or accused of being an enemy combatant. I ask you, I am an enemy to' whom, and 
whom did I fight? The answer is aiways ''we ·don't know." 

3. Finally, I would like to ask this board to look at me with all consideration to my situation, my 
need for my family, and also their need for me. I ask God the almighty to have mercy upen my 
weakness, lack of energy, return me to my loved ones, and return them to their loved one. And 
peace be upon who ever follow the right path. 
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Summary of AdministJ:atiye Review Board Proceedings for ISN 709 

Tile AdministraJive Review Botml was Clllled to order. 

The Designated Military Offwer (DMO) was 8111or11. 

The Botml Reporler was lfWOm. 

Tile Presiding Officer annoanced the convening 1111thority and purpose of the 
Administrative Review BoiU'd proceedings. 

Tire Administrative Review Board memb~ woe 8111or11. 

The Assisting Militfll')' Officer was swom 

The Assisting MilitiJry Officer presented the Enemy Combatant Notification form, 
Exhibit EC-A, to the AdministraJive Review Board. 

The Assisting Militfll')' Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

It was noted by the Presiding Offwer that from Exhibit EC-B, the Detainee had chosen 
not to he present for the Administrative Review Board proceedings. 

The Presiding OJ]ker cotif'umed that the Assisting MIJJtary Officer had met with the 
Detllillee and informed him of his rights regarding the proceedings, tllat the Detainee 
appeared to 11nderstond the process, tllat the Unclllssifled SUIIflffflry of Evidence was 
read to the Detoinee, that a translator was used d11rhrg the interview, and that the 
Assisting Military Officer conjlrmed tllat the translator spoke the same lang11age as the 
Detoinee. 

The Designated Military Officer presented the Unclassified S11mmary of Evidence, 
Exhibit DMQ..J, and DMQ..2, the FBI Redaction Memartmd11m to the Administrative 
Review Board. 

The Designated Military Offreer stated that a copy of these exhibits had been previously 
distributed to the Assisting Military OjJlcer and Detainee. 

The Designated Militory Oj]icer gave a brief description of the contents of the 
Unclllssifled S~~mmary of Evidence, Exhibit DMQ..l, to the Administrative Review 
Board. 

The Presiding Oj}ker asked tile Designated MilitiJry Ofllcer for any flll'lher llnclassifred 
informatioll. 
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The Designated Milttmy Officer co'lf'l17rled that he had no /lllther rmclassif"zed 
information and requested a closed session w preselll c11166ified brformation relevalll to 
the disposition of the Detllinee. 

The Presidbrg OffiCD' acknowledged the request 

When asked if the Assuting Kllilluy O.fflcer had any brformation w present on behalf of 
the Detabree w the Administrative Review Board, the Assisting Kditary OjJicer read the 
Detainees' verbal conutrents pertabring to the Unclassif"~ed Summary of Evidence 
(Exhibit EC-B). 

Assisting Military Officer: The Detainee requested that I read his verbal comments 
pertaining to the Unclassified Summary of Evidence that are contained on [Exhibit] EC-B 
and I also have some comments on that exhibit pertaining to the interview. The Detainee's 
Administrative Review Board interview occurred on 31 May 2005 and lasted for sixty 
minutes. The Detainee was cooperative throughout the iuterview. After an Arabic 
translation of the Unclassified SUliUIIa!"Y of Evidence was read to him, the Detainee stated 
that he did not want to attend the review Board, but did want to make a written statement 
in response to the Unclassified Summary. He said he did not want to attend the Review 
Board because he did not feel comfortable in the courtroom-like setting. At the conclusion 
of the interview, the Detainee was provided a copy of the Arabic translation of the 
Unclasaified Summary and was told that a follow-up interview would be scheduled to 
review his written statement. That interview occurred on 1 June 2005 and lasted for sixty 
minutes. During the interview the Detainee submitted his written statement, and also 
provided a few additional verbal comments (Listed below) regarding the Unclassified 
Summary and asked the Assisting Military Officer to read those comments to the Review 
Board on his behalf. At the end of the interview the Detainee also asked that the Assisting 
Military Officer tell the Review Board that he is afraid of returning to Libya. He said he 
does not want to go to Libya because he feels he cannot trust them and because they put 
people in prison for no reason. He said he feels that if he returns to Libya, even after being 
released by the United States, he would be sent back to prison. However, he added that a 
Libyan delegation visited him last year and told him they would take care of him. He said 
the delegation also told him that they knew he was with the Libyan Islamic Fighting Group 
only by name, and that he was obligated to be with them. The Detainee provided the 
following verbal comments during the follow-up interview in response to infonnation in 
the Unclassified Summary of Evidence: In response to the allegation that he was recruited 
and became a member of the Libyan Islamic Fighting Group at the Quetta, Pakistan 
University, the Detainee said he did not belong to this group, but was with them. In 
response to the statement that he served in the Libyan military from 1983 to 1990 and 
received training on electronics, AK-47s, Belgium pistols, the PK machine gun and UZis, 
the Detainee said he did train on those items. In response to the allegation that during the 
time he was in Afghanistan he trained in two Libyan training camps, and received training 
on AK-47s, pistols, a Siminoff sniper rifle, 82 mm mortars, and anti-aircraft weapons such 
as Doshka, the Detainee said he trained on these items because he was obligated to since 
he was living at the camps. The Detainee agreed with all of the following statements: he 
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did not believe in violence; he joined the Libyan Islamic Fighting Group out of desperation 
-he was broke, had no place to go, was hungry, unemployed and had no way to support 
himself; and his family did not receive monetary support from the Libyan Islamic Fighting 
Group but he received food, shelter, and an allowance for clothes. The Detainee also 
agreed with these statements: he denies ever having had any association with a! Qaida or 
any other terrorist or extremist group; he angrily defined its leadership and members as 
"savages" who twist the meaning of Islam, thereby hurting all Muslims; he expressed 
equally negative views of the Tali ban, stating be steered clear of them and lived a quiet life 
after getting married in 1999; and he did not reveal anything to suggest that he is linked to 
the Libyan Islamic Fighting Group. Finally, the Detainee said if he were released he 
would prefer to wmk on a farm, with just his family, because he does not like to be around 
a lot of people. Sir, I mentioned the Detainee also submitted a written statement I am 
handing to the Administrative Review Board the following unclassified exhibit marked as 
(Exhibit EC-C), a copy of this exhibit has been previously provided to the Designated 
Military Officer. 

Presiding Officer: Assistant Military Officer you may begin by reading [Exhibit] EC-C. 

The Assisting MiliJary Officer read the comments from Exhibit EC-C, identified herein 
as Enclosure (4). 

Questions from the Administrative Review Members: 

Board Member: Yes, sir. For the Assisting Military Officer, did he seem schizo-typical to 
you? 

Assisting Military Officer: Well sir, he was definitely anxious in both the first interview 
and the follow-up. 

Presiding Officer: Anxious meaning nervous? 

Assisting Military Officer: Nervous ... agitated, certainly not in a violent manner. You 
could tell he was under a lot of stress. Even when we asked him a question, he literally 
said it is hard for me to respond immediately that's why he preferred to write a written 
statement and he wanted to go hack by himself to do it There is no question that he was 
under some stress. 

Presiding Officer: In EC-B, the comment about 'he's qfraid of returning to Libya' ... he 
said he feels that if he were sent to Libya he would be sent back to prison. Is there anything 
indicating that there are any charges against him? 

Assisting Military Officer: No, sir that was the extent of what he said. 

Presiding Officer: He just said that. 
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Assisting Military Officer: He brought that up toward the end of the follow-up interview. 
He asked about the idea of a 1ransfer. That is when he really became very nervous and said 
I do not wish to go back to Libya under [any] conditions. 

Presiding Officer: OK, then this last sentence, he said the allegation also told him that he 
knew he was with the Libyan Islamic Fighting Group only by name and he was obligated 
to be with them. I am not sure if that has some kind of meaning that they are not 
concerned about that, or we're going to get you. I am not sure what is meant by that 
sentence. 

Assisting Military Officer: He did add that the same delegation had talked to some other 
individuals at the camp that had basically told him the same thing that they had returned to 
Libya and had done OK and were not harmed. That was my impression of what [the 
Detainee] was saying. 

Presiding Officer: But he is concerned? 

Assisting Military Officer: He is definitely concerned about returning to Libya. 

Presiding Officer: For the record make sure that we put in our report that the Detainee is 
afraid of returning to Libya. 

Assisting Military Officer: I am sorry sir, I should say that the Detainee said if he were 
released in the United States and able to return to Libya as an individual that he would feel 
some what safe in that respect but, being 1ransferred back government to government is 
what made him nervous. 

Presiding Officer: Now you are saying if he were released in the United States. 

Assisting Military Officer: And able to travel back on his own to Libya. 

Presiding Officer: OK, but that's not what this says here. 

Assisting Military Officer: Yes, sir. I know that just came back into my mind. 

Presiding Officer: Alright, for the record what [the Detainee] is saying is if he were 
released in the United States, he would feel better about that so he could go back on his 
own, but if he was 1ransferred back that is a different story and he would be afraid of going 
back to Libya. 

Assisting Military Officer: Yes, sir. 

Presiding Officer: OK, so lets make sure that we reflect in our report those two comments 
and we will capture it in the transcript. Thank you. 
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Presiding Officer: Any other questions? 

Board Members: No sir. 

The Presiding Officer read the reltUlinder of the unclassified portion of the 
Administrative Review Board proceedings, and then adjourned the proceedings. 

The Presiding Officer opened the classljred portion of the session. 

The Presiding O.fflcer adjourned the classlj~ed portion of the session and the 
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
Administrative Review Board proceedings. 

Presiding Officer 
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Summary of Administrative Review Board Proceediugs for ISN 727 

The Administrative Review Board was called to order. 

The Designated MUitary Officer (DMO) was sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Presiding Officer announced tile convening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

The Assisting M"llltary Officer was sworn. 

The Assisting Military Officer presented tile Enemy Combatant NotifiCaJion form, 
Exhibit EC-A, to the AdministNtive Review Board. 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

It was noted by the Presiding Off~ar that from Exhibit EC-B, the Detainee had chosen 
not to 1M present for the Administrative Review Board proceedings. 

The Presiding Officer conjlrmed that the Assisting Military Officer had met with the 
Detainee and informed him of his rights regarding the proceedings, that the Detainee 
appeared to undentond the process, that the Unclassified Summary of Evidence was 
read to the Detainee, that a translator was used during the interview, and that the 
Assisting Military Officer conjumed that the tran:rlator spoke the same language as the 
Detainee. 

The Designated MUitmy Officer presented the Unclassified Summary of Evitknce, 
Exhibit DM0-1, and DM0-2, the FBI Redaction Memorandum to the Administrative 
Review Board. 

The Designated Militmy Officer stated that a copy of these exhibits had !Men previously 
distributed to the Assisting Militmy Officer and Detainee. 

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the 
Undassifzed Summary of Evidence, Exhibit DM0-1, to tile Administrative Review 
Board. 

The Presiding Officer asked the Designated Military Officer for any f11rther unclassifzed 
information. 
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The Designated Mililllf'JI OjJicer confirmed that he had no further unclassified 
information and requested a closed session to present classified information relewmt to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding Offu:u acknowledged tire request. 

When asked if tire Assisting Military OffiCer had any information to present on behalf of 
the Detainee to the Administrative Review Board, the Assisting Military Officer stated 
that he previously submitted a summary of the interview. 

The Assisting Military Offiar presented the Detainee's written statement (Exhibit EC-C 
1 - 5), The Assisting Military OJjlcer stated that he had not reviewed the above­
mentioned documents due to Detainee's impulsive presentation. 

The Adminisfl'ative Review Board recessed at 1332 hours, 3 June 2005, in order for the 
Board Members, the Assisting Militllf'JI O.fficer and the Designated Militllf'JI OJjlcer to 
review Exhibit EC-C 1-5. 

The Administrative Review Board was reconvened at 1343 hours, 3 June 2005. 

Presiding Officer: During the recess the Assisting Military Officer provided the 
Administrative Review Board panel with three exhibits. The exhibits were provided to the 
Assisting Military Officer by the Detainee on this date at approximately 1230 hours. The 
Detainee provided these items and the f1rst one is [marked] as Exhibit One. This [exhibit] 
includes six different items. First is a report by Professor Timothy Valentine of Valentine 
Moore (ph) Associates. This item is a written compilation that describes that the Detainee 
was not the person shown in a video describing terrorist activity in Chechnya. The next 
item is an unclassified document [which is] still within the large packet brought in. [It] 
starts with page five, a statement offacts on Omar Deghayes. This is some kind of 
background information on him. It starts with page five and goes through page twelve. 
The next item in this packet is a two-page item, from thirty-two to thirty-three and it starts 
out with an item by Douglas, Ford, J. Frank and B. Frank, Not Guilty, Number 12, 1957. 
The next item in this packet of information starts out [with J Exhibit A, declassified 
materials, Deghayes, March 14, 2005. The next item in this packet is a three-page item, 
pages seventeen, eighteen and nineteen, describing abuse at Guantanamo Bay as it relates 
to Mr. Deghayes, the Detainee. The next item on this large exhibit is another compilation 
of pages that go from six through twelve. It starts, "one problem involves the use of 
incompetent translators ... PR number one brought with him a translator who sounded as if 
he was probably Iraqi but spoke bad English and bad Arabic." Those six items are in a 
strange collection of information that has been presented as Exhibit One and they will be 
marked appropriately by the Assisting Military Officer. The Assisting Military Officer 
also brought information marked 'Privileged Attorney Detainee Materials Embargoed until 
10 AM, Thursday, February 17, 2005.' It is marked as an Exhibit by the Assisting Military 
Officer. It is a single page document. The next item is an unclassified report that is four 
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pages in length and it is an article from independent newspaper on Sunday, 24 April 2005, 
titled 'U.S. Guards at Guantanamo Tortured Me, says UK Man.' This is submitted by the 
Detainee Omar Deghayes and is now entered into the record. 

Adllfinistrative Review B011rd Member's questions: 

Board Member: I noticed in this one packet you gave us [that] it had a collection of these 
different items, in the upper left hand corner there is a pencil mark that appears to describe 
a sequence of documents and it looks like document seventeen is not in the package. I am 
wondering where document seventeen is. It is not in my package anyway. 

Assisting Military Officer: I cannot give a satisfactory answer to that question because I 
copied it just as it was handed to me by the Detainee. 

Presiding Officer: So there is a possibility that there is a page missing here or that he 
missed the count? 

Board Member: He may have missed the count because it goes from eight to nine on the 
bottom right hand side but I just wanted to clarify for record that there is what appears to 
be an item missing but it doesn't appear that document seventeen may have ever existed 
because these go in sequence in the bottom. In the event that anyone asks the question 
'where is document seventeen?' like I did, I don't think there is a document seventeen. 

Assisting Military Officer: One possibility is that in the process of copying the original 
that he handed us, which we gave back to him, it (referring to the copy machine) may have 
double fed two sheets ... or ... 

Presiding Officer: Or he missed the count. 

Assisting Military Officer: Or he missed the count! 

Board Member: Who put the marks on the upper comer, you or him? 

Assisting Military Officer: They were here ... 

Board Member: OK. 

Board Member: I have a question, I was reading through this package you provided us and 
it is on the ... it is on this thirty-three page package .. .it's the second number 'seven' page 
and what I want to ask you about is your perception of his thought processes ... because on 
the second page 'seven,' fooinote eight, [it states] 'one reason Mr. Deghayes needed legal 
assistance with the CSRT process is that he suffers from what counsel clearly recognizes 
as psychotic thought processes'. Can you ... what is your assessment? I know you're not 
an expert on this but when you asked him a question did he seem to respond? Was he 
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cognizant of the question and responded in a comprehensible manner? What was your 
assessment? 

Assisting Military Officer: I thought that he was quite lucid and he answered all of my 
questions satisfactorily. He did tend to want to run the show every time we interviewed 
him. 

Board Member: Did he tend to go oft' the subject or go off on a tangent or ... 

Assisting Military Officer: Well, overall sir, I would say he did because I kept trying to 
steer him to the fact that the purpose of this review bOard is to assess his future behavior 
and he kept going back to the injustices done to him in the past. · 

Board Member: Did he speak English with you? 

Assisting Military Officer: He speaks very good English. 

The Presiding Officer read the remainder of the unclassified portion of the 
Administrative Review Board procedings, and then adjo111'11ed the procudings. 

The Presiding OjJlcer opened the dassif'red portion of the session. 

The Presiding OjJlcer adjo1ll'lled the classified portion of the session and the 
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting. 

AUTlJENTICATIQN 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 

Presiding Officer 
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02-JUN-2005 

From: Deghayes, Omar Amer 

To: Presiding Officer 

Via Assisting Military Officer 

Subject: Translation of Detainee's Written Statement Submitted by Deghayes, Omar 
Amer, ISN#[727), on 02 Jun 2005 by OARDEC Linguist OL- [1 OJ 

(x.x.x)- Refers to the paragraph number on the Unclassified Summary of Evidence. 
Notes in square brackets [] are translator and AMO comments 

In the name of ALLAH, Most Gtacious, Most Merciful 

I and my Lawyer answered all accusations mentioned at the CSRT or at the interview 

before. It was just four accusations. I answered all of them in details with preemptory 

proof it was not true. Some of these papers and answers are enclosed in Exhibit 2 

After the windup from the frrst board (CSRT), why I am seeing creation or making up 

anew accusations different than the old accusations? And all these accusations also are 

not true. I demand statements from many parties to prove that all these accusations are 

not !roe. You did not allow me or the AMO to call my family and other people, which I 

demand statements from. For example, I am not an employee at Sanibel charity 

organization. I demand a statement from the head of attorneys in England and their 

society (Law Society), which I am associated. I demand a statement from newscaster for 

the nightly news program at BBC Broadcasting station, whom he searched accusations 

against me, he found it is not troe and he announce this live to the people in England. 

The newscaster agreed to send his statement. His name is Jeremy Paxman; the one who 

assisted him in his search was Peter Marshall. The head of the Law Society his name is 

Peter Carter and he has knowledge of the accusation he said they are not true. 

I demand from you to contact the minister of Foreign Affairs, Barones Symons, who 

played a major part in the government decision (UK government) to directly intervene in 

'''/ ~ase as reported by the Independent on Sunday 24 Apr 05. 

I demand a statement from Professor Bill Bowys who is a barrister in Britain. 
~ s...._,-n_ +­
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I demand a statement from the British consulate (British Embassy) 

You didn't let to coordinate with the AMO to bring these written statements. The day 

before yesterday, 0 I June 2005 I met With the AMO. He mentioned to me about the 

ARB and I mentioned to him what I needed to defend myself and bring out the mistake 

you fall in. 

He said he would try to bring all of them, and the next day, 02 Jun 2005, came to tell me 

the ARB proceeding will be on 03 Jun 2005. He didn't call all the people I demand the 

statements from to be on my side. 

When the AMO first met with me the day before yesterday, 01 Jun 05, he told me the 

JllRM meeting will be in the coming days, he didn't say on 03 Jun 05 
f'~ 

~b~ When I met with the AMO I told him I need to consult with my lawyer, and my lawyer 

Clive Smith wanted to talk to the AMO. I gave my lawyer's web site and his email. My 

Lawyer want to ask some questions about my accusations and the ARB so he can furnish 

what is necessary for statements and legal advice to me. Going to the Internet doesn't 

cost any effort or difficulties, but the AMO didn't call my lawyer. 

Yesterday, 02 Jun 05 the AMO told me that the ARB meeting will be on 03 Jun 05. I 

was surprised; I said to him I need to call my lawyer to consult with him about some legal 

things as you said to us we are allowed to call a lawyer in an emergency case. Until this 

hour the AMO never came back to me and let me know ifi can. With all my insistence 

for the importance of this call before, I go in front of the ARB. 

I don't have enough time to prepare one logical defense; this is a wrongdoing and not the 

right way to reach truth and fairness. 

Th[s is a very different way from what we hear that the United States is a democratic 

state and the law agrees with the human rights. This way brings memories of the 

procedures of the Revolution Committees in Libya. 

About the count #A, Commitment. 
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I have some answers for all these points, some of them mentioned in Appendix A and B, 

but I will mention little things only. For example, on count #5, 

[3.a.5: The detainee went to Bosnia to join the mujahideen. The detainee enjoyed his 

experience in Bosnia and believed it was a good Muslim cause J, 

I went to Bosnia with a Canadian charity organization, registered in Canada. It doesn't 

have anything to do with any religion connections. It is a human organization named 

Human Rights Agency. It supports Muslims by giving them food and clothes and others, 

too. What makes bad act? 

#6 [3.a.6: Detainee's travel from Pakistan to Afghanistan was facilitated by a senior a! 

Qaida Lieutenant] 

I answer this on Appendix A. You didn't tell me when and where and who is he so I can 

defend myself. 

About accusations on B, Training 

[3.b.l: The detainee received small anns training during secondary school in Libya] 

I iow this became an accusation to me while it's mandatory for all Libyan students in the 

Libyan schools. 

[3.b.2: The detainee received training at the Kbaldan Camp after arriving in Afghanistan 

and then joined the fighters in 1999] 

Training at Khaldan. The whole count is not true and is vague. Needs approve, which 

fighters in 1999 

/: ~")Ut the count C, Associations: 

[3.c.l: The detainee traveled to Afghanistan with a false passport] 
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Not true, Answered in Appendix 2 

[3.c.2: The detainee stayed at the guesthouse of a senior a) Qaida leader} 

Not true 

[3.c.3: The detainee had a good relationship with Usama Bin LadinJ 

Not true. What is the evidence on that? 

[3.c.4: The detainee was the financial supervisor for operations at the Sanibel 

organization in Kabul, Afghanistan J 

Not true. I asked the AMO if he can help me to call my lawyer or for the AMO himself 

to call my lawyer to contact Sanibel organization which registered in Manchester 

{England) is public and legal according to the British laws, to bring a statement from the 

director that I never worked in this organization anytime, official documents are with the 

office charity register in Britain, it is possible to be looked at anytime. 

About the count D, other relevant data 

[3.d2: The detainee received two months of solitary confinement as punishment for 

assaulting a soldier at Ouantanamo Bay, Cuba] 

This is not right. We move all the time with chains on our bands, legs and the middle of 

the body. How I can assault a soldier in this case? But what happened to me in these 

camps is the reverse, assaults from the soldiers against detainees ... etc. Details in 

Appendix 2. Also, I was in a solitary confinement at Oscar and November more than 1-

year punishment, for what? Not only two months. And now for more than one year in 

Camp V -solitary confinement punishment for what? 
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I have a lotto say [about] the procedure for the ARB didn't give me chances to defend 

myself, taking in consideration time, lack of fulfillment to provide me with a paper and 

pen, for example ... etc. That is why I decided not to attend, protesting and showing to all 

people that we are not getting nearer square deal of requirements, agreed upon all human 

beings. I have a lot of answers and replies, for all the accusations but I will keep it till! 

will have the right and fulfillment of some fairness. 

For your information I don't have pencil or papers to write on, any notes or comments in 

the meetings. I got these papers yesterday only (02 Jun 05) [note: 'yesterday' would have 

been 0 I Jun 05]. The pencil was very bad and given to me yesterday only. They took it 

back when they exchange soldiers. They brought hardly back today in the morning (03 

Jun OS) [note: 02 Jun 03; the writer is off by one day) 

For many other reasons I remain my full right to answer at the appropriate time and 

place. 
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Summarv of Adyistrative Review Board Proceedings for ISN 743 

The Administrative Review Board WIJS called to order. 

The Designated Militmy Ojjicer (DMO) IIIIlS sworn. 

The Board Reporter wu sworn. 

The Translator wu sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

Tire Presiding Ojjlcer announced the convening alllhority and purpose of the 
Administrtllive Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

Tire Assisting Military Officer WIIS sworn. 

The Presiding Offlcer llSked the Detainee if he wishes to make a statement Wider oath. 
(Muslim oath offered), 

The Detainee accepted toking the (M usBm) oath. 

The Presiding O!Jker read the huring instructions to the Detainee and coiljirnred thllt 
he understood. 

Tire Assisting Military Ojf'u:er presented the Enem)l Combatant Notf/icaJion form, 
Exhibit EC-A, to the Admlnistrtllive Review BD4rd. 

The Assisting Militllry Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Militllry O!Jker rud the AMO Comments from the Enemy Combatant 
Election Form, Exhibit EC-B. 

Assisting Military Officer: The detainee's ARB initial interview was conducted on 29 
November 2005 and lasted 55 minutes. After reviewing the ARB's purpose and 
procedures, the Urdu translated Unclassified SUilllllaiY of Evidence was n:ad to the 
detainee. The detainee stated he understood the difference between the CSRT and the 
ARB. When asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, or 
have the AMO speak on his behalf, the detainee was non-committal, opined he was 
already pn:judged, and requested more time to decide. After the ARB process was 
thoroughly explained, the detainee stated he would attend and would likely respond with 
both oral and written statements to the Unclassified Summary of Evidence. The detainee 
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was responsive, polite, attentive, but very skeptical of the ARB based on his experience 
with the CSRT. The detainee spoke in both Urdu and English. At the conclusion ofthe 
interview, the English and Urdu translated copies of the Unclassified Summary of 
Evidence, as well as the detainee writing templates, were provided to the detainee, via his 
guards. 

The Designated Militlli'J Offu:er presented the Unclassified Sllm1lltl1'y of Evidence, 
Exhibit DM0-1, and Exhibit DM0-2 to the Administrative Review Board. 

The Designated M"llibuy 0/Jicer stated that a copy of these exhibits had been 
previouly distribrded to the Assisting Milittzry OjJicer and Detainee. 

The Presiding OjJicer noted from the Enemy Combatturt Election Form that the 
delllbtu wanted to wait Ulldl the entire Unclassified Summary was presented before 
responding. 

The Designated Military Offu:er gave a brief description of the conten# of the 
Uncltzssified Sllm1lltl1'y of Evidence, Exhlbfl DM0-1, to the Admillfstratlve Review 
Board. 

Designated Military Officer: The detainee asked an unidentified confidant where and 
with whom a United States government official would be on New Year's Eve. 

Designated Military Officer: The detainee wanted to know ifthere were protective 
officers with the government official and if they were American. 

Designated Military Officer: An acquaintance of the detainee failed an attack on an 
American commercial airline in 200 t. 

Designated Military Officer: In mid-December 2001, the detainee speculated that 
something big was going to happen during a meeting with other a! Qaida operatives. 

Designated Military Officer: The detainee bad visited with members of a! Qaida in 
Jakarta, Indonesia. 

Designated Military Officer: A member of the detainee's family was a leader of the 
female section of the AI Ikhwan AI Muslimoon Group in Indonesia. This group has been 
identified as an Islamic extremist group in Asia. 

Designated Military Officer: The detainee stated that it was better to kill one U.S. 
Government Official than 100 Americans. 

Designated Military Officer: The detainee claimed to be an al Qaida operative. 

Designated Military Officer: The detainee admitted traveling to Saudi Arabia, Egypt, 
Afghanistan and many times to Pakistan. 
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The Delllinee matk the following statemenL 

Detainee: Before I start responding to this summary, I would like to state some factors to 
make it easy for you to understand this case. First of all, I don't understand on the basis 
of what factors I have been called an Enemy Combatant The paper of ... which was 
given to me, in that paper ... wbich applies to Enemy Combatant, it does not apply to me. 
You should know that I was captured from my house without any weapons; At the time 
of my capture they did not find anything or any weapon that can prove that I am an 
Enemy Combatant. 

Presiding Officer: The purpose of this board is not to question whether or not you are an 
Enemy Combatant That decision has been made previously. The purpose of this is to 
determine whether you should be detained at Guantanamo Bay, to be transferred to the 
control of another country or to be released. 

Detainee: That is why I stated earlier before you started anything, which will help you 
understand my case. They had not mested me from the battlefield. They captured me 
from my house. Second thing I would like to state. I don't expect any justice. For the 
past four years which I spent here. I expected justice from these people. Neither I 
received any truth nor [did] I receive any justice. Here it says in number three (refe"ing 
to allegation 3.b.3). You can ask my family [that] wherever I went any airport I stopped 
[at] or flew from, I can tell you the date and time from there and you can give me proof 
[of] who you saw me with. I was very much disappointed by these kinds of allegations. 
My mother always used to advise me, since I am a Qari of QUrari. I memorized the 
whole QUran and my mother said [that] whatever I do, right or wrong, I [answer] to God. 
There is only one God, which everybody has to [answer to]. I was told tell one lie you 
need 100 lies to support [that] one lie. But if we tell the truth one time we will be safe. If 
we put one rotten apple among all the ripe apples, it will destroy the whole carton. AJI 
my travel expenses came from America. My family lives in America. I went to obtain 
[a] visa with American Express. You can try to find out from that Airport to the Jakarta 
Aiiport who was with me. Either I was alone or someone else was with me. I left Lahore 
Airport on Saturday, November 18 at 9:00 am with Emirates Airline from Lahore to 
Dubai. I stayed inDubai for almost 16 hours. The next day, November 18, the Saturday 
was 17 November and Sunday was 18 November 2001. The second day, Sunday, [at] 
three o'clock, early morning I traveled from Dubai to Colombo with same airline, 
Emirates Airline. I stayed there a half an hour. I traveled with same airline from 
Colombo to Singapore. I stayed maybe one to two hours. Then I traveled from there to 
Jakarta. I end in ... at the airport on Sunday, November 18 [at) almost 8:00pm. I went to 
American Express in Pakistan because the General Manager is my best friend. You can 
ask him about me, too. I went over there and he sent one person with me to go to [the] 
Indonesian Embassy in Islamabad, the capital city of Pakistan. I have three passports. I 
have a diplomatic passport, official passport because my family is a diplomatic family. I 
have two other citizen passports. One [is] issued from Indonesia and the second one 
issued from Pakistan. It hurt my feelings when I read [that} I traveled from Pakistan to 
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Indonesia with [an) al Qaida member. This is something that you told me I traveled [in 
the] nighttime. I did not. I traveled [in the] daytime. 

Presiding Officer: I would like to read the charge again because the charge does not say 
that you traveled with al Qaida but you visited with al Qaida. 

Detainee: That is what he (the Translator) said. The statement I have says that (detainee 
was cut off by Presiding Officer). 

Presiding Officer: The evidence we are considering is the statement. (Presiding Officer 
re-reads charge 3.b.3). 

Detsinee: I have wrong thing [in) translation. 

Presiding Officer: We are not considering that you traveled withal Qaida. We are only 
considered whether you visited with al Qaida in Indonesia. 

Detainee: No. 

Presiding Officer: I understand that you are saying that this allegation is not true. 

Detainee: This is not true at all. I don't understand. I am Pakistani. Nothing or nobody 
can stop me from going to Pakistan. Either I go there every day or I visit there once in 
ten years. I know because all of my life I [have) spent abroad. What kind of evidence is 
this that says I traveled to Pakistan many times? I am a Pakistani. 

Presiding Officer: One of the things that I consider is your pattern of travel. You and 
millions of other men have traveled to Pakistan but if people consistently travel back and 
forth and establish a pattern that is one of the factors we will consider. 

Detainee: Please explain to me clearly. I am still confused. I belong to Pakistan. I have 
family that I go [visit] as many times as l want to. Why [do] you keep alleging that? My 
factory [is] in Manhattan. I have a company in Manhattan, New York. My aunt is [an] 
American. She is a U.S. citizen. Now you [asked] me why I traveled to a state? It is my 
business over there. Nothing can stop me. I go to New Y otk to see my business or I go 
to New Jersey to see my aunt ot my home. I don't understand something specific about 
Pakistan. 

Presiding Officer: At a point later in the proceedings we will have an opportunity to ask 
you questions. We may ask you about the purpose of your travels to Pakistan, to Egypt, 
to Saudi Arabia [and] to Afghanistan. At that point we can talk more about it. 

Detainee: Thirdly, what also makes me upset You said in here that I traveled to Egypt, 
Saudi Arabia, Afghaoistao and Pakistan. When they arrested me or captured me, it is 
coincidence that I had all those passports with me, on which I traveled all over the world 
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my whole life. I have three passports. I have [a] diplomatic [one]; the second one ill for 
all Pakistanis but one [is 1 issued from Indonesia. 

Presiding Officer: What country is your diplomatic passport from? 

Detainee: I told you already. All Pakistani passports but [the] diplomatic one is from 
Saudi Arabia. It is a stamp on I the] diplomatic [one] from Saudi Arabia for when we 
moved from Saudi Arabia to Indonesia. I never visited Egypt or Afghanistan. I lived in 
Saudi Arabia [for]15 years. How did you already have my passports? I never used the 
fourth passport. I never used another name. My name is on the internet. You can open 
the internet with my office paper. You can find my name in there, too. Yesterday I got 
my name from [the] internet. A lot of paper l forget because they [did] not tell me [that] I 
was going to ARB. They told me they couldn't tell me where l was going. [For] that 
reason J [did] not bring my papers. There were letters and some papers l got from my 
interrogator yesterday from [the] iniernet It makes me upset [because]! never visit 
Egypt or Afghanistan. How would they say the found any passports [with] other names 
[or] anything to show I visit[ed] Egypt I visit[ed] Singapore. I visit[ed] Dubai, United 
Arab Emirates then I said in here I lived in Saudi Arabia ten to thirteen years. I lost hope. 
How can I explain [to] you my case [and] to think from you ... ? In here they say 
everything, like when they say it is night It is not It is daytime. Now I [will] start to 
answer about [the] evidence. I will talk about "Other Relevant Data". I [was] born on 
October 17, 1977 in Lahore, Pakistan. I don't remember what age I left Pakistan and 
went to Saudi Arabia. When l was able to understand everything I found myself in 
Medina, Saudi Arabia. From that time until 1990 I never left Saudi Arabia. Maybe [in] 
June 1990 I went to visit Pakistan [for the] first time in my life. I think I was fuurteen 
years old. I stayed in Pakistan [for] almost two months because the Saudi Government 
sent my father from Saudi Arabia to Indonesia as a Religious Ambassador. You can look 
at my passport. I stay two months then l [went] back to Indonesia with Singapore 
Airline. When I was traveling with my family we traveled on Singapore Airlines. The 
government used Singapore Airline for diplomatic travel I go from Lahore to Karachi, 
Karachi to Singapore, [and] Singapore to Jakarta. That was [the] first time I [was] in 

· Indonesia. The first visit to Indonesia was for six to seven months. Every year we had 
two months vacation time when I visited Pakistan again. Second time we visited 
Pakistan [was} in 1991. After staying there for a couple of months we went back to 
Indonesia. Then I stayed there fur one year. After one year, in 1992, I came back to 
Pakistan. Then from that day until200 1 I never left Pakistan. I think this was in July 
1992 until November 18, 2001 [that]! never left Pakistan. I travel within the country 
because I had diplomatic status there. Third time I left Pakistan was November 18, 2001. 
It was a Saturday at nine o'clock in the morning. After that I am here. I never traveled to 
Egypt or Afghanistan. The countries I visited were Saudi Arabia; Pakistan; Kashmir (a 
region of Pakistan); Dubai; Colombo, Sri Lanka; Singapore; and Indonesia. To prove 
this you have all my passports. My family is an official government family. I don't think 
anybody can tell about every day of their life or what they have done. But I can tell you 
about my daily routine of my life. The second allegation stated that I said I am a member 
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of al Qaida. I never said that. You [should] know that no extremist or terrorist 
organization, especially al Qaida, will try to make any colllleCtions with diplomatic 
people. That is in all the world. If [a] person is diplomatic, [then] extremists [or] 
religious [fanatics]; nobody can touch them. This doesn't make sense to me, also. I was 
never [a] member of any party or organization neither in Pakistan nor outside of Pakistan. 
Sometimes I was assisting the political party within Pakistan. I never filled out any form 
and I have never signed any form that is either political or official government party, or 
any religious organization. I don't even vote. I either like him or I don't. I don't even 
vote. I think this affected me before leaving Pakistan I met with Dr. Khan, the Nuclear 
Scientist of Pakistan. I think the reason they suspected me because I met him during that 
time when nobody in the world could meet with him. I did not say that killing one 
American government official is better than killing 100 Americans. This is very obvious 
[that] I left my country a few days after the war started in Afghanistan. During that time 
all American and Pakistani government agencies were there. I am talking about only 
Americans. [The] United States Government stitrted against terrorists in Afghanistan. 
After a couple of weeks I left Pakistan. There were all agencies [like] FBI, National 
Security Council, CIA, and other agencies in Pakistan and all Military and Armies and 
Military Intelligence people. If I had to fight I could have declared war within my 
country against those American officials. I could go to Afghanistan quick like this 
(detainee snaps fingers). 1 traveled from Pakistan to Indonesia. It doesn't make sense to 
me to say if I need war already I [can] travel from Pakistan to Afghanistan or I [can have] 
war in Pakistan. But [instead] from Pakistan I go to Indonesia. If I had to fight or go to 
war I should have done [it]. That was [the] right time because [a] religious organization 
[had] already declared jihad against America. Why would I have to leave that country 
when they already had declared war? It is too easy from my house in Pakistan if I need 
to. It doesn't make sense to anybody if! am hungry and I have food in my house why 
would I go to another country to eat I don't understand why these points were put 
against me and I told you all the facts. The allegation that says my family member was 
[a] member of AI IkhwanAI Muslimoon Group in Indonesia for the women's section is 
not true. My father had second wife in Indonesia. If anybody from that women's family 
belonged to this group I have no knowledge about that one. I met a lot of people in 
Jakarta but not because they belonged to this group oral Qaida group or any other group. 
Allegation number two (referring to 3. b. 2) says in mid-December 200 I I said that 
something would happen after meeting with al Qaida member that is not true at all. I 
don't even have any friend who has any kind of connection or relationship with any 
party, group or religious organization. I have personal relationship with world leaders 
since I am a Qart, a recitor of QUran, so I had to go to every stage. That was the reason I 
met with Dr. Khan. I met with all the leaders of Pakistani organizations and that is the 
reason I met with King Fahad of Saudi Arabia. From my knowledge or facts, I never met 
aoyone because that person is a terrorist or [because 1 he belongs to any terrorist group. It 
(referring to allegation 3.b.J) said that one of my acquaintances attacked a commercial 
airline. Please tell me his name. I don't think there is such a ... In fact one of the 
interrogators told me about this one and he just told me as news. He did not discuss with 
me. I think you are talking about the "Shoe Bomb". The flight was from Paris to New 
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York and the British guy, Richard Reid. I think so, but I don't know exactly. I think if 
you don't have name for me that is fine, but 1 don't know. I don't have any person who I 
can disclose my secrets [to}. If I had to fight against America [and} Pakistan was the best 
place to fight against them [then} why would I have to leave Pakistan to go to other 
country to fight against Americans? That is not absolutely right and this is not true. I 
told that if I go to another country to find out about Americans. When they captured me 
in Jakarta, all the papers and documents from my entire life's record were in that 
briefcase. If I had anything wrong or ifl had any dishonesty within my life, why would I 
have to carry it with me in that briefcase? I met some people in Indonesia and that was 
purely because of my recitation of [the] QUran. If you later found out that those people 
belonged to al Qaida [or] if they had any connections with any terrorist organization I did 
not even know about that one. I found out here at Guantanamo Bay prison. I don't think 
[there] is anything else I can say about this. If you have any questions [to] ask me about 
my life I can tell you day, time and the specific area about that one. Ifl recall something 
in this proceeding I will stop and tell you because I had written something back in my 
cell that I left because they didn't tell me I had to go. They immediately picked me up 
and I came here. 

Tht Designattd M"llitary O.fjicer confumed that he had rw furthu llnclllssfjkd 
information and requested a closed session to present clllssijitd Information relevant to 
the clisposition of the Detainee. 

The Presiding O.fjicer adcnowledged the reqllestfor 11 dosed session. 

The Presiding O.fjicer opentd the Administrativt Review Board to the Detainee to 
present information with the IISsistance of the Assisting Military O.fjicer. 

The Presiding OjJlcer had the AsslstbJg Milittuy Offi~r read the Det11inee Comment8 
from the Enemy Combatant Election Form, Exhibit EC-B. 

The Assisting Military O.fjicer read the Detainee Co1IUflellts from the Enemy 
Comlmtfmt Election Form. 

Assisting Military Officer: After the Unclassified Summary of Evidence was read; the 
detainee summarized his response by stating, "Even the children would laugh at these 
things." The detainee also opined on the Unclassified Summary and the ARB, "' have 
been explaining this for over four years. Am I to expect them (the ARB board) to 
understand in just four hours? Tell me, who should better understand this ... tbe people I 
have met with for over the past four years, or these people I will meet with for just four 
hours?" The detainee initially declined to attend his ARB and stated the problem was his 
experience with the CSRT, ''I won't discuss this because it [is] not important to 
me ... these are [the] same words that I heard in my CSRT. The ARB is just a play shown 
to the world." The detainee later stated, "Over the past four years, I haven't seen any 
justice. I don't expect any happiness of release, that's the most agonizing ... ! haven't 
received justice from the United States, the world's super power." After the AMO again 
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explained the differences between the CSRT and the ARB, as well as the positive results 
from previous ARBs, the detainee acknowledged by stating, "Yes, I will go to the 
ARB ... the importance is the truth." When the AMO repeatedly asked if he would 
respond point-by-point to the Unclassified Summary, the detainee replied, "I will go to 
the ARB and decide what I want to do •.. don't ask me this again." When the AMO 
inquired if he would provide a written statement, the detainee replied, ''For the last time, I 
will decide when I come to the board!" The AMO then explained the written statement 
must be provided prior to the ARB for translation and proper formatting. The detainee 
then stated, "'will write it in English. I am a professor. I know nine languages. I am 
only 25 years old, but I am the smartest person on this island." When the AMO 
explained that normal procedure was scheduling a follow-up interview to collect any 
written statements, the detainee commented, "Don't bother .. .I will bring it to the ARB." 

The DetJlinee IIUlde his oral statement tnunedilltely following the presentation of the 
Unclassified Summtll'jl. 

The Assisting Military Oflker had na further questions for the DetJline.e. 

The Designated Military Ojflcer had no further questions for the Detainee. 

· Administrative Review Board Member's questions: 

Board Member: How are things going for you? 

Detainee: I am still [on] hunger strike for now. 

Board Member: How long? 

Detainee: The past five days. I was very, very sick but when I heard that they ... I think 
maybe for ARB because Military Officer said maybe day after tomorrow you will go to 
there (the ARB). I was really happy to see [bim] because when they took me six to seven 
months ago I had lost hope from you guys really. I have no hope. I'm telling the truth. 
Not because I get something from you or [am] afraid of you. I am afraid of God only. 
Because my mom told me when I don't do anything wrong I don't have to say sorry. 
Why did I say sorry because I never did anything bad? I think maybe I go over there 
[and] maybe something positive [is] going to happen. Every hand has five different 
fmgers [and] even to blame one hand for five totally different things. 

Board Member: Who is your family in America and where do they live? 

Detainee: They live in New Jersey. 

Board Member: You said you have a business, a company? 

Detainee: A family business in Manhattan, New York. 
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Board Mem.ber: What is the name of it? 

Detainee: It's a pharmaceutical. 

Board Mem.ber: Do you know the name? 

Detainee: Fezeldine (phonetic spelling) and Sons. He is my paternal uncle. My father's 
younger brother and he is married to an American lady. 

Board Mem.ber: He lives in New Jersey. It's his company and he runs the company? 

Detainee: He is [a] doctor and his wife is [a] doctor. They run that business. 

Board Member: Do you have business elsewhere in the world as well? 

Detainee: We have business of ready-made garments in Indonesia. We have a leather 
shoe factory in Pakistan. We have 300 plazas and we have a lot more. 

Board Member: So you come from a very wealthy family? 

Detainee: Everything is given to us by God. 

Board Member: I think you mentioned [that] your father was a religious scholar that 
went from Saudi Arabia to Indonesia? 

Detainee: In city ofRiyadh, Saudi Arabia there is a university. The name of the 
University is Imam Mohammed Bin Soud al Islamia University. They have a branch in 
Jakarta, Indonesia. My father was [the] Dean oflslamic Studies there. In Pakistan [the] 
Embassy had given honorary diplomatic status. The cunent Indonesian Government, the 
Ministry of Religious Affairs had given him honorary status. 

Board member: Is your father's second wife in Indonesia Indonesian? 

Detainee: Yes. 

Board Member: You mentioned something about one of these allegations that a member 
of your family was a member of AI Ikhwan AI Muslimoon Group. Is that who you were 
referring to? 

Detainee: I did not say that I know. I said that I don't have any idea. If there is 
somebody it would be from her family. 

Board Member: But it is not her. Is that what you are saying? 

Detainee: My stepmother I already met. 
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Board Member: You met her when you went from Pakistan to Indonesia? 

Detainee: Yes. I have one stepbrother, also. 

Board Member: The son of your father and your stepmother. 

Detainee: Yes. 

Board Member: Do you have IIDY other family in Indonesia? 

Detainee: From second wife? 

Board Member: Either directly or step family. 

Detainee: My second mother, who is [my] stepmother, ber whole family belongs to 
Indonesia. 

Board Member: What about your father aDd your mother? 

Detainee: On my father's side, my real relatives, they are in rest of the world but not in 
Indonesia. 

Board Member: Where is your mother? 

Detainee: She died [on] December 3, 1998. 

Board Member: You have good mind for numbers. How old are you? You said you 
were born in 1977. 

Detainee: Twenty-seven years old. My birth date is October 17, 1977. 

Board Member: So you would be twenty-eight? 

Detainee: Twenty-seven. I have family in CaDada, Britain, United States, Malaysia, 
Saudi Arabia, UAE (United Arab Emirates), PakistaD, and Kasbmir. 

Board Member: All over the place. That is why you have traveled all over the place? 

Detainee: Diplomatic. 

Board Member: I underStaDd Qari is an honorary title [because] you recite the QUran? 

Detainee: The person who memorizes the whole QUran is called Hafez, which I already 
am. After completion of memorizing QUnm there is aDotber course [that] takes two to 
four years [on] how to sing or read [the] QUran properly. That is why I am given this title 
as Qari. In 1992 I won the World Championship for the recitation of the QUran. I got 
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that reward in Jakarta, Indonesia. In 19961 won [a] Gold Medal from government of 
Pakistan. In 1998 I won [the] King Fabad Award. 

Board Member: Do you have favorite passage in the Qliran that you would like to recite? 

Detainee: Yes. It will be better at the conclusion of the session out of respect for the 
QUran. 

Board Member: You mentioned a couple of times about hope and justice. What is your 
perception of justice in your case anyway? 

Detainee: Justice comes after the 1rUth. First is the truth. If there is no truth then you 
don't have to explain about justice. For the last four years they can check my behavioral 
record where 1 have never lied to anybody. That is why Intelligence knows [and] in [the] 
computer they mention that 1 am a truthful person. I have never taken any step against 
my religion. I know there is a lot going on here, but in four years I have never done 
anything wrong. 1 have never violated any rules or regulations of[the]law. I was always 
cooperative, but the treatment I received was just [the] opposite. [Just] like you call in 
[the] United States "give and take;"! give and not take anything. 

Board Member: You mentioned that there is a statement in here that you claimed to be 
an al Qaida operative but said that you never did say that. Is that what you are telling us 
today? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Tell me what you think about al Qaida in terms of justice. Do you think 
what al Qaida stands for and what they are doing is just? 

Detainee: I don't have any knowledge about al Qaida. The first time I heard about al 
Qaida [was] when they attacked the United States. At that time I was sitting in [the] 
Minister of Education's house in Pakistan. [That is the] first time I heard that the attack 
was from al Qaida and Usama Bin Laden. After that whatever I heard or resd through the 
news. I don't have any interest withal Qaida anyway. I believe in God completely. If 
anybody does anything wrong against me I won't take my revenge back I will just leave 
it up to God. God will take care of it. If I take my revenge with that person that means 
that I don't believe in God or [that] God can't do anything so I am doing something. This 
is what I tell [the] rest of the people here in the camp that you have to leave everything to 
God if there is something going on against you. And if somebody does something wrong 
God will never forgive them. The man should not take [the]law into his hands. For this 
matter I have written a whole chapter and when I get [an] opportunity I will write and I 
will publish in the world. 

Presiding Officer: Did I understand you to say that you had not heard of al Qaida until 
the attack on the United States? 
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Detainee: Yes. 

Presiding Officer: How can that be true? I am an American not a Muslim and I have 
heard of al Qaida many times before the attack on the United States. 

Detainee: Because I don't belong to such a society who has connections with parties or 
organizations. Most of the time I spent in Pakistan was with government officials. They 
don't like such things. All my personal friends don't even like such things. When the 
environment is like this and doesn't even talk about this then how am I supposed to know 
this? 

Presiding Officer: I want you to understand that I did not mean to imply that all Muslims 
would know all about al Qaida. What I meant to say was that because you live in that 
part of the world that I would expect most people who live there to have heardofal 
Qaida. 

Detainee: I was busy attending the events because I was going to those programs and 
functions I did not have enough time to take interests in such things. I didn't have time to 

· think about anything else. 

Board Member: You also mentioned that you, your friends or people you associated with 
were not really into political parties or organizations in Pakistan but that you did assist 
some political parties in Pakistan. 

Detainee: Like Blood Donation groups. I donated blood. The Ja'amat-al-Tablighi is like 
[a] motivation [group] for religion. My grandfather, my mother's father, was one of the 
leaders. They have no problem to get a visa from the United States. They go all over. 

Board Member: What is the nature of their work? 

Detainee: Motivation. That is the only organization, which goes all over the world 
easily. I went and I recited the QUran [at] every event of every organization because of 
my status as Qari. Even if they have some kind of secret meeting they bring me for 
recitation of [the] QUran. I go and recite QUran. 

Board Member: What do you mean by secret meeting? 

Detainee: Like any party (they] have their closed sessions. I will explain to you. Once I 
was Secretary General to a party but I never filled out any forms. It was like 1994 or 
1995 [that] I was Secretary General in all Pakistan for one group. It was [a] religious 
schoolboys group. 

Board Member: What was the nature of your responsibilities? 

Detainee: That was just my rank Secretary General. 
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Board Member: You didn't actually do anything as Secretary General? 

Detainee: To celebrate [the] Prophet Mohammed's birthday or death day or to celebrate · 
other companions of prophets. [Also], religious contests ll'ke debates or sing religious 
songs. 

Board Member: What was the name of the organization you were Secretary General for? 

Detainee: Soldier of Islam of Pakistan. 

Board Member: The reason you think you are here is because you had a meeting with 
Dr. Khan, the Nuclear Scientist. Why would you be meeting with Dr. Khan and why 
would that cause you to be here? 

Detainee: The interrogators told me here that Dr. Khan was providing nuclear 
infonnation to Usama Bin Laden. There was a program at the time when this chaos 
started. I met with him because of the program. I went there to recite [the 1 Qtiran. 
Everybody in the world would like to take picture with him because he is a hero. For me 
he is a hero. Second thing I met a person in Indonesia. His name is Hany Y ahyah al­
Saqqaf. He is from Yemen but he lives in Indonesia. He is a journalist. He worked as a 
Secretary General for an extremist group in Indonesia called IDF: Islamic Defense Front. 
The intelligence interrogator said that I am in here because he gave infol'!llation to [the) 
intelligence [that] I have relation. The interrogator told me all this that he belonged to 
that [group) and because I met with him the interrogator told me that is why I am here. 

Presiding Officer: I'm glad you said that because I was wondering why you would be 
arrested in Indonesia for meeting with Dr. Khan. Why do you think Saqqaf would 
provide your name to Indonesia for them to lUTCst you? 

Detainee: The interrogators asked me in Egypt about this and some other [stuff]. When I 
went to Egypt the interrogator there told me that is why I am sent here. 

Presiding Officer: For what reason would Mr. Saqqafbetray you to the Indonesian 
Police? 

Detainee: The United States Government wanted Mr. Saqqa£ I don't know why he gave 
them my name but I know he gave them my name. I just told you I went to Egypt 
because they 81Testcd me and sent me to Egypt. 

Presiding Officer: Why did they send you to Egypt? 

Detainee: You should ask your government why they sent me [to] Egypt. Why you ask 
me? 

Presiding Officer: I don't know why Indonesia would send you to Egypt. 
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Detainee: The media. in the entire world said globalization. Mr. Madni captured from 
Indonesia, they investigated in Egypt and now I am in Guantanamo. Plus I read some 
newspapers from Paris [and what] the joumalist says about me. They captured me 
January 9, 2002 [around] 4:15am from my house in Jakarta. It was a Wednesday. 
Thursday night they sent me to Egypt. On January 11, Friday, [around] 11:24 I went to 
Cairo, Egypt I stayed there ninety-two days. [On] Friday, Aprill3, 2002 [around] 7:30 
pm they sent me to Bagram Airblise by Pakistan. I went to Cairo to Islamabad, 
Islamabad to Bagram. I stay over there one year and [on] Sunday, March 23, 2003 
[around] 11:00 am I came to Guantanamo. 

Board Member: Were you by yourself in your home when you were arrested/captured? 

Detainee: Yes I was alone. 

Board Member: Part of what we are doing here is trying to see your situation through 
your eyes. In turn I hope that I can show you how your situation looks through our eyes. 
Reading this Unclassified Summary, I agree with you [that] there are some parts that are 
not very well expressed. But, even so there are things that are problems from the way 
that we look at the war on terrorism. One of those problems has to dO with associations 
and people that you know or had contact with. [Like] the Ja'amat-al-Tablighi for 
example. That's partly a charitable, inspirational organization. However, al Qaida 
members have also used that organization. 

Detainee: I think all the parties who are declaring this kind of jihad are against [the] 
Tablighi party. Especially [the] people here are against the Ja'amat-al-Tabligbi. I don't 
believe this is tact what you are saying. The whole world knows that the Ja'amat-al­
Tablighi has nothing from [the] government nor [has] any relationship with the 
government or other organization. Their purpose is to take message of God to the people. 

Board Member: That's a good purpose. As you know .it's possible for an organization to 
be sick in the same way a good person can still be infected. 

Detainee: If the person doesn't know if he infected or not. .. like when the holy prophet 
said to clean the curse from somebody you have to travel with them, you have to live 
with them after 40 days you can find out how that person is. 

Board Member: Another example [is] the IDF. What to you know about them? 

Detainee: I know that this is a jihadi and religious group in Indonesia. The Indonesian 
government is afraid of that group and the President of the group is AI Habib Mohammad 
Shihab and he is originally from Yemen. He has been living in and married in Indonesia. 
He was studying in the same university my father was sent to from that university to 
Indonesia. That group is against New Year's Eve events in Indonesia and they want to 
eliminate those events in Indonesia. The neighborhood where I was staying in Indonesia 
he once saw me with Hany. In small areas they have a president called Area President or 
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something like that One time he saw me with Hany Saqqaf when he visited me in my 
house and he asked me why I was with him. I am a Qari. I have to go with this person 
and that person because it doesn't matter {to] me. I have to go to read the QUran. I have 
to know ... to judge a penon. I asked if it is all right to go over there. He said no be is a 
bad person. I asked why and he said when we arranged New Year's parties he blew up 
and broke whiskey bottles and stuff like that That President warned me that this person 
is a bad guy and be is a wanted person in a lot of other countries. He is against the New 
Year's events. I would like to say further about these things that this person has a lot of 
expectations from me. When be did not see any hope he turned me down and turned me 
against Americans. I would like to talk on three points. First, I have an aunt (mother's 
sister) who lives in America in San Diego. They ran away from San Diego after 
September's attack. American government wanted to arrest them. She was married to a 
Pakistani named Zaheer Khan. When they were TUlUiing away to their next destination 
they called Hany Saqqaf in Indonesia. They called [him] on his cell phone and they told 
him they are numing from America because American government is looking for us to 
arrest us. They were looking for a person who lives in America and who produce us 
American documents. They wanted to live in America for a small period of time so they 
could collect a lot of money then they will come back to the area. They asked me to talk 
to my uncle in America, the uncle I already stated, and his wife so they can gi.ve him 
some papers to guarantee his stay in America. So when I suspected [that] something was 
wrong with him I did not give him [the} address of my uncle and aunt. I stopped talking 
to him. That is why he agreed. He wanted something from me that's why he wanted to 
meet with me. His father had some training camps in Indonesia and he wanted some 
charity money from me for those camps. Since I had knowledge and relationships with 
[a]lot of businessmen in the world he wanted me to introduce him to those people so 
they can give him financial assistance. I could not fulfill his requirement that is why he 
was hopeless with me. [There are] a lot of things, which I never discussed with anybody 
in Indonesia. I only spoke with him. The interroglltor here at GlMO asked me the same 
questions. That is why I noticed that when I was being used by him he gave my name to 
the interrogators. He wanted me to buy the air[Iine] tickets for those people that wanted 
to travel to Afghanistan for jihad pwpose. I did not do that either. There are a lot of 
other things, but these are the main factors. 

Board Member: Why didn't you do it? 

Detainee: Once I met with the President ofiDF. [In] my opinion what problem can be 
solved through the weapons that cannot be solved by negotiations and by peaceful 
manners. There are verses in [the] Qfu'an that says thatyoubave to solve your dispute by 
wisdom not by fighting. I told them that instead of weapons and tools if you want to take 
their attention to Tablighi, which is motivation and inspiration; that would be better. 
According to my point of view, Islam is not a terrorist religion but a lot of people they 
messed it up through their bad actions. Islam does not teach about terrorism. 

Presiding Officer: According to our point of view, Islam is not a terrorist religion either. 
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Detainee: If there is one rotten apple put in the carton of ripe apples it will mess up the 
whole carton. Due to a btmeh of peoples bad acts the Islam image came iDto people's 
minds as a bad religion. I told that group that I would fil'lancially support them only if 
they give up the weapons and come and give your message through Tablighi, through 
motivation and inspiration. I told them instead of going to Afghanistan you have to first 
start jihad from your own house. You have to clean your own house ftom Indonesia 
through inspiration. That is my point of view, which I presented to them and they 
disagreed with that. [In] that meeting the media publicized it a lot more. 1 heard that the 
leader of this group he had relationship with a! Qaida. I believe be is the caretaker of a\ 
Qaida in Indonesia. Hany Saqqafwas personally arrested and was in prison in Austxalia. 
Then he escaped from Australian prison. Those people do not like Americans. This is 
my limited knowledge about IDF. There is a lot about IDF on the internet. 

Board Member: 1fyou were released, wbere would you go? 

Detainee: That's obvious. I would go to my country. 

Board Member: Which country? 

Detainee: Pakistan. 

Board Member: Do you expect there will be any sort of problem with the government of 
Pakistan? 

Detainee: I don't think I have done anything personally against anybody in my life. 
Even if you send me to Indonesia I will have ilo problem. People will have no problems 
with me. When I was in Pakistan, my government has given me a lot of respect out of 
Saudi Arabia. I earned a lot of words in that tiny age in Pakistan. I was alone in my 
co\Illtry at the age of seventeen as a diplomatic person. I am a regular member of 
Pakistan Broadcasting Corporations. 

Board Member: How would you support yourselfl 

Detainee: As what? 

Board Member: To have a place to live, food to eat, to support your family. 

Detainee: 1 have three houses in Lahore that personally belong to me. I am a professor 
in the university. I am a permanent member of Management Sciences in Lahore ... I am 
affiliated with ... university in Karachi, Pakistan. I have [al personal business as well. 
God had given me a lot. 

Board Member: I've seen your name as an instructor on the website and 1 was wondering 
What do they pay you? 
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Detainee: It was good money. It was more than enough. If I don't work I stay home. I 
have three houses. I don't work because I need money. I work because I love to teach. 
The knowledge that God has granted me I want to distribute to the world. Even if I don't 
work I trade houses, which are bungalows. If I rent I get enough rent frorn them as well 
as I can make enough money through the rent. I have a government vehicle. 

Presiding Officer: I am very impressed that you are a Hafez. How many years did it take 
you to become a Hafez? 

Detainee: Four to five years. It's not important to memorize QUran [but] more important 
to do good as [the] QUran says. God wanted you to memorize. If you don't do that then 
you have to answer when you go to God. You should do right thing in your life. 

Presiding Officer: If I ask you to for a verse in the QUran do you still know it well 
enough to tell rne what the verse is7 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: From the Ash-shu'ara, Chapter 26, verses 151 and 183. 

The Detainee recites the verse from the Qrlran. 

Presiding Officer: Can you tell me in English what that means to you'/ 

Detainee: The prophet went to that nation and told them to follow not the truth 
extravagant They said no you are a magician. Then that nation asked the prophet if you 
are truthful and if yon are a prophet of God then show us any signs. Then the whole story 
starts about animals. 

Presiding Officer: Earlier you stated that the US Government started the war in 
Afghanistan. Is that true'/ 

Detainee: I was in Pakistan. 

Presiding Officer: Talking to us today you said the US Government started the war in 
Afghanistan. 

Detainee: Against terrorists. 

Presiding Officer: Do you consider that a just war for the United States? 

Detainee: Can you define your question 'I 

Presiding Officer: Did the United States have cause to make war against the terrorists in 
Afghanistan? 
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Detainee: As for my knowledge, I think America went to Afghanistan to capture Mullah 
Omar and Usama Bin Laden. But they could not find them. That is the question. The 
war is against terrorists and where are those terrorists? Where have Usllllla Bin Laden 
and Mullah Omar gone? Either the earth bas swallowed them or the sky taken them. 
After that I have never taken any personal interests because I have been in prison. I could 
not even know [and] I could not find out anything else. As a military point of view to 
chop somebody' s head off is not right The aim of the Army is to chop somebody's head 
off. Some genius people are needed to solve this problem that can take a needle and 
pinpoint those kind of people and take them out. 

Presiding Officer. You said that it would be easy for you to go to Pakistan to fight but 
you did not do this? I mean to Afghanistan. You could continue, you could fight in 
Indonesia? 

Detainee: What do you mean I could fight in Indonesia? 

Presiding Officer: I fight the Global War on Terror but I do my job in Cuba. I do not 
pull a trigger on a rifle in Afghanistan. So you can make war many places you don't 
have to be the man who pulls the trigger. Do you understand that? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: I~ your family very proud of you for being a Hafez Qari? 

Detainee: Yes obviously. 

Presiding Officer: Your father is in Pakistan? 

Detainee: He died on Febnlary 17, 2001. 

Presiding Officer: I'm sorry. Are you the oldest brother? 

Detainee: I am the head of the family now. 

Presiding Officer: Are you married? 

Detainee: No. 

Presiding Officer: Do you want to go back to Pakistan and have a family? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Do you feel that you have been honest and 1rlithful with the 
interrogators while you~ been here? 
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Detainee: That is why I told you if you check the computer under my detainee's special 
notes the intelligence written says that I am a truthful person. You can check my 
behavior. I have no problem with any guards because I think I am an ambassador for my 
religion. Most people here deal with Muslims for the flfst time. I know more than five 
million Muslims live in the United States but the Navy and guards in here they have no 
contact with Muslim people. I have to be good in behavior because they think one 
Muslim is a good Muslim. 

Presiding Officer: You are wearing a brown unifonn and not a white uniform. 

Detainee: Whatever is given to me I will put it on. I like being alone. I don't want to go 
where they wear white uniforms at Camp 4. I like being alone. 

Assistiltg Milliluy OJ]ker had questions for the Ddllinu. 

Assisting Military Officer: I was wondering if you get financially compensated for 
speaking at these events? 

Detainee: Yes. 

Assisting Military Officer: How much per event? 

Detainee: The government events I usually get less. The other private companies they 
give me air [line] tickets round trip and they pay more. 

Assisting Military Officer: Since you have become a speaker how many events do you 
think you spoke at? · 

Detainee: Countless. More than I 00 less than I ,000. 

The Presiding OJ]ker retul the post-Administrative Review Botud instructions w the 
Detainee and tuljollt'ned the open session oftheAtlnrirdstnztive Review Board. 

. 
The Presiding Oflicer opened the classified portion of the session. 

The Presiding Officer tuljourned the clllssfjied portion of the session and the 
Administrative Review Botud was closed far deli6erlltion and voting. 
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Summarv of Administrative Review Board Proceedinp for ISN 758 

The Admillistrative Review Board wllS caUed to order. 

The Designated Military Officer (DMO) ltiOS sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Translator WIIS sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

The Assisting MiUtary Ojftcer (A.MO) was sworn. 

The Presiding Offu:er asked the Detainee if he wishes to nuzke a stotemellt under oatil. 
(Muslim oath offered). 

The Detoinee accepted taking the Muslim oath. 

The Presiding Offu:er read the hearing instructions to the Detllinee. 

Detainee: No, I don't understand. 

Presiding Officer: You do not l.Dlderstand this process? I am going to recap it and see if 
we can get you to understand. 

Presiding Officer: I am going to do it in single sentences. You may be present at all 
open sessions of this Administrative Review Board. 

Detainee: Good. 

Presiding Officer: You can be removed if you become disorderly. 

Detainee: Good 

Presiding Officer: Okay you understand me so far? 

Detainee: Yes, I do. 
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Presiding Officer: The purpose of this Administrative Review Board is to gather · 
information to see whether you continue to pose a threat to the United States and it's 
allies. 

Detainee: Very good. 

Presiding Officer: And if there are other factors that lead us to believe that you should 
continue to be detained by the United States. 

Detainee: Very good. 

Presiding Officer: This is your opportunity to present information to us in written form, 
oral fonn or any other statements from other people that my help us understand why you 
should not be detained any further. · 

Detainee: Good. 

Presiding Officer: You understand that? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: The Assisting Military Officer can provide any help you may need 
during this process. 

Detainee: Good. 

Presiding Officer: You can present to us any information you like including written 
statements, oral statements, or statements from persons who can provide relevant 
infonnation such as the other Detainee that you are going to provide a written statement 
from. Do you understand me? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You may examine all the unclassified information that you wish. 
Understsnd that some of the documents may be partially masked for security reasons. Do 
you understsnd that? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: I think he understsnds some of what I am saying. You know a little 
English it sounds? 

Detainee: A little bit. 

Presiding Officer: Okay, thank you. You may not be compelled to testify. In other 
words, we cannot force you to tell us anything. We can't reqnire you to provide a written 
statement but you can make a statement if you wish but you are not reqnired to make one. 
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Detainee: Very good. 

Presiding Officer: Your Assisting Military Officer can provide a statement for you if you 
like. Do you understand the process now? 

Detainee: I understand now. 

Presiding Officer: Thank You. 

Det4Jnee confirmed that he llllllerstood the Administrtltive Review Botll'd pi'ocess. 

The Assisting Kllittlry Ofllcer pres1!11kd the Enemy Combatant NotifiCation form, 
Exhibit EC-A, to the Admitdstratil'e Review Board. 

The Assisting Mllltary Officer pres1!11ted the Enemy Combattmt Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Atlmillistrative Review Board. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy 
Combatant Election Form. 

Assisting Military Officer: The Detainee's ARB interview was conducted on 25 
November 2005 and lasted 35 minutes. After reviewing the Arab's purpose and 
procedures, the Arabic ttanslated Unclassified Summary of Evidence was read to the 
Detainee. The Detainee said that he understood the difference between the CSRT and the 
ARB. When asked if he wanted to attend the ARB, present a written or, oral statement, 
or have the AMO speak on his behalf, the Detainee said, he would like to attend and 
answer the allegations after each point is read. The Detainee did during the pre-ARB 
interview indicate that he had a letter he would like for the AMO to present on his behalf: 
The Detainee was very polite, and attentive. A copy of the Arabic transtared Unclassified 
Summary ofEvidence was given to the Detainee for his review. 

The Designated Military OjJicer pres1!11kd the Unchlssijied SIUIUftii1'JI of Evid1!11ce, 
EXhibit DMO-la11d the FBI Redaction Memora11dum, DM0-2 to the Administrative 
Review Bo11rd. 

The Desigllllted Military OjJicer sttlted that a copy of these exhibits htul been 
previoliS/y disttibutetl to the Assisting MUitary 0./}ker for presentation to the Detllinee. 

The Presiding Officer noted from the Enemy Cotnbld1111t Election Form that the 
Detainee wanted to respond to each Item ofthe inforlfltltionfrom the Unchlssijied 
Summary I1S it was presented. 

The Duigntlkd Military OffiCI!r gave a brief description of the contents of the 
Unclassified SlllfUfUD'Y of Evidence, Exhibit DM0-1 t6 the Admintstrafh>e Review 
BOilrd to assist the Detainee with 1l11SN11!1'ing the stlltements. 
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Designated Military Officer: (3) The following primary filctors favor continued 
detention: (3.a) Commitment (3.a 1) An associate of the Detainee recommend that he 
should go to Afghanistan and join the Taliban in their struggle to establish an Islamic 
state. The Detainee was led to believe that if he established himself early with the 
Taliban he would be successful, rising quickly in the Tali ban ranks. The Detainee left 
Iraq for Mghanistan in 1994. · 

Detainee: That is not true. I let\ Iraq in 1989 and I entered Mghanistan in 1994, before 
the existence of the Taliban. That'.s all for this allegation. 

Designated Military Officer: (3.~J..2) The Detainee claims to have fought in eastern 
Mghanistan. 

Detainee: I have never fought. I have never fought with Taliban. 

Presiding Officer: Have you ever fought in eastern Afghanistan? 

Detainee: Never. 

Presiding Officer: Not with any tribes or anybody else. 

Detainee: I have never fought with anyone, any tribe, or anybody. 

Designated Military Officer: (3.a.3) Originally, the Detainee explained that his decision 
to go to Afghanistan was made out of religious fervor and to fulfill his religious 
obligation to fight a jihad. Later, the Detainee admitted that he is not a religious man. 

. The Detainee also cited his desire to become financially successful as a reason for 
traveling to Mghanistan, claiming he was told there would be good jobs there for an 
Arab. 

Detainee: That is not true. I went to Turkistan and I was transferred to Afghanistan. I 
did not go to any other country. -

Presiding Officer: Transferred by whom? 

Detainee: It was the government. 

Presiding Officer: Which government? 

Detainee: Turkistan. 

Presiding Officer: You were a government employee or military employee. 

Detainee: I was a political refugee. We went in as political refugees. 
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Presiding Officer: And you arc from Iraq, so why would Turkistan transfer you to 
Afghanistan if you were from Iraq? 

Detainee: Because they do not have an Embassy there. There was no Iraqi Embassy 
there in Turkistan. 

Presiding Officer: They transferred you to which Embassy in Afghanistan. Do they have 
an Embassy in Afghanistan? 

Detainee: No there was not an Embassy in Afghanistan. 

Board Member: Were you expelled from Turkistan and then you went to Afghanistan? 

Detainee: No, no they transferred me. I wanted to stay in Turkistan. they transferred me 
they would not let me stay. They transferred me to Afghanistan. 

Presiding Officer: How about your religious obligation to fight a jihad, have you fulfilled 
that or is it yet to be fulfilled? 

Detainee: No sir, I am not a religious person. I would not be involved in any tribe. I am 
not a religious person and would not like to be involved in any war. 

Designated Military Officer. (3 .a.4) The Detainee arrived at a guesthouse near Logar, 
Afghanistan and went to the front lines. 

Detainee: I never went to the front line. I arrived to the guesthouse in Logar but I never 
got to the front lines. 

Desigoated Military Officer: (3.a.5) The Detainee served as a fighter for the Taliban. 

Detainee: I only served for one month. 

Designated Military Officer: (3.b) Training (3.b.l) While in the Iraqi military the 
Detainee was trained on the rocket-propelled grenade and the mortar. 

Detainee: I never had any training. The mortar was true. Yes, in Iraq I bad some 
training on mortar and RPG. 

Designated Military Officer: (3.b.2) The Detainee claims that he was at a guesthouse 
used by the mujahedin in Kashmir, Pakistan for more 1ban a month. The Detainee's 
training consisted of physical training, marching and exercising. 

Detainee: That is true. 
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Designated Military Officer: (3.b.3) A high-ranking member of al Qaida claims that the 
Detainee trained at the al Farouq Camp in Kabul, Afghanistan. 

Detainee: That is not true. 

Presiding Officer: A high-ranking member of al Qaida claims the Detainee trained at the 
al Farouq Camp in Kabul. He said that is not true? 

Detainee: In Kashmir I spent one month. 

Presiding Officer: But you deny being at al Farouq? 

Detainee: No, I never was in al Farouq Camp. 

Presiding Officer: Well I beg to differ with you because this sourCe we have is very 
reliable. I have no problem if you admit to it. I would just prefer if you tell me the truth. 
It's okay if you were there. I just want you to tell me the truth. 

Detainee: No, I never went to Farouq. That Farouq Camp was in Kandahar it was not in 
Kabul. 

Presiding Officer: So you went to the al Farouq Camp in Kandahar? 

Detainee: No, I did not. 

Designated Military Officer: (3.c) Connections! Associations (3 .c.!) Once in Afghanistan 
the Detainee met with Usama bin Laden and Mullah Omar, the leader of the Taliban. 
The Detainee pledged a bayat to Mullah Omar. 

Detainee: That is not true. 

Presiding Officer: Did you pledge bayat to anybody else? 

Detainee: No. 

Presiding Officer: Can you explain to me what bayat is? 

Detainee: It means that you take an oath to fight. 

Presiding Officer: You never took an oath to fight for anyone? 

Detainee: No, no, never. 

Presiding Officer: Just a refugee? 
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Detainee: Yes, I was 1!. refugee only. 

Designated Military Officer: (3.c.2) While traveling in Afghanistan, the Detainee said 
that he came into contact with Mullah Omar. The Detainee claims that he asked Omar 
for money to help assist him in getting back to his family in Iraq. The Detainee said 
Omar gave him 200,000 Mghani rupees and wrote a letter to the governor ofHerat 
requesting that the governor also help with his situation. 

Detainee: Very well, that's true. 200,000 Afghani rupees is only equal to $5.00. 

Presiding Officer: And he wrote a letter for you as well asking for help? 

Detainee: Yes, he did. 

Presiding Officer: Going back to the previous question, it said you met U sama bin Laden 
and Mullah Omar. 

Detainee: I never met them. 

Presiding Officer: But you just said that this guy gave you 200,000 Afghani rupees, this 
Mullah Omar and he also wrote a letter for you to get you some help. So you must have 
met him. 

Detainee: Only when he was with Usama bin Laden I did not meet him. I met him on a 
[separate occasion] not when he was with Usama bin Laden. 

Designated Military Officer: (3.c.3) The detainee claims that on three separate occasions 
Usama bin Laden met with and tasked the Detainee to conduct missions in supPort of al 
Qaida. 

Detainee: That's not true. 

Presiding Officer: Never assigned to conduct missions in support of al Qaida? 

Detainee: No, no never. 

Presiding Officer: Once again, the source who gave us this information is very reliable. 

Detainee: Yes, I have never met Usama bin Laden. 

Designated Military Officer: (3.d) Other Relevant Data (3.d.l) The Detainee served as an 
infantry corporal in the Iraqi military from I May 1987 through November !988. 

Detainee: That's true. 
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Designated Military Officer: (3.d.2) The Detainee was transferred and served as a border 
guard in November 1988. 

Detainee: Yes, its true. 

Designated Military Officer: (3.d.3) The Detainee claims to have been put back in the 
Iraqi Anny for the first Gulf War. American Forces captured the Detainee during the 
first Gulf War. 

Detainee: Yes, that is true. 

Designated Military Officer: (4) The following primary factor$ favor release or transfer: 
( 4.a) The Detainee claims he met with Usama bin Laden and Mullah Mohamed Omar in 
May 200 I. The purpose of this meeting was for the Detainee to tell Omar that his 
soldiers were committing war crimes and because of these atrocities, he could no longer 
support the Taliban. Omar told the Detainee to leave Afghanistan or risk being thrown in 
prison. 

Detainee: That is not true. 

·Presiding Officer: None of this statement is true? 

Detainee: It's not true. If it [were] true I would tell you. 

Presiding Officer: Was Omar's soldiers committing war crimes? 

Detainee: Yes, they were committing very bad war crimes. 

Presiding Officer: Did you sometime say, even if it wasn't to Omar or Usama bin Laden, 
did you say that you could no longer support the Taliban? At sometime did you think 
even if you didn't say this to Usama bin Laden; did you think you couldn't support the 
Taliban? 

Detainee: I never supported Taliban. They just supported me with some money. 

Presiding Officer: So the Taliban supported you but you never did anything for them? 

Detainee: Just some financial aide, that's all that they gave me. I never did anything for 
them. · 

Presiding Officer: Why would they do that, why would they give you financial aide? I 
don't understand that. 
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Detainee: Because I was not an Mgbani and I had no means ofliving for food or 
anything so I needed help. They helped me with minor things and gave me money. I 
wasn't the only one a lot of Iraqi people were there. 

Presiding Officer: What were the other Iraqi people doing there? 

Detainee: They were all refugees. 

Presiding Officer: So what did they do as refugees, just hang out in the camp? 

Detainee: They took aid from the Taliban and they [would] go to Pakistan. 

Designated Military Officer: (4.b) A person known to the Detainee claims that the 
Detainee was recruited to join groups offighteiS and [be] refused. 

Detainee: That did not happen. 

Board Member: The recruitment did not happen or your refusal? 

Detainee: Nobody came to me; nobody had approached me. 

Designated Military Officer: (4.c) The Detainee advised that he was basically a beggar 
while in Afghanistan. The Detainee went from charity to charity and frequently visited 
Taliban officials asking for money. · 

Detainee: That's true. 

Designated Military Officer: ( 4.d) The Detainee cla.ims that he never committed any acts 
of aggression against the Coalition Forces. The Detainee stated that he was never armed 
with any type of weapons while in Mghanistan and his only military training was the 
time he served in the Iraqi Army. 

Detainee: That is true. 

Designated Military Officer: (4.e) The Detainee acknowledged that his first story about 
being a close associate of U sama bin Laden was not true. The Detainee said the truth is 
that he never personally met Usama bin Laden. 

Detainee: Yes, that's true. 

Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary of Evidence. 

Detainee: I have something to say. 
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Presiding Officer: I will give you your chance in a couple of minutes. Can you wait a 
couple of minutes? 

Detainee: Yes. 

The Designated Military O.flicu ctmfirmed that he had no further unclsssljkd 
information and reqiU!Sted a closed session to present classljkd information relevant to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding O.flicu acknowledged the request. 

The Presiding O.f]ker opened the Administr~ Review Board to the Detainee to 
present information with the assislllnce of the Assisting Milikny OffiCer. 

Assisting Military Officer: Yes sir, the Detainee wishes to make an oral statement as 
well as have me present a written statement on his behalf. I am handing the 
Administrative Review Board the following Unclassified Exhibit marked as EC-C. A 
copy of this exhibit has been previously provided to the Designated Military Officer. 

Presiding Officer: Since there are no other additional comments on the Enemy 
Combatant Election Form, I am going to ask the linguist to summarize the letter that has 
been presented to us so that we all have an understanding of the contents of the letter. 
OL-13 will translate the letter in its entirety after the board for its review. The board will 
consider the letter in its deliberation. Take your time and briefly give us an idea of what 
lSN 433 [wrote], and !understand ISN 433 wrote this, is that correct? 

OL-13: Yes, sir. Another Detainee here wrote that stating ISN 758 pose no threat to 
United States and its allies. Should I read it? 

Presiding Officer: Yes just summarize. 

OL-13 summarized the written letter from ISN 433. 

OL-13: I have to read it in Arabic so I can read [it back to you]. 

Presiding Officer: That's fine so he can understand it too. 

OL-13: It is stating here that, I present this letter as an aid to Detainee ISN 758. I would 
like to state that he does not pose a threat to United States or its allies. Therefore, 
because I know this man from Afghanistan when he visited me in my'own home begging 
me for some help. I did not have anything to offer [him]. But when I looked at his · 
overall look and his dirty clothing be had on, he looked so miserable. So I went to 
another friend of mine and asked him for money. That person gave me about $3.00 and I 
gave it to ISN 758. I have invited him to stay at my house for that particular night, but he 
refused. This person came back to me again (meaning ISN 758) asking me for more 
money that I didn't have to give him. I also learned from other people that this person 
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was addicted to Hash, he smokes grass. This was a reason that made me decide not to 
help him because every time I would help him he would spend it on Hash. To me he was 
not a political person, a religious, or a military person. I have never hl:lll"d once that he 
hated America or it's allies. I never heard that he really served with the Taliban. He 
received some help from the Taliban like other Iraqi refugees, and I am one of them. I 
am one of them and I have received help from the Taliban. They only gave me food for 
my family and me. They gave me a bouse to stay with my family. In regards to 758, 
they did not give him a house because he was not married. They only gave [one] to me. 
He is a peaceful man and he does not pose a threat on nobody and he has parents that 
need him. Anything that happened between him and me, like some kind of animosity 
was a result of the investigators here on this facility. So they can create animosity 
between the two of use. I was exposed to a lot of abuse, psychological abuse from the 
investigators and God only knows what happened. This person ISN 758 is innocent from 
any allegations and God knows everything. This is what I have and peace be upon [you]. 

Presiding Officer: Okay thank you. We will ensure EC-C is presented as evidence in 
your defense. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: As I said before, OL-13 will read it and translate for our decision. 

Detainee: Very good, sir. 

Presiding Officer: You may begin your statement. 

The Detainee 1t111de tire folkJwing st4temerrt: 

Detainee: I was a prisoner in the Taliban prison in 2001. The Taliban gave me a piece 
of paper to give it to the Red Cross stating to allow this person to get out of Mghanistan. 
This statement should be in my file. 

Presiding Officer: That's it? 

Detainee: That's it! 

Presiding Officer: Does that conclude your statement? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Thank You! 

The Assisting Military Officer had lfO questiolfSjor tire Detllinee. 

The DesigiUlled Mdilary O.fliur had one q11estUm for tire Detainee. 
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Designated Military Officer: You said you left Iraq in 1989 but you did not get to 
Afghanistan unti11994. Where did you go? 

Detainee: I stayed in Iran. 

Designated Military Officer: Where at in Iran? 

Detainee: At the refugee camp. 

Board Member: American Forces captured you during the Gulf War from Iran or from 
Iraq? 

Detainee: During the Gulf War I was in Iran. I went from Iran to Iraq and I was 
captured. 

Administrative Review Board Member's questions: 

Board Member: If you were ~to Iraq what would you do. 

Detainee: I would like to start my life all over again. 

Board Member: What type of business would you get involved in? 

Detainee: I am a driver. 

Board Member: Thank you. 

Presiding Officer: You brought up a lot of questions, when you said you left Iraq in 
1989, went to Afghanistan in 1994. You went back from Iran to Iraq just to fight in the 
war? 

Detainee: We were forced to leave Iran. I was forced to go back to Iraq from Iran. They 
made me leave. 

Presiding Officer: Since you were not in the military why did you fight in the war? 

OL-13: Which military sir? 

Presiding Officer: You have fulfilled your military obligation by then correct? 

Detainee: Iran forced me to go back. 

Presiding Officer: I understand Iran made you go back, but you have fulfilled your 
military obligation in November of 1989. 

Detainee: No, I did not :finish my obligation in 1989. 
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Presitling Officer: Okay did you desert in November ofl989? This statement here says 
you served as an infantry corporal in the Iraqi Military from May 1987 through 
November 1989. · 

Detainee: No, I did not desert. I stayed in the Iraqi military until I fled to Iran. 

Presiding Officer: In 1989 you fled to Iran? 

Detainee: Yes, in 1989 I fled to Iran. 

Presiding Officer: At that point were you out of the military? 

Detainee: No, I was not finished from the military. 

Presiding Officer: So what do you call that? Were you on extended leave? 

Detainee: I don't understand the question. 

01-13: I am going to try to rephrase it to him. 

Detainee: I fled the Iraqi Army on fool . 

Presiding Officer: So he fled Iraq to Iran and he still had the military obligation and left 
anyway? 

Detainee: Yes, I did desert my obligation to the Iraqi Military. 

Presiding Officer: Now I understand. I understand why Iran sent you back to Iraqi, and 
why you had to serve in the military for the Gulf War. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: So we captured you in the first Gulf War. 

Detainee: Yes, the first Gulf War. 

Presiding Officer: Then you ended up here because and it doesn't tell me how you got 
capture, but you were apparently picked up in Afghanistan. Why were you captured 
again by the U.S? · 

Detainee: American Forces captured me as a prisoner and they took us somewhere in 
Saudi Arabia. 

Presiding Officer: You're telling me that the U.S Forces picked you up in Afghanistan 
somewhere and took you to Saudi Arabia. 

Detainee: That was in the first war. 
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Board Member: Okay forget the first war, we are talking Afghanistan in 2001 or 2002. I 
am not sure when you were captured. When you were captured the second time why [did 
they capture you]? 

Ikta.inee: I was captured in Pakistan. And the Pakistani authorities delivered me to the 
Americans. They told us that every Arab person bas to go to the Americans for an 
investigation. 

Presiding Officer: Is 433 an Iraqi as well? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: And it mentioned that your family needs you? Explain what he meant 
by that? 

Detainee: We have to stick to our families because we need each other. I am missing. 

Presiding Officer: Have you been communicating with them? 

Detainee: Yes, in writing. 

Presiding Officer: They didn't miss you when you went to Iran? 

Detainee: Yes, they missed me. 

Presiding Officer: The letter mentions that you had a drug problem with Hash. 

Detainee: Yes I was addict. 

Presiding Officer: If released or transferred to Iran, is Hash going to be trouble again? 

Detainee: No, I am done with it. I stopped this habit three years ago. 

The Presiding Offico read the post-Administrative Review Bolll'd instructions to the 
Detainee and adjo11med the open :session of the Administratil'e Review Board. 

The Presiding Of.tko opened tile clas:sijled portion of the :session. 

The Presiding Offico adjourned the classified porlion of the :session and the 
Administradve Review Board was closed for ddibel'lltion and voting. 
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Al!THENTICATION 

I certifY the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 

Presiding Officer 

20930 
UNCLASSIFIED//~ 

ISN758 
Enclosure (6) 
Page 15 ofl5 



------------------------·--·. ·--

UNCLASSIFIED 

CORRESPONDENCE SUBMITTED ON BEHALF OF ENEMY 
COMBATANT 

ISN758 

Exhibit # Date 

EC-CI 09/12/2005 

20931 

Classification 

UNCLASSIFIED 

GuantaJiamo#IICRC Letter# 

NONE 

Enclosure ( 4) 
EC-C 

Page 1 of 1 
UNCLASSIFIED 



UNCLASSIFIED 

From: Abbas Abd Rumi AI Naely 

To: Presiding Officer 

Via: Assisting Military Officer 

Subject: Translation of Detainee's Written Statement Submitted By Abbas Abd 
Rumi AI Naely, ISN #758, on 09 December 2002 by OARDEC Linguist OL-13. 

The detainee submitted the fOllowing statement: 

To the respected members of the board; 
After greeting and salutation: 
Statement: 

I am called, Abu Fatima, case #433, present to you my statement as an act of charity to 
the so called shaker, case# 758 ... that he does not pose a threat to United States and its 
allies because of the fact that I lmew him from Afghanistan ... where he came to my 
house asking me for assistance, and I did not have an:ything to offer him. But, after I took 
a look at his appearance and the poor clothing condition, which proved to me clear 
starvation. I went to some friends and borrowed some money... approximately three 
dollars and gave it to him, and invited him to stay as a guest over night. But, he refused, 
and he left and came back after a while. Also, he was in need and did not have what I 
can help him with, but I found out from him, and from people that he is a hashish addict, 
and he could not be stable in one particular place because he does not have money and he 
is in need of clothes, food, and in need of money also, for the Hasbisha. And of course 
the last reason was the hasbisha that made me not to attempt to help him fur another time. 
And, also he is not a political or a religious person or military and I did not hear that be 
hated America or it's Allies. And also, I did not hear that be conducted any job for 
Taliban, and he also received some help from the Taliban just like the rest of the Iraqi 
refugees, and I myself is one of them. I used to receive some help from Taliban and only· 
gave me in return no more than enough food fur my family and me, and provide a house 
because I have a family. But as far as# 758, they did not give him a house, because he is 
not married ... and also he is a peaceful man and does not pose threat to anybody ... and 
he has his family which they are in need fur him, and an:ything that appeared from me 
towards him or against him, it was a result of some investigators, so they can pit us 
against each other. And also, I was exposed fur psychological abuse from before ... from 
the investigators and nobody knows this but God. And this # 7 58 is imiocent from any 
allegation. 

This is it, peace be upon you. 
Abu Fatima AI Iraqi (9/1 V 2005) 
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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 762 

The Administrative Review Board was caUed to order. 

The Designated Military Officer (DMO) was sworn. 

The Board Reporter was sworn. 

The Translator was sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding Officer annormced the convening authority and purpuse of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board members were sworn. 

The Assisting Mllittuy Officer was sworn. 

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that 
he understood. 

The Assisting Mllittuy Oj]icer presented the Enemy Combatant NotJftcation form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Military 0/frcer presl!ltted the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy 
Combatant Election Form. 

Assisting Military Officer: The Detainee's ARB iri.terview occurred on 23 August 2005 
and lasted for 40 minutes. After a review of the ARB's purpose and procedures, the 
Pashtu translation of the Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. 
When asked if he would like to attend the ARB, the Detainee stated he wishes to attend 
and speak openly with the board members. The Detainee prefers to respond to the 
Unclassified Summary of Evidence after each allegation or statement is read during the 
ARB. He also wishes to ~ve his oral statement. The Detainee elected not to have the 
Assisting Military Officer submit a written statement on his behalf. The Detainee was 
very polite during the interview. The Detainee elected to keep the English version of the 
Unclassified Summary of Evidence for his review. 

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath. 
(Muslim oath offered). 

The Detainee accepted taking the Muslim oath.' 
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The Designated Military 0/ficu presented the Unclassified Summary of Evitknce, 
Exhibit DM0-1, tu1d the FBI Redaction Memorlllldum, DMO-Z, to the Administrative 
Review Board. 

The Designated Military Officer stoted that a copy of these exhibits had been 
previously distributed to the Assisting Military O.fficu. 

The Designated Military Offu:er gave a brief description of the contents of the 
Unclassified Summary of Evitknce, Exhibit DM0-1 to the Administrative Review 
Board. 

The Detainee chose to respond Une by Une to the Unclassified Summary of Evidence. 
The Designated Military Offu:.er read the Unclassified Summary to assist the Detainee 
with answering the statements. 

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention: (3.a) 
Commitment (3.a.l) The Detainee attended a Madrassa in Dusarakuh, Afghanistan where 
he practiced militant Islam and was recruited by al Qaida. 

Detainee: There is a Madrassa in Dusarakuh, but I have not attended it. There is another 
famous Madrassa ... high school named Alfatah Alisa. I lrtudied in that high school I have 
not been in the Madrassa. I lrtudied in a modem school up to 11th grade. 

Designated Military Officer: (3.a.2) During the time of the Taliban rule, the Detainee 
helped coordinate the movement and activities of various foreign al Qaida operating in 
the Khowst area. 

Detainee: I was 19 years old and I had not heard the name al Qaida in Khowst. If I was 
19 years old and I was arranging the whole operations and attacks that would be ... that 
does not make sense. 

Designated Military Officer: (3.a.3) After the beginning of the Allied Forces Campaign 
against al Qaida and the Taliban, the Detainee used his compound to hide and relocate 
about 18 Arab al Qaida members to Pakistan. Subsequent to the Shahi Kot Campaign, 
the Detainee hid six additional al Qaida Arab members in his house. 

Detainee: I don't know where Shahi Kot is, but I know where Nada Shahi Kot is. It is 
one of the counties ofKhowst. I don't know Shahi Kot. I have not brought any Arabs to 
my home and I don't know any Arabs. There were some linguists for Arabs to translate 
from Arabs to Afghans at that time and they are prisoners and you can ask them if they 
have seen me with Arabs. That is not possible that is a lie. 

Designated Military Officer: (3.a.4) One month after the conclusion of the Shahi Kot 
fighting, the Detainee received orders to prepare command-detonated mines to use 
against United States forces in Khowst area. 
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Detainee: Nobody gave me an order and I did not belong to any party. 

Designated Military Officer: (3.a.S) The Detainee placed two Soviet anti-tank mines on 
the road between Khowst and Miram Shah, Pakistan. He eventually removed the mines, 
because no United States forces passed by the road and a rain shower washed away the 
dirt that was covering the mines. 

Detainee: When I was in Khowst there were no tanks with the Americans. There was no 
need for me to put a tank mine [in the road]. Besides tbat I have not done 1his. That 
sentence does not make sense because Americans did not have tanks at that time. I have 
not put any mines there. 

Designated Military Officer: (3.a.6) The Detainee continued to experiment in order to 
devise a means to detonate the mines. In mid-July 2002, the Detainee had at least 18 
anti-tank mines hidden in his compound. 

Detainee: I did not have any hostility for anybody so what was the necessity for me to 
have a mine, learn about it, explode it, and carry or keep it? This is right that I "had mines 
in my house, but later on I will explain that to you. 

Designated Military Officer: (3.a. 7) The Detainee was either given a vehicle or received 
funds to buy a vehicle that he used to scout a position from which he could attempt 
another mine attack. 

Detainee: I was very young and nobody trusted me to give me money or a car. Nobody 
has given [these things) to me. 

Designated Military Officer: (3.a.8) The Detainee received cash and additional 
explosives at his home and traveled to Peshawar, Pakistan to receive instructions or carry 
messages between Arab a! Qaida and their Afghan subordinates still in Khowst Province. 

Detainee: Americans searched my house and except for the mines that they found I did 
not have any other things. I had no connection with a! Qaida. 

Presiding Officer: Does he have any1hing else to say? I don't want to rush you. When 
you are done let the linguist know. 

Detainee: In Pakistan I don't think there will be Arabs because the Pakistani government 
started capturing Arabs. 

Designated Military Officer: (3.a.9) The Detainee was captured with over 20 anti-tank 
mines in his home and was personally carrying a notebook containing electronic and 
explosives schematics. 

Detainee: I answered the question before that they found some mines in my house. Yes, 
they found a booklet with me too. 
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Designated Military Officer: (3.b) Training (3.b.l) The Detainee attended a mechanical 
high school in Khowst City, Afghanistan. Subjects relating to tanks, mines, and weapons 
were taught by the Taliban at the school. He attended the mine course, which covered the 
basics regarding Russian mines, approximately one month prior to II Sep 2001. 

Detainee: Yes, when I was a kid the Taliban came to my house and said that I had to go 
with them to fight. I was too young so they said I had to learn something and they put me 
in that school. I did not stay there more than 2 days. I [left] and then I hid. Several 
times a day the Taliban came to my house to take me again, but I hid. I only went to that 
school for 2 days and it was by force. 

Designated Military Officer: (3.c) Connections/Associations (3.c.l) The Detainee joined 
Jama'at al-Tabligh in approximately 2000. 

Detainee: Not the Americans and not the Afghan government say bad things about 
Jama'at al-Tabligh. They are very good people and I am a Muslim and I have been there 
with them a few days. I had not heard any bad things about Jama'at al-Tabligh. They are 
still in Afghanistan and they have centers there ... have some bases and they talk. It was 
not a danger for me to join them. 

Designated Military Officer: (3.c.2) The Jama'at al-Tabligh is a legitimate Islamic 
Missionary organization based in Pakistan and is believed to be used as a cover for action 
by Islamic extremists. 

Detainee: The Afghan government told them that they were good people and they have 
not hurt them or done anything to them. They are still in Afghanistan and they are doing 
their mission. When you announce democracy people have the right to go wherever they 
want to. When the government permits, people will do whatever they want. 

Designated Military Officer: (3.c.3) The Detainee said Karim was a member of the 
Jama'at al-Tabligh and a shopkeeper who he partnered with in business. The Detainee 
became indebted to Karim after losing 50,000 Rupees. In return for the debt, Karim 
asked him to store some land mines at his home. 

Detainee: Yes, I was his partner and I lost money and I was in debt to him, but he did not 
tell me to take these mines and keep them in my home. 

Designated Military Officer: Sir, if! could make a clarification. The linguist translated 
50,000 Pakistani Rupees and it should actually be 50, 000 Rupees. I don't know if it is 
Pakistani or Afghani Rupees. 

Linguist: Rupees are like ... 

Presiding Officer: Sir, just say what he is saying. You don't have to put Afghanistan or 
Pakistan in there just what he is saying. You may understand the distinction but that is 
not what it says. 
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Detainee: During that time the Kanai government was in power so Pakistani money was 
[being used]. It was 50,000 Pakistani Rupees. 

Designated Military Officer: (3.c.4) Bostan Qadeem, a.k.a Karim, is a suspected al Qaida 
cell leader and bomb maker. He and another man were detained. The two did not have 
identity papers. In their possession they bad a Thuraya satellite telephone, $2,700 USD, 
3,600 Pakistani Rupees and 70,000 Afghan Rupees. 

Detainee: I have no idea if Karim is anal Qaida member or if he can make explosive 
devices or explosive things. 

Designated Military Officer: (3.c.5) Three days before the detainee's arrest, Karim drew 
some schematics on how to detonate the mines in a notebook that the detainee kept under 
his mattress. 

Detainee: Karim did not give me any notebook or anything. The booklet that I had I 
learned it in mechanical school during the time of the Taliban. I knew how to make it 
because they taught me there. I cannot make them, but they taught us and that is why I 
had the notebook. 

Designated Military Officer: (3.c.6) The Detainee said that Karim told him the purpose 
of the land mines was to kill people that Karim did not like. 

Detainee: Karim did not give this mine to me and he never told me to use it against 
people. The mine that was found in my house, we were immigrating to Pakistan during 
the time ofNagib ... he was a president at one time ... there was a commander of the Nagib 
government and he was living in our house and the mines belonged to him. There were a 
lot of checkpoints that he was responsible for and be dug out places ... when the 
mujahideen and them ran away a lot of things were buried in my house. These mines 
have been there since that time. Karim did not give me anything. 

Designated Military Officer: (3.c.7) Karim asked the Detainee to take a truck full of 
wood, lumber and a bomb to Kabul, Afghanistan for the purpose of driving it close to 
where the Americans are. 

Detainee: I was very young and Karim did not tell me this. I was not a driver and I 
couldn't take a truck there. In Bagram the investigators made me accept a lot of things. 
They kept telling me that I had done this, so finally I said yes. I bad no other choice. 
When I came to Cuba and I saw that no one was bothering me I told them the whole 
story. 

Designated Military Officer: (3.c.8) The Detainee says that Karim is thought to be a 
Taliban commander who was getting funding from the Taliban or the Arabs. 

Detainee: I accepted this by force in Bagram. They told me in Bagram that Karim is one 
of the Taliban commanders and they forced me to say yes. I am not aware if he is a 
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Taliban commander. I am not aware of it and Karim has not told me if he is a Taliban 
commander. 

Designated Military Officer: (3.d) Other Relevant Data (3.d.l) The Detainee was 
arrested during a raid on Miland Village, Ismail Khiel District, Khowst Province, 
Afghanistan. 

Detainee: Yes, they caught me there. 

Designated Military Officer: (3.d.2) The Detainee was captured on 20 July 2002. 

Detainee: I don't remember the date that they captured me. 

Designated Military Officer: (3.d.3) The Detainee says that he never would have placed 
or detonated the mines that Karim had given him. He only promised to help Karim 
because he had been promised money, and he needed the money to help support his 

·family. · · 

Detainee: I mentioned earlier that Karim did not give me the mines. They forced me to 
accept this in Bagram. Karim did not give me those things. 

Designated Military Officer: ( 4) The following primary factors favor release or transfer: 
(4.a) The Detainee never saw Jama'at al-Tabligh members who were associated withal 
Qaida or whO were recruited on behalf of al Qaida. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: (4.b) The Detainee sated he never attended training camps 
related to Jama'at al-Tabligh, jihadist or the military. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: ( 4.c) The Detainee denied having any knowledge of the 
attacks in the United States prior to September 11th, and he also denies knowledge of any 
rwnors or plans of future attacks on the United States or its interests. 

Detainee: Yes .. 

Designated Military Officer: ( 4.d) The Detainee claims not to have had any knowledge 
of or afflliation with al Qaida or Tali ban forces. He says he made a mistake and regrets 
his actions. 

Detainee: That is a strange thing. One time you say the Detainee does not have any 
connection with al Qaida or the Taliban and then you say I made a mistake and I am sorry 
for it. I never had any connection with them. I have not done any bad things and that is 
what I am sorry for. I have not done anything against America. Why should I be sorry? I 
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would like to say something about why I have [made 1 a mistake. This is right that there 
were mines in my home. During ihe communist time there was a commander living in 
our house. When the mujahideen took over the mines were in my house. There is a well­
known person named Ali Jhan in the village and everybody knows him. My Wiele dug 
out the mines from the house so we would not get hurt. He buried them in the land that 
we plant [crops} on. Americans have made a mistake and brought me [here 1 because of 
that. In Afghanistan there are a lot of people that have hostility. I know the person that 
turned me in and he is my enemy. He is my personal enemy and he gave the wrong 
information. The Taliban took me when I was very yom1g and they said they were going 
to take me to fight. I was too yoWlg and they said I had to Jearn something and that is 
why they put me in that school and gave me that book. I was forced ... I don't have a 
father ... my mother told me to hide from them and go to a relatives house. I hid myself 
and several times the Taliban came to my house to catch me. For those two things the 
Americans brought me here. The school that the Tali ban took me to said they were going 
to put a mine Wider Masoud tanks and not the allies and that is why they taught us. I 
don't know how many months the course lasted, but I just went for two days. There is 
another allegation against me but I cannot remember it because they are just lies. I don't 
have any answers for it because they are all lies. America made a mistake and brought 
me here. Before that, I had not done anything against the Americans and I will not. I 
was in a modem school and when the Taliban came they closed the schools and I had no 
other choice but to go to their school. They stopped paying the teachers and that was 
why the schools closed. There were no good lessons in the school and I did not like the 
Taliban, but I had no choice. For two days they forced me to go there and learn about the 
mines. 

The Designated MUitary Offlcu confrrmell that he had no further unclasslflt!d 
information and req11ested a closed session to present classified information relwant to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding Officer acknowledged the req~~eSL 

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee to 
present information with the assistance of the Assisting Military Offu:er. 

The Detoinee made the foHowing statement: 

Detainee: Again, Americans made a mistake. I had the mines and I explained it to them, 
I had the book and I explained it to them and someone gave them wrong information. It 
was not like the mines we bad in our home we were going to use against Americans. We 
were so scared of the government. During the time of the Taliban when you present them 
with your weapons they would start beating you and ask you where are the other 
[weapons]? When the Taliban catches someone or if someone would give the Taliban 
weapons they would beat them. That is why we were scared of them and we were not 
going to give them the mines. When Karzai came into government they were very 
organized for us to give them [the mines]. It was not organized and different groups were 
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in Khowst. Anything that I have told to interrogators please try to look at it and see. I 
have not done anything against America and I am not going to do anything against 
Americans. 

Presiding Officer: Does that conclude your statement? 

Dl:tainee: Yes. 

The Assisting Militiii'JI Officer hlld no questions for the Detainee. 

The Designated Military Officer had the following questions for the Detainee. 

Designated Military Officer: I am a little confused and I am hoping you can clarify it for 
me. You said that you did not attend the Madrassa in Dusarakuh is that correct? 

Dl:tainee: No, I have not been in that Madrassa. 

Designated Military Officer: You attended another school through the lllh grade is that 
correct? 

Detainee: Yes, I studied in a modem school. 

Designated Military Officer: Then the Taliban came to your house and took you to a 
technical school is that correct? 

Detainee: Yes, by force. 

Designated Military Officer: You went to that school for two days is that correct? 

Detainee: The school was long but I only went for two days. 

Designated Military Officer: In those two days you filled up a notebook with mine 
detonating notes? 

Detainee: The Taliban said that they did not have books but they would give us notes 
and later on they would explain it to us. 

Designated Military Officer: So, for the two days you copied notes into a notebook and 
filled a notebook with notes on detonating mines? 

Detainee: It is not full, just a few pages. 

Administrative Review Board Member's questions: . 

Board Member: Why would you keep that notebook with the mine detonating notes in 
it? 

20977 UNCLASSIFJED//Ii'i'lal8 

ISN762 
Enclosure (5) 
PageS of12 



UNCLASSIFIED//P660 a 

Detainee: [The mine information] were not the only notes in the book. It had my shop 
account and a lot of account numbers in it. I never thought that book would put me in 
danger. I had some people that owed me money and I wrote it down [in the book]. 

Board Member: How many years were the mines in you house? 

Detainee: They were not in our house they were [buried] on our land. [The mines were 
buried] for maybe five years more or less. 

Board Member: You said they were originally in your home and then you moved them to 
your land. 

Detainee: We have no idea when they were buried in our house it had been left from 
other people. 

Board Member: How much is 50,000 Rupees worth? 

Detainee: When I was in Pakistan 60 Pakistani Rupees were worth $1 USD. 

Board Member: They are worth a little less than $1000 USD. You said when you were 
captured you were taken to a facility and you were forced to say things. Who forced you 
to say things? 

Detainee: Americans. 

Board Member: How did they force you? 

Detainee: The first time when they captured me and brought me to Khowst they put a 
knife to my throat and said if you don't tell us the truth and you lie to us we are going to 
slaughter you. 

Board Member: Were they wearing uniforms?. 

Detainee: Yes. 

Board Member: They threatened you, but did they harm you? 

Detainee: They did not burt me, but I was thinking that they would slaughter me. They 
tied my hands and put a heavy bag of sand on my hands and made me walk all night in 
the Khowst airport. I became very tired and [let the sand] rest on my belly. In Bagram 
they gave me more trouble and would not let me sleep. They were standing me on the 
wall and my hands were hanging above my head. There were a lot of things that they 
made me say. 

Board Member: Did the Americans or the Afghanis arrest you? 

Detainee: They were both there, but Americans captured me. 
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Board Member: How did those Americans find the mines if they were buried? 

Detainee: I don't know, but in Bagram I told tbem we had the mines. 

Board Member: Was this your house or your parent's house? 

Detainee: I was living in my father and mother's house, but the mines were in the 
fanning land. [The mines] were not in the road or on someone else's land, they were on 
our land. 

Board Member: Was you father arrested also? 

Detainee: No. They captured my tWo cousins. 

Board Member: Were they living in your house? 

Detainee: No, tbey had their own house and it is close to our house. They got released in 
Bagram. 

Board Member: How old are you? 

Detainee: I am 23 or maybe a little [older]. 

Board Member: If we return you to Afghanistan as a free man wbat will you do? 

Detainee: I want to go to school. I have heard there are very good schools open in 
Khowst 

Board Member: How did you get in debt to Karim for 50,000 Rupees? 

Detainee: Karim was my partner in the shop and he was partner with the money. When 
Karzai came the volume of Afghan money went up and I bought Afghanis. Then after a 
while the volume went down and that is how I lost money and became in debt. 

Board Member: Who is tbe person that turned you in? Do you have his name? 

Detainee: Anwhar and Midwis. They are personally my enemies. 

Board Member: How do you know them? 

Detainee: They live in the same village. 

Board Member: Are tbey related to you in anyway? 

Detainee: They were just [my fellow] villagers. 

Presiding Officer: Were you at your home when you were arrested? 
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Detainee: We have a guesthouse and that is where I was. I came out of the guesthouse 
and was on the way to my uncle's house and an American went to my uncle's house and 
they searched me and captured me. Americans went to my uncle's house and I went 
there to see what was going on and they captured me and made me a prisoner. 

Presiding Officer: Is that the same uncle's house that your two cousins were arrested? 

Detainee: I have two uncles living in the same house. Each one of their sons was 
captured. 

Presiding Officer: The .three of you were in your uncle's house and that is where you 
were captured. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You said you would not attack the United States, but you did say the 
bombs were to be used against the Northern Alliance. 

Detainee: That was the teaching that the Taliban was giving us. It was for the mines to 
be used against Masoud. The mines were on our land and we did not use them against 
anyone. 

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the 
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board. 

(The Detainee interrupts with the following 6tatement.) 

Detainee: One American General told to a Detainee that they were going to send all 
Afghan Detainees back to Mghanistan. Is that correct? And if it is correct, why is the 
board seeing us or talking to us? 

Presiding Officer: You have the right to an Administrative Review Board session and 
that is what you were just given and we will provide a recommendation to the Designated 
Civilian Official. As far as the rumor that you heard from another Detainee I cannot 
comment on that. If it was from an American General, I don't know what he told you 
and I cannot comment on that. Our recommendation will be going to the individual in 
Washington D.C. and he will make a decision one way or another. 

The Presiding Officer opened the ckrssijied portion of the session. 

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the 
Admiiristrative Review Board was closed for deliberation and voting. 
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AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 
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Summary of Administrative Review Board Proeeedings for ISN 798 

The Administrative Review Board was caUed to order. 

The DesipaJetl Militmy Officer (DMO) wiiS sworn. 

The Board Reporter WIIS sworn. 

The Transltttor WIIS sworn. 

The Detainee entered the proceedings. 

The Presiding Offu:o announced the convening authority and purpose of the 
Administrative Review Board proceedings. 

The Administrative Review Board memben were sworn. 

The Assisting Military OJ]lcer (AMO) was sworn. 

The Presiding Officer IISked the Deminee if he wished to make a statement under oath. 
{MIISlim oath offered). 

The Deminee accepted takillg the oath. 

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that 
he understood. 

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatont Notification form, 
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. 

The Assisting Military OffiCer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Board. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer, please read your comments from the 
Assisting Military Officer's comment block. 

Assisting Military Officer: The Detainee's ARB interview was conducted on 
9 November 2005, and lasted 95 minutes. After reviewing the ARBs purpose and 
procedures, the Pashto translated Unclassified Summary of Evidence was read to the 
Detainee. The Detainee stated he understood the difference between the CSRT and the 
ARB. When asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, or 
have the AMO speak on his behalf, the Detainee said he would like to attend and speak 
openly to the Board Members. The Detainee was very polite, attentive, and would like to 
respond to the Unclassified Summary of Evidence after each point is read. A copy of the 
translated Unclassified Summary of Evidence was given to the Detainee for his review. 

20982 UNCLASSIFIED/JI OHC 

ISN 798 
Enclosure (5) 
Page 1 ofl7 



Presiding Officer: Haji Rohullah, was that statement [referring to the AMOs comments] 
accurate? 

Detainee: Yes. 

The Designated Military Offu:er prt!Sented the Unclassified Sllllllftary of Evidence, 
Exhibit DM0-1 and DM0-2 to the Administrative Review Bo11rd. 

The Designated Military OjJlcer stated that a copy of these uhibia had been 
previously distributed to the Assisting Militory Officer. 

The Detllllfee chose to respond line by line to the Uncbzssij'wl SIIIJUftllry of Evidence. 
The Designated Military OffiCer read the Uncbzssified Summary to llSsist the Delllllfee 
with answerbtg the stateml!ltts. 

The Designated Military Officer gave a brief descriptWn of the contents of the 
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DM0-1 to the Administratille Review 
Board. 

Designated Military Officer: (3) The following facto1's favor continued detention: (3.a) 
Commitment (3.a.l) The Detainee is a member of the Jamaat a1 Dawa a1 Quran. 

Detainee: Yes. I accept that I am a member of Jamaat a1 Dawa al Quran. 

Board Member: Can you tell the Review Board about the organization? 

Detainee: Yes. Jamaat a1 Dawa was organized 20 years ago to fight against the Soviet 
Union. When the Russians left Konar Province in 1988, Konar Province became free of 
invaders and was free. The organizational leader was Jalilurrahman. There is another 
organization in Konar. When this other organization formed, there was an election [in 
Konar]. After the election, Jalilurrahman became the leader [religious leader] of the 
Konar Organization. In all of Afghanistan, the Government was there. The only free 
province in Afghanistan was Konar. 1990: For three years Jalilurrahman wi!S the leader 
of the Konar Province .... 

Board Member: I think we are going past the origioal question [in regards to the 
organization of Jamaat a1 Dawa]. 

Detainee: I will give you information regarding Jamaat a1 Dawa. You should know what 
Jamaatal Dawa is. Because you asked me if! was a member of Jamaat al Dawa, I have 
the right to explain to you what Jamaat a1 Dawa is. Your question to me was this, "Can 
you tell us about the Jamaat a1 Dawa organization". That is what I am trying to explain 
to you. 

Board Member: I know what my question was. 
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Detainee: Make me understand. 

Board Member: Please just keep your answers short and specific. 

Detainee: The short answer is this: Jainaat al Dawa is a group that was formed when 
Afghanistan became a free country. Jamaat al Dawa was [is] protected by the Northern 
Alliance. Since Jamaat al Dawa formed, they have always wanted peace and security in 
Afghanistan. I can provide you documents and relevant data about this. I told the 
interrogators about this matter. If you would like, I will tell you in detail. 

Board Member: lbis statement is good enough. 

Designated Military Officer: (3.a.2) The Detainee was actively involved in two Jamaat al 
Dawa al Quran training camps. 

Detainee: Jamaat al Dawa does not have any training camps. In Afghanistan, there is the 
Government, people, and nothing is hidden. So, if they find it [al Dawa training camps] 
and prove it, I am here. 

Designated Military Officer: (3.a.3) The Detainee attended a meeting with a Foreign 
Government Agency to develop a plan to conduct double agent operations against the 
United States. 

Detainee: I did not make any plans with a Foreign Agency. The only thing I have done 
is to make plans with the Northern Alliance and the Eastern Assembly Members to fight 
against the Taliban and al Qaida I worked with the Coalition Forces for six months .... 

Presiding Officer: Please stop for a moment. At this time, the Review Board would just 
like to know if the allegation/statement is true or false. 

Detainee: No. Never. God willing, nobody can say that (I was a double agent]. 

Designated Military Officer: (3.a.4) A Foreign Government Agency provided the 
Detainee money to hire a group of men to fire a rocket from the Marawara region of 
Konar into a U.S compound near Asadabad. 

Detainee: Regarding this matter I will give you a very short answer. Twenty-two hours 
before my arrest an Eastern Military responsible person, whose name is Hazrat Ali, was a 
guest in my home. Hazrat Ali was ·the Eastern Military individual in charge of four 
provinces: (l) Konar, (2) Ningalam, (3) Managai, and (4) Mengehar. We [Hazrat and the 
Detainee] had already talked about and made the decision that we will be very 
cooperative with the Coalition Forces and the current Government We decided we 
would defend them [Coalition Forces and current Government]. 
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Presiding Officer: Please wait a moment. The Review Board needs ayes or no answer to 
the allegation/statement [referring to allegation/statement 3.a.4]. The Review Board 
needs this answer first and then you may proceed with your explanation. 

Detainee: No. 

Presiding Officer: Thank you. Please proceed. 

Detainee: I would like to tell you all the facts. 

Presiding Officer: The Review Board is very interested in what you have to say. 
However, we first need to know where you are going with your answers and 
explanations. Please answer yes or no first. Then proceed with your story. It is much 
easier to follow that way. 

Detainee: Very good. 

Presiding Officer: Do you have any additional comments in regards to 
allegation/statement 3.a.4? 

Detainee: You told me to give a short answer. I told you the answer to the questions is 
"No". If you want me to answer your questions "yes" or "no", I will do that. 

Presiding Officer: The Board would like a "yes" or ''no" answer first, and then you may 
provide a short explanation. 

Detainee: Correct. 

Designated Military Officer: (3.a.5) In December 2001, small groups of Arabs escaped 
from the Tora Bora and were initially resettled to the Konar Province village ofMarah 
W arrah. The Detainee moved the Arabs for their safety. 

Detainee: I am not aware of this. I did not do this. If you want more detailed 
infonnation, I will give it to you. 

Presiding Officer: Please do so. 

Detainee: I just said my answer because you [referring to the Presiding Officer] told me I 
could talk later. 

Presiding Officer: I believe you are misunderstanding wbat I am saying. First, the Board 
would like you to give a 'Yes" or "no" in regards to the allegation/statement After you 
have answered "yes" or "no" you may then proceed to give the Board a short explanation 
in regards to your answer. 

Detainee: In that case, I missed that in the last allegation/statement. 
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Presiding Officer: You may go back and pick up wherever you would like. 

Detainee: I will give you a short explanation in regards to the other one as well [referring 
to allegation/statement 3.a.4]. 

Presiding Officer: Very well. 

Detainee: When we made the decision on that night [referring to the Detainee and Hazrat 
Ali to help the Coalition Forces fight the Taliban and al Qaida] Hazrat Ali went to talk 
with the Americans to tell them we wanted to help. I was the leader of my Tribe. I too 
made an appointment to talk with the Americans. I met with the Americans. When I was 
supposed to meet the Americans, I could not get to the meeting because I was in Kabul. I 
came back from Kabul and I got an appointment [to meet with the Americans]. I talked 
with the Americans. The Americans said they would come to my guesthouse and that 
they would meet me at my guesthouse. Around 11:00 or 12:00, the Americans sent a 
person to my guesthouse and told me to come to their guesthouse. 

I went to the [American] guesthouse. When I got there, I met the American that was 
responsible [in charge]. I met with the big officer that was there. I told the officer I was 
unable to get to the first meeting because I had been in Kabul. I told him that I was now 
back and that I am here. I told the American he was welcome here and welcome to my 
province of Konar. 

Were you [speaking to the Board] told about my meeting with the High Responsible 
. American? Did the Commanders tell you about our meeting? I told the American I was 
the leader of my Tribe. I told the American I talked to my people and that we [the people 
ofKonar] were ready to cooperate with them and help them. The American told me, 
"Yes, thank you very much". We [the Detainee and the American] had a meeting on 
Thursday and Saturday and told them I would be a guest in his house. When I went to 
see the Americans, they captured me and brought me here [to Guantanamo Bay, Cuba]. 

I am wondering. I went there to give them [the Americans] my support and cooperation. 
Why would I throw rockets at them or pay someone to throw rockets at them [the 
Americans]. 

Presiding Officer: The Review Board would like to give you as much latitude as possible 
to tell your story. However, you went way beyond the scope of the last question, 
allegation/statement 

Detainee: I have been here [Guantanamo Bay] for tliree YCllrS and two months. I just 
want to give you as much evidence as I can. 

Presiding Officer: This Review Board is a two-part process. In the first part of the 
process we are going to go over the Unclassified Summary of Evidence. What the 
Review Board needs you to do is to give a <yes" or "no" answer to the 
allegation/statement along with a short explanation. In the second part of the process, 

20986 UNCLASSIFIEDIII'OU it 

ISN798 
Enclosure (S) 
PageS ofl7 



UNCLASSIFIED//Pii · n 
you will be given an opportunity to make a personal statement. Following your personal 
statement, the Review Board will bave some questions for you. Does that make sense? 

Detainee: Yes. 

Board Member: I would like to go back to allegation/statement 3.a.5. There were Arabs 
leaving Tora Bora and they were re-settling in your province [Konar]. 

Detainee: At that time, when Afgbanistan became free from the Taliban, I was not in that 
province [Konar ]. 

Board Member: In December of 2001, what was your position in the Konar Province? 

Detainee: I was in Pakistan as a refugee. 

Board Member: So you were not in Afghanistan in 2001? 

Detainee: I was not in Konar [in 2001]. After the Tora Bora war I went to Konar. 

Designated Military Officer: (3.a.6) The Detainee paid to have a radio antenna installed 
to facilitate the Arab's communication. 

Detainee: I am not aware of this. 

Designated Military Officer: (3.a.7) The Detainee was responsible for members of the 
Hezb-e-Islami Gulbuddin having access to a cache of light and heavy weapons in the 
Kamdesh district area. 

Detainee: That is a lie. I am against the Hezb-e-Islami. I am not their friend. I am not 
aware of this [allegation/statement]. 

Designated Military Officer: (3.b) Training (3.b) The Detainee knows how to use an AK-
4 7, pistols, and grenades. 

Detainee: I know how to use a Kalashnikov and pistols. I do not know how to use the 
bomb [grenade]. 

Designated Military Officer: (3.c) Connections/Associations (3.c.l) The Detainee 
provided another man with money and instructions to smuggle the Arabs into Pakistan. 

Detainee: No. I don't know about this. This is not true. 

Designated Military Officer: (3.c.2) The Detainee is a member of an alliance between the 
Taliban, Hezb-e-Islami Gulbuddin, and Wahhabi to coordinate efforts to drive U.S. 
Forces from Afgbanistan. 
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Detainee: I am a member of the Northern Alliance. I have not been in an Alliance with 
the Gulbuddin or Wahhabi. Right now I am saying no. I will tell you more in detail 
later. 

Presiding Officer: Please take the time right now to give us your explanation. 

Detainee: I am against the Taliban and Gulbuddin. My animosity towards them [Taliban 
and Gulbuddin] started in 1990 or 1992. I will tell you in detail. They did very brutal 
things in Konar Province. Against the Gulbuddin, we had connections with Ahmad Shah 
Masood and Ustad Rabani [the Northern Alliance Leaders]. Even if the Taliban appears, 
my connection was with the Northern Alliance and the Eastern Assembly. I don't know 
any Wahhabi or any organization in the name ofWahhabi in Konar Province. Later, I 
can explain it in detail with evidence. 

Presiding Officer: We are talking about this issue right now. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Do you have any additional statements in regards to this issue? 

Detainee: I explained that I was a member of the Northern Alliance and the Eastern 
Assembly. You can ask them [Northern Alliance and Eastern Assembly] how much of a 
struggle I have had against the Taliban and Gulbuddin. Before the attack in Afghanistan 
by the Americans there was a meeting in Peshawar, Pakistan. I was at the meeting. I was 
talking to them about how to get the Taliban out of Afghanistan. [I was talking to the 
Coalition Forces, British and American]. We [the people ofKonar] had already made the 
decision to help the Coalition Forces to get rid of the brutality and corruption of the 
Taliban. I have documents that state we were having and attending meetings in regards 
to getting rid of the Taliban. 

Designated Military Officer: (3.c.3) The Detainee received weapons and supplies from aJ 
Qaida through the Nawa Pass. 

Detainee: I didn't have any weapons. I do not belong to aJ Qaida. I had nothing to do 
with that. 

Designated Military Officer: (3 .d) Other Relevant Data (3 .d.l.) The Detainee stated that 
the J amaat aJ Dawa aJ Quran is a small organization interested in helping the Afghani 
people rebuild their lives. The original purpose of the Jamaat ai Dawa aJ Quran was to 
repel the Russians from Afghanistan. 

Detainee: As I told you before, Jamaat aJ Dawa was not an enforcing organization. 
Jamaat al Dawa did not have a military force. The organization fanned at the time the 
Soviet Union was trying to invade. Jamaat aJ Dawa was against the Soviet Union. Now 
Jamaat a! Dawa is trying to help the people of Afghanistan. 
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Designated Military Officer: (3.d.2) The Detainee stated that he no longer fights and the 
Jamaat al Dawa al Quran does not represent his beliefs in any manner. 

Detainee: I have told you before that I am not a fighter. I support the Northern Alliance 
and the Eaatern Assembly. I have never fought. I was not a fighter before and I am not a 
fighter now, nor will I ever be a fighter. I am just a supporter of the Northern Alliance 
and the Eastern Assembly. 

Presiding Officer: You were never a fighter? 

Detainee: Twice when the Soviet Union invaded I went to fight, but I never fired or 
carried a weapon. 

Presiding Officer: So you were not a fighter at this time [during the time of the Taliban 
and al Qaida]. 

Detainee: During this time I was against the Taliban, but I never carried or fired a 
weapon. During this time I was consulting the Coalition, but I did not fight for them/with 
them. 

Board Member: Why were you arrested? 

Detainee: That is my question to you. Why have I been arrested? 

Board Member: I asked you first 

Detainee: That is why I have a docmnent that states I have never fought I have not done 
anything wrong. I was not captured in the war. I was invited to where the Americans 
were, I came in peace, and then they captured me. I am sorry for that I met with the 
Americans six times, even at the Embassy. Then they captured me. You asked me why I 
was captured. In Afghanistan, I have political enemies. There are people there 
[Afghanistan] who don't like me, who don't like each other. Maybe my political enemies 
gave you the wrong information about me. 

Presiding Officer: Are you saying that you believe false information was provided to the 
Americans? 

Detainee: I can prove that they gave wrong information about me. 

Presiding Officer: Enemies of yours. 

Detainee: In Afghanistan, there are two kinds of animosity. One is political animosity 
and the other is personal animosity. I don't have personal enemies. I have political 
enemies. 

Presiding Officer: Who is your political enemy? 
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, Detainee: I have enemies becalise I was the leader of my Tribe. Everyone wants to or 
was trying to get that job. I don't know who exactly because everyone was trying to get 
the leadership position. 

Board Member: Was this in Konar Province? 

Detainee: Yes. 

Board Member: When was this? When were you the leader in the Konar Province? 

Detainee: I have been a Representative of the Konar Province in the Eastern Assembly 
since 1993. When the Taliban came, I was still a Representative of Konar in the Eastern 
Assembly. When the Taliban was kicked out, I was still the Representative of the Konar 
Province in the National Assembly. 

Board Member: Can you provide the Board with dates? When were you in a leadership 
role in the Konar Province? 

Detainee: One position is a Tribe leader and one position is a Government leader. I was 
the Tribe leader ofKonar. I am still the Tribe leader in Konar even though I am a 
prisoner here [at Guantanamo ]. 

Presiding Officer: Please provide the Board with dates . 

. Board Member: Were you the Tribe leader in the Konar Province in 2001? 

Detainee: In the time of the Tali ban I was living in Pakistan. However, the people of 
Konar were against the Taliban and they made me their leader. 

Board Member: Were you a leader in the Konar Province in 2001? 

Detainee: After the fall of the Taliban I was a leader in Konar. In 2001, I was in 
Pakistan when the Taliban Government fell. 

Designated Military Officer: (3.d.3) The Detainee traveled to the Uoited Arab Emirates 
ten times from 1996 to 2002. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: ( 4) The following primary factors favor release or transfer: 
( 4.a) The Detainee fought Jihad against the Russians and fought against the Taliban and 
al Qaida at Tora Bora. 

Detainee: Yes. I said that I was against the Soviet Uoion, the Russians. Like I said 
before I never fought. I never picked up or fired a weapon. I never personally fought. I 
was against them though. I was against the Taliban and I am still against the Taliban. In 
regards to the Tora Bora war: I talked with and had a meeting with the Americans and 
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told them I was making a plan for Tora Bora [to fight against the Taliban] but I was not 
personaUy going to fight. 

Designated Military Officer: (4.b) The Detainee supported the Northern Alliance in their 
efforts to defeat the Taliban, al Qaida, and Usama Bin Ladin. 

Detainee: Yes. I say it now and I have said it before. 

Designated Military Officer: (4.c) In 1997 or 1998, the Detainee traveled to Mazar-e­
Sharif to visit with Massoud. 

Detainee: Yes. I met with Masood and Rabani. 

Designated Military Officer: ( 4.d) The Detainee traveled twice to Tajikistan in 1998 in 
connection with Masood and the Northern Alliance. 

Detainee: Yes. I went to Tajikistan twice. 

Designated Military Officer: ( 4.e) The Detainee traveled to Cyprus three times in 1999 
to attend international conferences organized by influential expatriate Afghans to increase 
resistance to the Taliban. 

Detainee: I have been to Cyprus three times. 

Designated Military Officer: (4.f) The Detainee states that he never worked with the 
Arabs or against the Americans. 

Detainee: Yes. I cooperated with the Americans. I have a document that proves I have 
worked with and cooperated with the Americans. I have never worked with or for the 
Arabs. 

The Designflled MilitDry Officer confumed tllflllle had no furtller unclassified 
information and requested a closed session to pl'f!Sent classified infornrlltion relevant tu 
the dispusition of the Detainee. 

The Presiding Officer acknowkdged the request. 

The Presiding O.fjiar opened the Administrfllive Revkw Board to the Detainee to 
pi'I!Sent infurmation with the asststllnce of the Assisting Mllitary Officer. 

Assisting Military Officer: Sir, the Detainee wishes to make an oral statement. In 
addition, I have some Detainee comments from the ARB interview I would like to 
present. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer, please read your additional Detainee 
comments. 

20991 UNCLASSIFIED/II ! I 'A 

ISN798 
Enclosure (5) 
Page 10 ofl7 



UNCLASSIFIED/~ 

Assisting Military Officer: The Detainee stated that he is concerned about important 
information that is not being presented at his ARB interview. The Detainee will tell the 
Review Board Members about this information when he gives his oral statement at the 
ARB. The Detainee stated that the information is important regarding his future. The 
Detainee stated that it was important for the Review Board to know that twenty-eight 
representatives (people) voted for him to be the senator of Konar Province and that the 
document that proves this fact was given to the members at his last board. The Detainee 
also said that K.arzai told them to go home and that he would call them back. When they 
got home, that is when they were arrested. 

Tire Detainee lllllde tire foOowlng statement: 

Detainee: May I have permission to talk now? 

Presiding Officer: The floor is yours. 

Detainee: Thank you very much. 1 Haji Rohullah, son of Muhammad Walcil, from the 
Konar Province, in the name of the District Gcvernment of Peech, and the district of 
Mlll'llllgi, of the villages Ninga!am, in 1998 I became a refugee because of the Russians. I 
was a refugee in Pakistan. My family is still there [in Pakistan]. When I was in Pakistan, 
my business was trading and that kind of thing. I was working in the J ewe! business. I 
was serving other refugees from my own country. 

Presiding Officers: What kind of jewels were you working with? 

Detainee: Beruge. 

Presiding Officer: What kind of jewel is that? 

Detainee: It is like a rock. We call it Beruge. 

Presiding Officer: What does it look like? 

Detainee: It had three kinds of color. They arc red, green, and yellow. Another name for 
the jewel is Konzct. I was doing business with these rocks Uewels]. 

Presiding Officer: Do you find these rocks Uewels] in Afghanistan and then export 
them? 

Detainee: People were bringing these rocks [jewels] from Afghanistan. I bought these 
jewels and sold them in Pakistan. These rocks Uewels] actually came from the Konar 
Province. 

Presiding Officer: How much money would you get for these rocks? How much money 
would you make in a year? 
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Detainee: It would depend on the year. Some years I would make big money. Some 
years I would not make big money. 

Presiding Officer: Please give me an example of how much money you would make. 

Detainee: The last year I worked in this business I made ten to fifteen hundred thousand 
Rupees. That was not a lot of money, but it was good enough to provide for my family. 

Presiding Officer: Did you deal in rough stones or polished stones? 

Detainee: Rough stones. 

Board Member: Did you have another job aside from dealing in jewels? 

Detainee: I am getting to that point if you will let me continue. 

Presiding Officer: Please continue. 

Detainee: Back to what I was saying earlier. I was doing business and serving other 
refugees while I was in Pakistan. Arabs killed my uncle in 1990. My uncle was the 
leader of Jamaat ai Dawa. A terrorist killed my uncle. After the death of my uncle, I 
joined Jamaat al Dawa. I joined, talked with, and met with Ustad Rabani about fighting 
against Gulbuddin because he [the Gulbuddin] was doing bad things in Konar. 

In 1992, the Kabul Regime fell and Rabani went for the Government He became the 
President [of Afghanistan]. I went with Rabani to Afghanistan. At that time, the leader 
of Jamaat al Dawa was named Maulawi-Samiullah. He [Samiullah] was the Minister for 
the current Government. I became a representative of the Konar Province in 1993. 

There were four provinces that made up an Assembly. At that time I was doing my own 
business, my trade. Additionally, I was, according to the rules of the Government; I was 
helping my own people. I was keeping connections with other companies to help the 
Konar people. Based on that, I contacted the United Nations and other organizations. 
With the guidance of our leadership, we were going to build up some schools in the 
Konar Province. About twenty to twenty-five schools have already been built in the 
Konar Province. We got an order from Rabani to build one hundred and fifty schools for 
girls and boys. 

Presiding Officer: Please stop for a moment The Review Board is interested in factors 
pertaining to why this Review Board should release you or transfer you. The building of 
schools is a wonderful thing. However, it is not going to help the Review Board decide 
to release you: The Review Board would like to hear reasons and factors as to why you 
feel you should be released or transferred. Tell the Review Board why you [the 
Detainee] do not belong here [Guantanamo Bay, Cuba]. Focus on that point. 
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Detainee: I should let you know all the factors about my life. I keep trying to tell you 
who r am and what I am doing. 

Presiding Officer: Y au are really digressing. 

Detainee: I will make it short. 

Presiding Officer: The Review Board does not want a short answer. The Review Boll!'d 
would like for you to tell us or give us reasons as to why you should be released or 
transferred. The Review Board just wants to know aboutyo11. We will sit here all day 
long, so long as we are talking about you. 

Detainee: Ok, I will tell you short. I am very very sorry and disappointed that the 
Militlll'y Tribunal called me an Enemy Combatant. I am a member of the Northern 
Alliance. The Northern Alliance is a friend of the United States. I am a member of the 
Eastern Assembly. The Eastern Assembly along with the Coalition Forces wanted to 
help fight al Qaida. I am a member of a National Unity, which is located in PeshaWIII', 
Pakistan. I was a friend ofPir-Said-Ahmed-Gilani and Sebghatullah-Mujadidi. 

The leadership of these mentioned people [ Gilani and Mujadidi] were meeting at the 
United Nations. The meeting was about fighting against al Qaida and the Taliban. I have 
been a friend with these people since 1990. I am a friend of the Afghan University with 
the men and the women who attend the University. I was serving them. I was a member 
of the Cyprus meeting, who wanted a peaceful and good Government in Afghanistan. I 
was in the Cyprus meeting. In this meeting we were talking about fighting against the 
Taliban. I was talking to one of the Coalition Forces members. He was a British 
Coalition member. His name was Jim. I was a member of one of the Committees who 
were talking to Coalition Forces against narcotics. You have the evidence to these facts. 

Boll!'d Member: When was this all happening? 

Detainee: This was happening in 2002. The Coalition Forces were talking about 
narcotics and I joined them in their efforts against narcotics. I am a friend ofKaown 
Kak!U', who is a United Nations representative. 

Presiding Officer: Is that a place or a person [referring to Kaown Kakar]? 

Detainee: A person. Kaown Kak!U' lives in the United States. 

Boll!'d Member: Did you say ell!'lier you were dealing with someone from the British 
Forces? Someone named Jim. 

Detainee: Yes. 

BOIU'd Member: What kind of position were you holding at this time? 
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Detainee: I was a member of the Eastern Assembly. 

Board Member: This was in 2002? · 

Detainee: The Assembly was formed against the Taliban in the Eastern Province [of 
Afghanistan]. 

Board Member: Did you receive money/pay for doing all these things you have been 
talking about? 

Detainee: Nobody had a salary or money. Nobody paid me. 

Presiding Officer: Let me see if I understand all of what you have been saying. You [the 
Detainee] were a representative. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You were a member of the Assembly. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You support Karzai. 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: You do not like the Tali ban or a! Qaida. 

Detainee: That is correct 

Presiding Officer: You believe your political enemies set you up to get rid of you. 

Detainee: Yes. I am sure my political enemies set me up. 

Presiding Officer: I understand your position. 

Detainee: I need to tell you the rest of my story. After I became a representative of my 
area [Konar Province] I went to Kabul. I gave a statement at the National Assembly as a 
representative of Konar Province. In front of fifteen hundred people at the National 
Assembly I gave a statement and was speaking against a! Qaida, against the Talibari, and 
against narcotics. I spoke to them[ members of the Assembly] about smugglers [of 
narcotics] who were in Afghanistan, hurting Afghani people. They were hurting the 
economy and hurting the trees. I told them they should elect Karzai as the President 
This Assembly was made up of the first 158 people who told Karzai that we accept him 
as our President. 

Presiding Officer: I am going to ask one more time. You are digressing from what the 
Review Board needs to know. You need to focus on reasons as to why the Review Board 
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should release you. The Review Board is very impressed with your history. The Review 
Board has been provided with a complete history of your background. The Review 
Board already knows all of what you are saying. The Review Board knows that you were 
a very distinguished politician. We can understand why a political attack would be made 
against you. However, the history you are relaying to the Review Board does not help or 
aide in our decision to release or transfer you. That is what the Review Board must 
decide: to (1) release you, (2) transfer you, or (3) detain you. Do you have any other 
specific facts that directly pertain to release, detain, or transfer that the Review Board 
should know about? 

Detainee: I do not have anything else. Those are my people; my Government, my 
friends, and those who are in power in Afghanistan are my frieDds. 

Presiding Officer: Ok. I would like to compiiment you on making a very eloqueDt 
statement this afternoon. Thank you. 

Detainee: Thank you very much. 

The Assisting Mllhary Ojficer had no questions for the Detainee. 

The Designated MUitary OjJicer had no questloiiS for the Detainee 

AdminisJratlve Review Board Member's questioM: 

Board Member: You said you became a refugee in Pakistan in 1998. 

Detainee: No, it was 1980. 

Board Member: Were you a refugee in Pakistan in 2001? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Have you ever heard of or known of any movement of people across the 
Afghan/Pakistani border in Konar Province? 

Detainee: What kind of people? People ofKonar? 

Board Member: Arabs leaving Afghanistan in December in 2001, due mostly to the 
American bombings. Do you know anything about the movement of those people across 
the border [in Konar Province]? 

Detainee: I am not aware of that. 

Board Member: Could people be moved across the border without the knowledge or 
assistance of the Tribal leaders of that province? 
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Detainee: Before the Taliban, when I was there [in Konar Province] people were moving 
back and forth across the border. After the Taliban, I am not aware. 

Presiding Officer: [To the Translator] What question did you just ask the Detainee? 

Translator: I am asking the Detainee, during the time of Tora Bora, when the bombing 
was occurring, were there people going back and forth across the border. 

Board Member: The people were mostly traveling in one direction. It was the Arabs 
fleeing Afghanistan to Pakistan. 

Detainee: I am not aware of anything like this. 

Board Member: But if someone wanted to cross the border, they could not do it without 
the knowledge and assistance of the Tribal leaders of the provinces. 

Detainee: The border is a very long border. 

Board Member: What are your feelings concerning Usama Bin Ladin? 

Detainee: The whole world knows that he is a terrorist I am against him. I was never 
on his side. We are all against him. 

Board Member: Is your family still in Afghanistan or are they in Pakistan? 

Detainee: My family is still in Pakistan. 

Board Member: So, if you were released or transferred, would you go back to 
Afghanistan? Do you have family to return to? 

Detainee: If I am released, I will go to my home country. 

Board Member: Do you still have a family business? Do you have a way to support 
yourself? 

Detainee: My job is very clear. I will do my own job. In my village, my Government, 
and my people. If! leave right now, I will be a representative of my people. 

Board Member: In the Karzai Government? 

Detainee: Yes. We built that Government I put a lot of effort into building that 
Government. 

Board Member: I just cannot help but ask. Why are you here? 

Detainee: I will trust in my God and one day the truth will come out. 

. 
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The Presiding Ojjrcer read the post-Administrative RevieHJ Board inm11ctUms to the 
Detainee and adjourned the open :ression of the Admini:rtrative RevieNJ Board. 

The PreSiding Officer opened the cltusifled portion of the :ression; 

The Presiding Officer adjourned the cltusif~ed portion of the :ression and the 
Administrative RevieNJ Board wa.r closed for deliberation and voting. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 

Presiding Officer 
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Summary of Administrative Review Board Proceeding for ISN 801 

The .Administrative Review Board Wll8 called to order. 

The Desigllated MUitmy Officer (DMO) W118 sworn. 

The Board JUportu was sworn. 

The Translator Wll8 sworn. 

The Detoinee entend the proceedings. 

The Presiding Oj.Jicer announcd the convenillg 11llthority and purpose of the 
.A.dmilllstrtztlve Review Botlrd proceedings. 

The .Administrative Review Board members were sworn. 

The .Assisting Mllltmy Ofllcu (AMO) was sworn. 

The Presidillg Ofllcu asked the Detolnee If he wishes to make a statement llllder oath. 
(Muslim oath offered). 

The Detllillee declined taking the (Muslim) oath. 

The Presidillg OjJicu read the hearillg illstrudions to the Detaillee and con.firmd that 
he understood. 

The Assisting MilitJJry Ofllcu presented the Enemy Combatant Notijkationform, 
Exhibit EC-.A., to the .Administrative Review BDtll'd. 

The Assistlllg MilitJJry Ofllcu presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit 
EC-B, to the .Administrative Review Board. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy 
Combatant Election Form. 

Assisting Military Officer: The detainee's initisl Administra1ive Review Board (ARB) 
interview occurred on 29 August 2005 and lasted 80 minutes. After a review of the 
ARB's purpose and procedures, the Pashto translated Unclassified Summary ofEvidence 
was read to the detainee. When the detainee was asked if he wanted to attend the ARB, 
present a written or oral statement, or have the Assisting :Military Officer (AMO) speak 
on his behslf, the detainee stated he wanted to attend and address the sllegations. When 
asked how he wanted to address the sllegati.ons or statements, the detainee indicated that 
he wanted to answer each sllegation or statement in the Unclassified Summary after it is 
presented. The detainee was given a copy of the translated Unclassified Summary of 
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Evidence for his record. The detainee was polite and cooperative during the interview. 
The detainee elected ·not to submit written comment& regarding the Unclassified 
Summary of Evidence. 

The Designated Military Officer presented the Undassifod Slllflllffli'Y of Evidence, . 
Exhibit DM0-1, and, DMO-Z throllgh DM0-3, to the Administrative Review Board. 

The Designated MUJtary Oj]lcer stated that a copy of these exhibits h11d been 
previously distribllled to the Assisting M1IJtDry Officer and Detainee. 

The Presiding Officer noted from the Enemy Combat1111t Eledlon Form that the 
Detainee wanted to respond to t11Ch item of info1'l1Uition from the Unckusif'red 
Sfl11111f111Y as it m presented. · 

The Designated M'llitary Officer gave 11 brkf description of the contents of the 
Uncltmified SlliiUIUU'JI of Evidence, Exhibit DM0-1 to the Administrative Review 
BOIIrd. 

Designated Military Officer: The detainee is a Brigadier General in the Afghan military. 
He is suspected of assisting al Qaeda members to escape from Tora Bora into Pakistan. 
He was a commander of 600 border security troops in Konar, Afghanistan. 

Detainee: Yes, but I have not been to Tora Bora. 

Designated Military Officer: The detainee is a member of Jamiat-e-Dawa-el-al Qurani 
Wasouna (JDQ). 

Detainee: I am a member of Jamiat-e-lslamic, the original name before name before 
Jamiat-e-Dawa. 

Designated Military Officer: The detainee has met with Haji Rohullah, leader of Jamiat­
e-Dawa-el-al Qurani Wasouna; and Loya Jirga, representative for the Konar region, on 
numerous occasions. 

Detainee: Yes, because he is from my village and of my people. 

Designated Military Officer: Next, -

Board Member: How about the Loya Jirga? 

Detainee: Representatives from each area gather to solve problems and discuss 
establishing a new government. 

Board Member: The representative is the same person? 

Detainee: Each area has ·a representative. 
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Presiding Officer. Please, continue. 

Designated Military Officer: Yes, sir. Jantiat-ul-Dawa-ul-Qwani, an Islamic extremist 
group with ties to the Pakistani Inter-Service Intelligence Directorate, consisted of 
Afghan refugees from camps in the Peshawar area. This organiZl!tion supported the 
continued war in Kashmir. 

Detainee: I am not aware. 

Board Member: One clarification. Did he meet with his representative? 

Detainee: Yes, because he's from my village! 

Board Member: The representative from Loya Jirga? 

Detainee: Me and Haji Rohullah would have been captured at the same time. Yes, I 
have seen and talked to him. 

Board Member: Is Haji the same guy as the representative from the Loya Jirga? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Thank you. That clarifies it for me. 

Designated Military Officer: Continuing. The detainee's military service includes being 
appointed the title ofBrigadier General due to his experience fighting against the Soviet 
Union and the Taliban. 

21001 

Detainee: Yes, I fought tbe Soviet Union, and Taliban. 

Presiding Officer: Please, continue. 

Designated Military Officer: During the fight against the Taliban, the detainee was 
Nasruldeen's commander. Nasruldeen was allegedly responsible for attacks on 
government and coalition entities. 

Detainee: ·How can I serve you? 

Presiding Officer. What are his comments concerning that statement? 

Detainee: Yes, I fought the Taliban for my commander. 

Presiding Officer: Do you disavow, directing him to attack coalition forces? 

Detainee: I don't think he attacked Am.erica. . 
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Board Member: I need clarification on 4.c.l. 'responsible for attacks on Taliban 
government and coalition entities?' 

Designated Military Officer: I believe it's the current government, sir. 

Board Member: Okay. 

Presiding Officer: Nasruldeen, in your opinion, is a good guy? 

Detainee: I do not know what he bas done, but he was a good guy. 

Presiding Officer: Please, continue. 

Designated Military Officer: The detainee knew Faquirullah. He knew Faquirullah was 
possibly involved with the Jam' atlslami, was a high level commander for the 
Hezl>-e Islami Gulbuddin (HI G), and a dedicated Mujabideen. 

Detainee: Yes, I knew him. 

Designated Military Officer: illG bas long-established ties with Osama bin Ladin. In the 
early 1990s, it ran several terrorist training camps in Afghanistan and pioneered sending 
mercenary fighters to other Islamic conflicts. It offered shelter to Osama bin Ladin after 
the latter fled Sudan in 1996. 

Detainee: Non responsive. 

Designated Military Officer: The detainee met Ali (NFI) twice in the Konar region, and 
twice in Jalalabad, Afghanistan. The detsinee corrlirm.ed Ali was a member of the 
Hezb-e-Islami Khalis \lllder Yunis Khslis. 

Detainee: Yes, he was a member. 

Designated Military Officer: Around 15·16 November 2001, nine Arabs, two of whom· 
were wo\lllded, fled T ora Bora for Konar Province, Afghanistan. The detainee assigned 
one of his leaders to personally handle the security for the Arabs. 

Detainee: Non responsive. 

Designated Military Officer: The detainee axranged for the nine men to be transferred to 
his fort, where they awaited the arrival of Haji Rohullah. When he arrived, Rohullah 
provided the detainee with an unspecified amo\lllt of money and instructions to smuggle 
the Arabs into Pakistan. The Arabs' weapons and the truck were given to the detainee as 
a reward. 

Detainee: Yes, that is true. 
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Designated Military Officer: The detainee denied having any knowledge of the attacks in 
the United States prior to their execution on September 11 111 and also denied having 
knowledge of any rumors or plans of future attacks on the United States. 

Detainee: I have answered this question before. 

Presiding Officer: Sir, the Board also takes notice of your prior statements, in addition to 
your lengthy military service and high rank held fighting the al Qacda as a Mujehideen, 
earlier. 

The Designated MllitDry Ojftcer confirmed tlrllt he had no /lUther uncltuslfied 
information and requested a clowl :renion tD present Cltmijid info1'1ltlltion rekvant to 
the disposition of the Detaillee. · 

The Presiding Oj]icer acknowledged the request. 

The Presiding Officer opened the Atlmini&trtltive Review Board to the Detoinee to 
present information with the a:ristance of the Assisting M"rlitary Officer. 

The Detoinee mlllk the following 91aJement: 

Detainee: Sir, the main question is, whether I am a future threat to America. I was not a 
threat in the past Eventhough I have fought against the Soviet Union, I do not have a 
grudge against them, nor you. 1f somebody is doing something wrong, to you, and you 
are a very poor guy, I still feel this way. I had a job to serve my government, so what 
t:rime did I commit? I worked for them. I never did anything against America. When at 
war with the Soviet Union, the people said things against me, and the Taliban members. 
Do not believe them. For 20 or 25 years there was a civil war in Mgbanistan. Because 
of that, people have animosity and hostility against eaeh other. These people want to use 
America to get back at their enemy. As a resuh, America bas been given a bad name. 
Therefore, we request that the AmeriCII!lS think before they act. You are aware of things 
that have happened. For example, they say this place is al Qaeda. America bombed this 
and later found out children and women were killed. I have no hostility against America. 
I am not unhappy, and I am not upset with them, because somebody else gave the 
America the wrong information. Please usc justice on us. For three years, I have been no 
problem to your soldiers. I miss my family. I do not know what happened to them. 
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The Assistillg Mitmuy ()jJiur had no further questions for the Detainee. 

The Designated MIUtlll')l OjJicer ltttd the following questions for the Detainee. 

Designated Military Officer: Sir. How far is Tora Bora from Konar Province? 

Detainee: I haven't been there, but it is in a very small county ofMindahar Province. 

Designated Military Officer: May I interject? Can we have a map brought in? 

Hearing recessed@ 0935 hours to tdlow for an unclassified lllllJ' to be brought into 
hearing room. 

Hewing re-opened@ 0945 ltoun. 

Presiding Officer: Mr. DMO, please indicate, for the Board Members, the areas that arc 
being refereooed. and the approximate distances between them. 

Designated Military Officer:· Sir, I referenced a different map, because this map does not 
state Tora Bora on it. But, we reviewed, and we saw, that, if you were to draw aline 
between Kabul and Jalalabad, and split the line in ha.1t: and travel south, you would co:ile 
to Tora Bora, somewhere in the Pahtia Province. 

Designated Military Officer: The detainee is referencing Konar Province which is North 
of Jalalabad. The distance seems to be a little over 100 miles. I would also like to point 
out, that, the Khyber Pass is located near the non-Konar.Province, which is halfway 
between Konar and Tora Bora. 

Presiding Officer: I would like fur the detainee to indicate his area of operation on the 
map. 

Detainee: I don't know the map. 

Presiding Officer: Very well. We will proceed. 

Designated Military Officer: Sir. Is the area between Konar and Tora Bora a 
mountainous area? 

Detainee: Verymuch. 

Designated Military Officer: It takes somebody with some knowledge of the area to 
transverse those mountains? 

Detainee: There are two roads to Tora Bora. You can take one, or the other. 
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Designated Military Officer: My final question. You had 600 men working for you. 
Were they familiar with the area? 

Detainee: Y cs, they are familiar with the area. 

Designated Military Officer: No further questions, sir. 

Administrative Review Botml Member's questlom: 

Board Member: What is your opinion of Osama bin Ladin? 

Detainee: What about him? 

Board Member: What do you think about his mission? 

Detainee: I was against his activities then, and now. 

Board Member: What years were you in charge of the border security at Konar, 
Afghanistan? 

Detainee: The year that the Taliban left, your country came. 

Board Member: What year did he start? 

Detainee: The year Reagan became President. 

Board Member: To whom did you report? 

Detainee: My superior was Shamir ill Ia Kadraq. 

Board Member: What position docs he hold? 

Detainee: He was Minister of Border Security. 

Board Member. Do you have a worldng relationship with Hasheem Uwalah? 

Detainee: No. 

Board Member: Could someone leave your sector, at the border, without your 
knowledge, or any of your people's knowledge? 

Detainee: I didn't control the whole area. 

Board Member: How many miles of the border was be responsible for? 

Detainee: Between 350 - 400 miles. 
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Board Member: Would you say it would be difficult for a group to leave your area of 
responsibility without your cooperation? 

Detainee: It is mountainous, but a person could go by bitnself without my knowledge. 

Board Member: What about vehicles? 

Detainee: There's no way. 

Board Member: Does he know of any ai Qaeda that has ever left Afghanistan through his 
area of responsibility? 

Detainee: I'm not aware. I was not responsible when al Qaeda was here. 

Board Member: Were you ever paid or compensated to help someone, or any group 
leave Afghanistan? 

Detainee: No. 

Board Member: Do you support the current Afghanistan government under President 
Karzai? 

Detainee: Yes, now, and before. 

Board Member:· Do you know where your family is located now? 

Detainee: My village. 

Board Member: What will you do to support your family if released? 

Detainee: I will be a driver, work in a shop, or my own business. 

Board Member: Do you have position? 

Detainee: Yes, while working for them. If given a job, I will do it. I've had my own 
business as a merchant 

Board Member: You hold no grudge against the United States; even though. you believe 
we bombed women and children in Afghanistan? 

Detainee: No. I am unhappy with those who gave you the wrong reports. 

Board Member: Thank you for your answel"!l. 

Board Member: What motivated you to fight the Soviet Union, or the Taliban? 
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Detainee: Sir, the Soviets burned our houses, religious places, and mosques. They were 
destroying our country, and us. 

Board Member: Do you consider yourself a very religious man? 

Detainee: I'm Muslim. 

Board Member: You have a pretty high rank. Can you tell us why they chose to promote 
you to Brigadier General? 

Detainee: I was very active in fighting the Taliban. I was only a soldier against the 
Soviet Union. 

Board Member: You moved up through the l'llllks, aod you were successful in fighting 
both the Soviet Union, Taliban-

Detainee: Yes, I received the rank fighting the Taliban; against the Soviet Union, I was a 
soldier. 

Board Member: Would you say, it is easy to bribe: people to get things done, in your 
country, because of the poverty? 

Detainee: I am not aware. 

Board Member: So, you've never seen anyone in the government, in the military, or 
village take bribes for anything? 

Detainee: No. 

Board Member: Would you say the 600 men that worked for you were very poor? 

Detainee: All people are very poor in our country. 

Board Member: Would you be surprised if any of your men took a bribe? 

Detainee: I don't know anyone who took bribes. 
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Board'Mcmbcr: Is it true, tbat, people made up statements that certain Afgbaoistan 
people wae apinst the U.S. forces 10 that tbey could get money :&om the government? 

Lliuiiiist .w,.,... tk quatiD& 

Detainee: Y ca. 

Board Member: You don't CODSicler that taking a bribe, or being compeosatcd for not 
telling the tndh? 

Detainee: It's not a good thing to do. 

Boml Member: Have you tlkml the opporbmity to request, tlUougb. a letter or through an 
orpniutian, to receive documema from the govommout tbat woukl basically corroborate 
your stmemeats about helpiq U.S. fotces md helpiDg the government filht apinst the 
Talibm, or acq,uit you ftom these alleptions tbat aro against you? 

Detainee: I haven't le:Dt any request. 

Board Member: Have you cvw been asked to tab a polygraph or lie detector tests or 
bave yoo reqlJelted a polypph or He detector test? 

Detainee: Two times. 

BOIII'd Member. Two timn yoU were ubd. or two times ,ou rcqtJated? 

Detainee: No. I bave been tbrough a polygraph. two times. 

Board Manber. Can you teD me, by whom? 

Detainee: It was an investigator DIIDed o~ 

Detamee: No.~ my investigator. 

Board Member: Do JOJl speak any Engliab.? 

Detainee: No. 
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The Presidblg OjJker rellll tile JHisMdmillistrative Review Board instructions to the 
Ddllinee and adjourned tile open suslbn of tile Administrtdive Review BOIIIYI. 

The Presiding Officer opened tile cllusfjied portion of tile suslbn. 

The Presiding OjJker adjourned the cbusijWI portion of tile session and the 
AdmlnistrtJtlt>11 Review Board JIIIU closed for dllllbutltion and voting. 

A!l'fiiENTICATIQN 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
... , "' ''" <Jo 1 II ~ 1 • o ~ aool _._.. I •-1: 

Colonel. USA 
Presiding Officer 
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Summarv of Admiuistrative Review Board Proeeedlnp for ISN 826 

The Admblistrlltive Review Botml wa.r called to orda. 

The DesigiUlted Military O.fficu (DMO) wa.r sworn. 

The Board Reporter wa.r swor11. 

The TrlftrSiator wa.r swor11. 

The Detoinee entued the pl'OCUdings. 

The Presiding OjJicer alllloUitced the convening allthority and Plll'fJOSII of the 
Adminittratlve Review Board procudings. 

The Administrative Rnliew Botmlmemben were sworn. 

The Assisting Military (JjJico (AMO) wa.r sworn. 

The Presiding OjJicer a ked the Detaillee if he wishes to make a stlltemellt llll4er IHJtll. 
(Muslim oatil offered). · 

The Detoblee accepted taking the Muslim l1llth. 

The Presiding Offlcer read the hearing instructions t11 the Dmzinee and conftnned that 
he understood. 

The Assisting Military Offw.er presented the Enemy Ct~mbtd#llt Nt~ttficatUJn form, 
Exhibit EC-A, to the AdministrrJtiw Review BtHDYL 

The AsslsJing Mllittuy OjJicer presented the Enemy Comlmitmt Election Form, Exhibit 
EC-B, to the Administrative Review Bolll'll. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy 
Combatant Elcctioo Form. 

Assisting Military Officer: The Detainee's initial ARB interview occurred on 06 
September 2005 and lasted 5 minutes. According to the language database, the detainee 
speaks Persian and Pashtu equally well at the basic tmderstanding level. When the 
translator attempted to communicate with the Detainee, the Detainee gave us a puzzled 
look signaling that he did not understand Persian and repeated the word Pashtu several 
times. A follow-up interview was scheduled with a Pashtu linguist on 06 September 
2005 and lasted 55 minutes. After a review of the ARB's purpose and procedures, the 
Pashtu translated Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When the 
DebUnee was asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, 
or have the AMO speak on his behalf, the Detainee stated, "I want to talk by my mouth 
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orally to the board." When asked how he wanted to address the allegations or statements, 
the Detainee indicated that he wanted to address statements in the Unclassified Summary 
of Evidence as each point is presented. The Detainee requested a copy of the translated 
copy of the Unclassified Summary of Evidence for his record. A copy of the translated 
Unclassified Summary ofEvidenee was provided to the Joint Detention Group on 07 
September 2005 for delivery to the Detainee and confirmation of delivery was received 
on 07 September 2005 at 1253 hours. A follow up interview was held on 08 September 
2005 and lasted 10 minutes. The Detainee was polite and cooperative during the 
interviews. The Detainee elected not to submit written comments regarding the 
Unclassified Summary ofEvidence. 

The Duignated KJUtary Oflku presented the Unclassified Sllllflrrm'Y of Evidence, 
Exhibit DM(J..J, and the FBI Redtu:tion Memo1YIIIdllllf, DM(J..:Z, to the Admillistrlltive 
Review Board. 

The Duigllated Military Offku stated that a copy of thue exhibits hllll bull 
previously distributed to the Assistlllg Military O.ffwu. 

The Presiding OffiCer noted from the Enemy Combatant Election Form that the 
Detainee tl'llnted to respond to eiiCir Item of information from the UIIClasrified 
S1lRU11111')1 as it was pruentd. 

The Duigllated Kllitary OjJicu gave a brief ducrlption of the contents of the 
Unc14ssified Slllftlflllry of Evidence, Exhibit DM(J..l to the A.tlministrlltive Review 
Board to assist the Detainee with IIIISIIID'ing the statements. 

Designated Military Officer: (3) The following primary factors favor continued 
detention: (3.a) Detainee Actions and Statements (3.a.l) The Detainee's family owned 
hawallas (Money Exchange/Forwarding Business) in Bonnal, Afghani'ltan; Miram Shah, 
Pakistan; an A1 Amin, United Arab Emirates. The Detainee worked in the Afghanistan 
and Pakistan locations. 

Detainee: That is true. I was responsible for Afghanisuin and Pakistan stores. 

Designated Military Officer: (3.a.2) The Detainee traveled between Afghanistan and 
Pakistan along routes where he was never asked for any identification or passport by 
either the Pakistanis of Afghanis. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: (3.a.3) The Detainee traveled to Miram Shah, Pakistan to 
purchase a Kalasbnikov weapon. 

Detainee: Yes, I bought the Kalashnikov. 
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Designated Military Officer: (3.b) Other Relevant Data: The Detainee was arrested in his 
shop by Afghan and United States soldiers. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: ( 4) The following primary factors favor release or transfer: 
( 4.a) The Detainee stated he is an honest businessman and has never received money on 
behalf of the Taliban oral Qaida or any other groups. He stated that the money received 
was from families fi:om outside that country trying to get money to support their families 
in Afghanistan. 

Detainee: Yes. 

Designated Military Officer: (4.b) The Detainee has no knowledge of money transfers 
outside the three hawallas owned by his family in the United Arab Emirates, Miram 
Shah, Pakistan, and Bermal, Afghanistan. 

Detainee: Only in Bermal. That is the only three shops or businesses that money comes 
in. There are no other hawalla stores. If there are some other stores in •.. there is another 
hawalla store which a guy Mll)ed Guizar [runs] and another store that a guy named Jaho 
[runs]. I have not given [money] to any one except fi:om the hawallas in Miram Shah and 
Bermal. 

21012 

Designated Military Officer: (4.c) The Detalnee claims all he and his brothers were 
trying to accomplish was to make an honest living and provide for their families. 

Detainee: Yes. 

The DesiglJated Militmy 0./]icel' co1tjirmed t1uzt he hatl1to further UJtcltisi/id 
ittformatlon anti requested a closed :session to pre:sent cliiSSifled bljol'lltiJtlon relevant to 
the disposition of the Detainee. 

The Presiding Officer ac/mowledged the reqr~uL 

The Presiding Officer opened the Admlnistradve Review Board to the Detailtu to 
pre:sent ittfol'lltiJtlon with the IISSisllmce of the Assistillg Mililllry Officer. 

Presiding Officer: Assisting Military Officer does the Detainee want to present any 
information to this Administrative Review Board including a written statement, oral 
statement, witness statements Jlii'P8l'ed on his behalf, or for you to speak on his behalf1 

Assisting Military Officer: Yes sir. The Detainee W<lUid like to make an oral statement. 

Presiding Officer: You may begin your statement now. 

The Detainee made thefoUowblg statunmt: 
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Detainee: · What kind of statement? 

Presiding Officer: You said that you would like to make a statement to the board. If 
there is anything that you would like to elaborate on in regards to the statements that were 
brought up or something else that you would like to present as a reason for your release 
or transfer this is the time to explain that to the board. 

Detainee: Do you ask me any questions about these allegations? 

Presiding Officer: There will be a moment when the five of us can ask questions. That 
will be right after your statement If you don't have anything to say that is fine and we 
can continue. 

Detainee: I am an innocent man and I have not committed any crime. That is all that 
they captured me by. 

Presiding Officer: Does that conclude your statement? 

Detainee: Yes. 

Presiding Officer: Thank you. 

The Assisting M'Uitluy O.fjicu ha4 no questions for the Detalnee. 

The Designated Military O.fjicu had no questions for the Detainee. 

Administrative Review Board Member's questlou: 

. Board Member: These business transactions in your bawallas, does most of the money 
flow from Pakistan to Afghanistan? 

21013 

Detainee: If people were living in Miram Shah I was giving them a little of the money. 
Most of the money was going to Bermal, Afghanistan. 

Board Member: How did the money move from Pakistan to Afghanistan? 

Detainee: People that we knew would [transport] to our store. They would carry the 
money and give it to our store in Bennal, Afghanistan. 

Board Member: Did you have to hand carry the money from Pakistan to Afghanistan? 

Detainee: Yes. We would band it to them and tell them to give it to our store inBermal. 

Board Member: When somebody gave you money in Pakistan to take to Afghanistan did 
you give that person some kind of receipt for the money or was a record kept of what 
money was given to you? · 
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Detainee: The money coming from Al·Amin was coming to Miram Shah and it was 
private going to the people. 

Boaro Member: Docs that person get a receipt when you give the money to them? Does 
he get some kind of record? 

Detainee: We call our store by telephone and tell them that this man from our village, we 
know the village people; we gave him this much money to [transport]. 

Board Member: Were you alone when you were captured or arrested? 

Detainee: Yes, I was alone in my store. 

Presiding Officer: When you traveled between Mghanistan and Pakistan did you travel 
alone? 

Detainee: Yes, I was alone. The vehicle wai going back and forth and obr people were 
on it 

Presiding Officer: But you traveled alone. 

Detainee: Yes. Nobody was with us so we would go by ourselves. 1 had a cousin and he 
was going to Bermal and I was going to Miram Shah. We would switch back and forth. 
In one year we switched place two tim.es. 

Board Member: Have any of your family members or business associates been arrested 
by the United States? 

21014 

Detainee: Y cs, they captured my older brother. My older brother was with me. 

Presiding Officer: W u he at the store? 

Detainee: He was at home. 

Board Member: Wu it at the same time? 

Detainee: Yes. 

Board Member: Was he captured for the same reason? 

Oetainee: Yes. He was released and went back home. 

Board Member: Released from here or Bagram? 

Detainee: My cousin was with me and he was released from Cuba. 
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Presiding Officer: Did you only make transfers between yom three hawallas and no 
others? 

Detainee: One was in Sorobi and one was in Orgoon. Their money was coming from 
other places. We were giving them our own money. They had their own store. They 
have their own hawallas, but they have to go through our store. 

Board Member: Do you have a name for your business? 

Detainee: We don't have a special kind of nam,e, but outside the store it just has my 
brother's name, which was Osman Haji. Hawalla is the store, we don't write anything. 

Presiding Officer: You mentioned that you have never received money on behalf of the 
Taliban oral Qaida. Do you know all of your customers as a member of the village, by 
name, or some kind of identification? If I came over to give you money to take over to 
another C01lllty, how do you know that I am not al Qaida? 

Detainee: When money comes in we write down the village name, the person's name, 
their father's llJillle, and the W azirl tribe. We were all W aziri tribe people and we would 
take their numbers. 

Designated Military Officer: Do you know where your brother and cousin are now and 
what they are doing? 

Detainee: They are in the village. 

Designated Military Officer: Have you heard from them? 

Detainee: Yes, I received a letter from !hem. My brother and my cousin are in my 
village. · 

Designated Military Officer: What do you think of the United Ststes and Afghanistan 
and the Karzai government? 

Detainee: I am happy about the govennnent and the Americans. They bring peace and 
we need peace for our businesses. 

Presiding Officer: Upon your return, should you be released or transferred, what are your 
intentions when you retum to Afghanistan? 

Detainee: I have had the shop in Miram Shah for 30 years. We have been doing this 
business for 15-16 years. I don't know any other thing. I will do 1he same business. 

Presiding Officer: Thank you for your honest answers. 

The Presldillg Offu:er read tile post-Administrative Review Board ilutr11ctions to tile 
Detainee and adjourned tile open session of tile Administrative Review Board. 
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The Presiding OJ.fker opeMd the clllssified portion of the session. 

The Pruilllng O.f.fker tuljoiUIIed the clMaljied portion of the session Q/fd the 
AtlmlniWoJive Review BtHJIYlwtU closed for deliberation Q/fd voting. 

AUTHENIICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Presiding Officer 
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